
علی مطهری:
لیست »صدای ملت« محصول هیچ 

ائتلافی نیست
نماینده سابق مجلس شورای اسلامی جزییات لیست »صدای 
ملت« را تشریح کرد. »علی مطهری« با اشاره به جزییات لیست 
پیشنهادی خود برای انتخابات مجلس دوازدهم موسوم به »صدای 
ملت« اظهار کرد: اگر از طرف نیروهای معتدل و اصلاح طلب لیستی 
و  نهم  مجلس  برای  که  را  ملت«  »صدای  فهرست  ما  نشود،  داده 
دهم هم فعال بود را برای مجلس دوازدهم، فعال خواهیم کرد. وی 
با بیان اینکه لیست »صدای ملت« منتسب به هیچ جناح سیاسی  صفحه 2

فرماندار قم خبرداد:

رقابت ۲۷۴داوطلب برای سه کرسی نمایندگی
صفحه 8

شهردار قم:

وضعیت هسته 
مرکزی شهر 

ساماندهی شود
صفحه 8 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم تاکید کرد:

لزوم مدیریت و 
کاهش مصرف آب 

در همه مصارف
صفحه 8

معاون شهردار قم خبر داد:

اتصال عمار یاسر 
به خیابان شهیدان 
فاطمی تا پایان سال

صفحه 8

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم:

دلال  و مافیا قبر در بهشت 
معصومه)س( نداریم

صفحه 8

رئیس کل بانک مرکزی خبرداد:
 ابلاغ برنامه اصلاحی ۸ بانک 

ناتراز در سال آینده
رئیس کل بانک مرکزی از ابلاغ برنامه اصلاح 8 بانک ناتراز در سال 
ناتراز اصلاح  آینده خبر داد و تأکید کرد: در صورتی که بانک های 
حرکت  بانک ها  آن  کار  توقف  یا  و  ادغام  انحلال،  سمت  به  نشوند 
خواهیم کرد. محمدرضا فرزین در همایش چشم انداز اقتصاد ایران 
۱۴۰۳ اعلام کرد: برنامه اصلاح 8 بانک ناتراز در سال آینده را به آنان 
ابلاغ کرده ایم و در صورتی که بانک های ناتراز اصلاح نشوند به سمت 
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آیت الله کریمی جهرمی در دیدار 
فرمانده انتظامی استان قم:

هویت فرهنگی و دینی قم 
حفظ شود

دبیر شورای هماهنگی بانک های استان 
قم مطرح کرد:

کم کاری بانک های خصوصی 
در پرداخت وام های خرد

صفحه 8

صفحه 1

آیت الله کریمی جهرمی با اشاره به گسترش 
مهاجرت مردم به قم، تصریح کرد: مهاجرت 
مردم به شهر قم سبب تغییر بافت فرهنگی و 
دینی شهر شده است که باید همه مسئولان 
به این مهم توجه کنند و تصمیماتی اتخاذ شود 
تا هویت دینی شهر قم پایدار بماند. آیت الله 
کریمی جهرمی در دیدار سردار میرحیدری 
فرمانده انتظامی استان قم، توفیق خدمت در 
شهر مقدس قم را با اهمیت دانست و اظهار 
کرد: جنابعالی بحمدالله عنصر لایق و متعهد 
به دین و پایبند به اخلاق می باشید و توفیق ...

رهبرمعظم انقلاب: 

راه اصلاح کشور
 انتخابات است

اتحاد، رمز پیروزی و استمرار انقلاب اسلامی
در ساخت یک اقتصادی قوی ملی عقب هستیم

صفحه 7

تقویت اراده ملی برای شرکت در انتخابات
با توجه به گرم شدن فضای انتخاباتی در کشور و ضرورت 
حضور حداکثر مردم برای تعیین نمایندگان ملت،نکات زیر می 
تواند قابل توجه باشد. ۱.انتخابات در هر کشوری،نماد آزادی، 
احترام به آرای عمومی و پشتوانه  نظام برای پیشبرد برنامه های 
جاری و راهبردی است.در جمهوری اسلامی ایران نیز همواره 
مشارکت حداکثری مردم در انتخابات،نمایش همبستگی ملی 
و قدرت و استحکام کشور بوده است. پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی در هر مقطعی که کشور با تهدید یا خطری مواجه بود، 
حضور مردم در انتخابات خطر را برطرف و تهدید را به فرصت 
تبدیل می کرد.در عرصه سیاست خارجی نیز مشارکت بالای مردم در انتخابات موجب تقویت 
قدرت منطقه ای و بین المللی ایران و یاس و ناامیدی دشمنان است و میزان انسجام ملی و قدرت 
ملی جمهوری اسلامی ایران، قدرت چانه زنی دیپلماسی را در عرصه های جهانی و منطقه ای، 
برای تامین منافع مردم و پیشبرد اهداف سیاست خارجی تقویت می کند. ۲. علیرغم سختگیری 
های اولیه برای احراز صلاحیت ها، خوشبختانه در اجرای رهنمودهای رهبر انقلاب،شرایط به 
نحوی رقم خورد که نمایندگان گرایش ها و سلایق مختلف در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی دارای نامزد بوده و در مصاحبه یا با صدور بیانیه،مردم را به مشارکت دعوت کرده 
اند. ناگفته پیداست که ساز و کار بررسی صلاحیت داوطلبان نمایندگی مردم،در همه کشورها 
وجود دارد و در همه جا پایبندی به قانون،مسیر برگزاری انتخابات سالم و رقابتی را هموار می 
سازد.در عین حال اولویت اصلی انتخابات، حضور حداکثری مردم باید باشد و این که به چه کسی 
رای بدهند موضوع دوم است. ۳.قابل انکار نیست که مردم ما با مشکلات اقتصادی و معیشتی، 
تورم و گرانی، تنزل ارزش پول ملی و کاهش قدرت خرید مواجه بوده و از این وضعیت ناراضی 
هستند.اما وجود این قبیل مشکلات نمی تواند دلیل بر شرکت نکردن در انتخابات باشد؛در 
تمام کشورها مشکلات اقتصادی و اجتماعی وجود دارد اما نه تنها مردم صحنه انتخابات را 
ترک نکرده بلکه با فرستادن افراد کارآمد به مجلس در حل مشکلات کشور مشارکت می کنند. 
بنابراین، میان انتخابات و حل مشکلات، بویژه در حوزه مسائل روزمره، اقتصاد و معیشت، نسبتی 
مستقیم وجود دارد و چنانچه با عدم شرکت مردم در انتخابات،افراد ناکارآمد و کم تحرک به مجلس 
بروند،آن کسانی مقصر هستند که برای روی کارآمدن یک مجلس قوی به صحنه نیامده اند. به 
عبارت دیگر،در صورت حضور حداقلی مردم در انتخابات،همه ضرر خواهد کرد در حالی که با 
حضور حداکثری و انتخاب افراد لایق و متخصص،می توان به حل مشکلات جاری امیدوار بود. 
۴.رسانه های بیگانه و معاند از جمله رسانه های آمریکایی، اروپایی و به خصوص رژیم صهیونیستی 
که به دلیل تداوم جنایت در غزه بی آبرو شده اند،سعی می کنند با فضاسازی  و عملیات های روانی 
مردم را از حضور در انتخابات مایوس و نظام را از منبع قدرت خود یعنی مردم،محروم کنند. حضور 
اکثریت مردم در انتخابات باعث می شود ترفندهای نومیدکننده خنثی شود و برگزاری انتخاباتی 
پرشکوه و با حضور پرشور مردم، وحدت ملی را به نمایش گذارد. البته مسئولین مرتبط با انتخابات 
نیز موظف هستند با انجام اقدامات اطمینان ساز و بهره گیری از توصیه های خیرخواهانه رهبر 
معظم انقلاب برای ایجاد مشارکت،رقابت، سلامت و امنیت انتخابات اهتمام ورزند. حضرت آیت 
الله خامنه ای در سالگرد ارتحال امام خمینی)۱۴۰۰/۰۳/۱۴ (، تشویق به مشارکت در انتخابات 
را وظیفه همه مردم دانستند و گفتند: »تک تک مردم خود را موظف بدانند که همه آحاد مردم اعم 
از خانواده، دوستان و آشنایان را به مشارکت در انتخابات دعوت کنند و این، مصداق تواصی به 
حق است.« در چنین شرایطی نه فقط افراد صاحب قلم و بیان بلکه آحاد مردم،در مسیر تواصی 
به حق قرار گرفته و با دعوت و ترغیب یکدیگر به حضور در انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
خبرگان رهبری،در تعیین مسیر پیشرفت کشور مشارکت کرده و انسجام ملی را به نمایش گذارند.

 استاد حوزه علمیه قم:

عدم مشارکت در انتخابات کشور را از قله 
دور می کند

استاد حوزه علمیه قم گفت: دشمنان در این دوره انتخابات بر روی خانواده های مذهبی 
تمرکز کردند و اگر خواص وارد نشوند، جامعه ای که به قله نزدیک است، از مسیر باز می ماند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید حسین مؤمنی  به موضوع انتخابات در کشور اشاره و به 
فرازهایی از سخنان مهم و تکان دهنده رهبر معظم انقلاب اشاره و خاطرنشان کرد: دشمنان 
اسلام در این دوره انتخابات بر روی خانواده های مذهبی تمرکز نموده اند؛ اگر خواص وارد این 
عرصه نشوند، اتفاق بد تاریخی روی خواهد داد و جامعه ای که به قله نزدیک است، از مسیر باز 
خواهد ماند. این استاد حوزه با تاکید بر اینکه بیرق اباعبدالله الحسین علیه السلام در هیچ 
جای عالم مثل ایران بلند نیست، اظهار داشت: باید دقت داشته باشیم که عدم حضور ما در 

انتخابات مایه مسرت و خشنودی دشمن یا مایه غصب و ناراحتی اوست.

آیت الله کریمی جهرمی در دیدار فرمانده انتظامی استان قم:

هویت فرهنگی و دینی قم حفظ شود

آیت الله کریمی جهرمی با اشاره به گسترش مهاجرت مردم به قم، تصریح کرد: مهاجرت 
مردم به شهر قم سبب تغییر بافت فرهنگی و دینی شهر شده است که باید همه مسئولان به 

این مهم توجه کنند و تصمیماتی اتخاذ شود تا هویت دینی شهر قم پایدار بماند.
آیت الله کریمی جهرمی در دیدار سردار میرحیدری فرمانده انتظامی استان قم، توفیق 
خدمت در شهر مقدس قم را با اهمیت دانست و اظهار کرد: جنابعالی بحمدالله عنصر لایق 
و متعهد به دین و پایبند به اخلاق می باشید و توفیق خدمت شما در کنار مضجع حضرت 
معصومه سلام الله علیها نشان از لطف و عنایت الهی به شما می باشد که باید هر روز شکرگزار 

آن باشید و شکر این توفیق با خدمت صادقانه به مردم عزیز شکل می گیرد.
مهاجرت به قم سبب تغییر بافت فرهنگی و دینی شهر شده است 

استاد حوزه علمیه قم با اشاره به گسترش مهاجرت مردم به قم، افزود: مهاجرت مردم به 
شهر قم سبب تغییر بافت فرهنگی و دینی شهر شده است که باید همه مسئولان به این مهم 
توجه کنند و با دقت کامل اتفاقاتی که به سبب مهاجرت ایجاد می شود را بررسی نمایند و 

برای آینده تصمیماتی اتخاذ شود تا هویت دینی شهر قم پایدار بماند.
آیت الله کریمی جهرمی توفیق خدمت به مردم را با اهمیت دانست و بیان کرد: ممکن 
مسئولان  یا  افراد  برخی  سوی  از  همراهی  عدم  یا  ناملایمات  خدمتگزاری  راه  در  است 
نیز داشته باشید اما در مسیر الهی و با نیت خدمت به این مردم که همه در پناه حضرت 
معصومه سلام الله علیها جمع شده اند، سختی ها را تحمل نمایید و با تمام توان تا پایان دوره 

مسئولیتتان از این خدمت و توفیق خداداد بهره برداری نمایید.
در ابتدای این دیدار که حجت الاسلام پورمیرزایی رئیس عقیدتی سیاسی فرماندهی 

انتظامی استان قم نیز حضور داشت، سردار میرحیدری گزارشی ارائه داد.
 

مدیرکل استاندارد استان قم:

طرح نظارت بر خالص فروشی
 در قنادی ها اجرایی شد

مدیرکل استاندارد قم گفت: طرح نظارت بر خالص فروشی در قنادی های قم با هدف 
صیانت از حقوق عامه در سطح استان در حال اجراست.

محمدهادی سماواتی در این رابطه بیان داشت: طرح مذکور با توجه به تاکیدات رئیس 
جمهور درپایش کم فروشی و با اجباری شدن استاندارد ملی » کمیت فرآورده در پیش  بسته 
بندی ها« بر اساس مصوبات آخرین جلسه شورای عالی استاندارد، در استان درحال اجرا 

است.
وی با اشاره به این که متخلفان شناسایی شده در این طرح به تعزیرات حکومتی معرفی 
خواهند شد، اضافه کرد: شیوه ممیزی در این طرح این گونه است که می بایست هزینه  

جعبه به صورت مجزا محاسبه ومردم شیرینی را به صورت خالص خریداری نمایند.
وی ادامه داد: یا اینکه هزینه جعبه در آنالیز قیمت شیرینی لحاظ گردد که در هر ۲ 
شیوه برای جلوگیری از گرانفروشی و کم فروشی نهادهای تعزیرات حکومتی، بازرسان اتاق 
اصناف، اداره کل صنعت معدن و تجارت و اداره کل استاندارد، وظیفه پایش این امر را به 

عهده دارند.
مدیرکل استاندارد تاکید کرد: به منظور حُسن اجرای طرح نظارت بر خالص فروشی 
در قنادی های قم و صیانت از حقوق مردم، گشت های مشترک توسط نهادهای مذکور به 
صورت منظم در استان برگزار می شود. گفتنی است بر اساس آمار ۲۱۹ شیرینی فروشی در 
قم فعال است که بازرسان به آن ها مراجعه و عملکردشان در خصوص نحو عرضه محصول به 

مشتریان را مورد نظارت قرار می دهند.
لازم به ذکر است علاوه بر طرح فوق، در جریان اجرای طرح پیش بسته بندی، وزن 
محصولات تولید شده در واحدهای صنعتی مشمول این طرح در استان نیز به منظور مقابله با 

کم فروشی و برخورد با تخلف های احتمالی در این زمینه، مورد پایش قرار می گیرد.

محسن پاک آیین*

استان  بانک های  هماهنگی  شورای  دبیر 
فقره  امسال ۱۵۴ هزار  ابتدای  از  قم گفت: 
پرداخت  به شهروندان قمی  تسهیلات خرد 
شده است. سید رسول میر خلفی با تأکید بر 
اینکه همه بانک ها موظفند تسهیلات ازدواج، 
فرزندآوری و ودیعه مسکن را در کمترین زمان 
ممکن پرداخت کنند اظهارداشت: بانک های 
حوزه  در  را  پرداختی  کمترین  خصوصی 
تسهیلات خرد داشته اند و از ابتدای امسال 
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رئیس ستاد کل نیروهای مسلح :

اسناد و مدارک جنگ تحمیلی 
در اختیار محققان قرار دارد

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: اقدامات صورت گرفته برای آثار سینمایی در 
حوزه دفاع مقدس در جشنواره فیلم فجر امسال چشمگیر بود.

سرلشکر محمد باقری صبح روزیکشنبه با حضور در جمع خبرنگاران و در حاشیه 
دوازدهمین جلسه هیئت امنای بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس که در 
موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس برگزار شد، با اشاره به همت مسئولان راهیان 
نور برای حضور پرشور جوانان در این سفر معنوی که اکنون در حال برگزاری است، 
گفت: با توجه به اینکه از ۲۳ اسفند ماه مبارک رمضان آغاز می شود، اوج سفر های 

راهیان نور از ۲۲ بهمن  آغاز شده و تا ۲۳ اسفند ادامه خواهد داشت.
وی بیان داشت: سفر راهیان نور تا کنون با استقبال خوب جوانان کشورمان اعم از 
دبیرستانی ها و دانشگاهی ها در حال برگزاری است که امیدواریم روزهای باقی مانده نیز 

سایر علاقمندان هم بتوانند از این فرصت بی نظیر بهره مند شوند. 
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح افزود: انتخاب شعار راهیان نور سال ۱۴۰۳ با عنوان 
»در راه فتح قله ایم« مسیر کلی حرکات مجموعه بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس و مجموعه های مربوطه را نشان می دهد. مقاومت و انقلاب اسلامی مسیر رو به 

رشد دارد و امیدواریم این حرکت ملموس و قابل مشاهده باشد.
وی همچنین با اشاره به اقدامات صورت گرفته برای آثار سینمایی در حوزه دفاع 
مقدس در جشنواره فیلم فجر امسال، خاطر نشان کرد: تولیدات این حوزه نیز رو به 
رشد است و آمار ها را مسئولان ارائه کردند که در این جلسه نیز همین بحث شد که 
و  مدارک  اسناد،  و  داشتند  چشمگیری  حضور  مقدس  دفاع  فیلم های  نیز  امسال 

مستندات مرتبط با جنگ تحمیلی هم در اختیار محققان قرار گرفته است.
سرلشکر باقری دامه داد: بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس به لحاظ 
تجهیزات و تسلیحات زمینه حمایت از فیلمسازان این حوزه را نیز بیش از گذشته فراهم 
کرده و افق رو به رشدی را شاهد هستیم. امیدوارم که این تولیدات هر ساله به لحاظ 
کمّی و کیفی رشد قابل توجهی پیدا کند. وی در پایان گفت: در این جلسه پیشنهاد شد 
که موضوع مقاومت ضد استکباری و ضد صهیونیستی به حوزه ماموریتی بنیاد حفظ 
آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس اضافه شود که پس از بحث و بررسی مورد تصویب 
اعضا قرار گرفت. این موضوع بایستی با بررسی تاثیراتی که بر اساسنامه و حوزه های 
مسئولیتی بنیاد می گذارد به طور کامل بررسی شود و در صورت تأیید رهبر معظم 

انقلاب اسلامی این اتفاق رخ خواهد داد.
 

محمدعلی ابطحی:

 لیست نداریم ولی اصلاح طلبان انتخابات 
را تحریم نکردند

عضو مجمع روحانیون مبارز درباره حضور اصلاح طلبان در انتخابات مجلس دوازدهم  
با فهرستی به سرلیستی علی مطهری گفت: اینکه جبهه اصلاحات ایران در تهران 

لیستی ارائه نمی کند با بیانیه ۱۱۰ اصلاح طلب منافاتی ندارد.
ایرنا در بیست و چهارمین  با حضور در غرفه  ابطحی« روز یکشنبه  »محمدعلی 
نمایشگاه رسانه های ایران به نکته مثبت بیانیه ۱۱۰ فعال اصلاح طلب اشاره کرد و 
افزود: این بیانیه نگاه مستقلی را ارائه می کند که قابل توجه است چون صاحب نظر و 
رای هستند. ضمن اینکه شرکت در انتخابات یک  اقدام فردی بشمار می رود و هر کسی 

باید خودش تصمیم بگیرد که شرکت کند یا نه اما این حضور یک وظیفه ملی است.
ابطحی با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان انتخابات را تحریم نکردند، درباره ائتلاف 
اصلاح طلبان و اعتدالی ها گفت: به نظر می رسد که ائتلاف رسمی شکل نگرفته و از 
طرفی در تهران هم نامزدی ندارند اما ائتلاف ویژه ای نیست که بخواهند از آن سخن 
گفت. رئیس دفتر رئیس  دولت اصلاحات درباره تشکیل فراکسیون قوی در مجلس 
آینده توضیح داد: بعید است که فراکسیون قوی از سوی اصلاح طلبان در مجلس 
آینده شکل بگیرد ممکن است یک یا دو نفر اصلاح طلب عضو فراکسیون شوند اما 
این دلیل بر فراکسیون قوی نیست. ابطحی در بیان رویکرد مجمع روحانیون مبارز در 

انتخابات گفت: رویکرد عمومی مجمع همان راهبرد جبهه اصلاحات است.
وی درباره اینکه آیا مجمع روحانیون مبارز برای خبرگان فهرستی ارایه خواهد کرد 
گفت: بین جامعه روحانیت و جامعه مدرسین در فهرستی که منتشر شده اختلاف 

وجود دارد اما ما در خبرگان رهبری نامزدی نداریم.
 

علی مطهری:

لیست »صدای ملت« محصول 
هیچ ائتلافی نیست

نماینده سابق مجلس شورای اسلامی جزییات لیست »صدای ملت« را تشریح کرد.
»علی مطهری« با اشاره به جزییات لیست پیشنهادی خود برای انتخابات مجلس 
و  معتدل  نیروهای  طرف  از  اگر  کرد:  اظهار  ملت«  »صدای  به  موسوم  دوازدهم 
اصلاح طلب لیستی داده نشود، ما فهرست »صدای ملت« را که برای مجلس نهم و 

دهم هم فعال بود را برای مجلس دوازدهم، فعال خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه لیست »صدای ملت« منتسب به هیچ جناح سیاسی نیست، افزود: 
این لیست نه مربوط به اصلاح طلبان است و نه حتی معتدل ها. »صدای ملت« در واقع 
یک لیست فردی است که برخی معتدل ها و همچنین برخی احزاب اصلاح طلب اعلام 
کرده اند بیانیه می دهیم و از آن حمایت می کنیم؛ این لیست محصول هیچ ائتلافی 
نیست. مطهری با اشاره به افراد حاضر در لیست »صدای ملت« گفت: در این لیست، 
هم اصولگرا داریم و هم اصلاح طلب؛ همچنین افرادی که منتسب به هیچ گروهی 
نیستند در این لیست حضور دارند؛ در واقع شاخصه همه این افراد اعتدال، عقلانیت 
و توجه به اصلاح امور است. نماینده سابق مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: از 
نمایندگان فعلی مجلس شورای اسلامی، فعلًا در لیست »صدای ملت« حضور ندارند و 
لیست هنوز کامل نشده است. مطهری تاکید کرد: فعلًا برای تهران لیست می دهیم و 

برای شهرستان ها برنامه ای نداریم.
 

سخنگوی وزارت امور خارجه خبرداد:

تصویب کمک ۱۴ میلیارد دلاری، پاداش 
آمریکا به جلادان صهیونیست

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران تصویب اعطای کمک ۱۴ 
میلیارد دلاری در مجلس سنای آمریکا را پاداش این کشور به نتانیاهو و جلادان رژیم 

صهیونیست حاضر در نبرد نابرابر غزه دانست.
ناصر کنعانی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: تصویب اعطای کمک ۱۴ میلیارد 
دلاری آمریکا به رژیم صهیونیستی در مجلس سنای این کشور - آنهم از جیب مالیات 
دهندگان آمریکایی - به این معناست که نتانیاهو و سایر جلادان حاضر در صحنه نبرد 
نابرابر غزه، بابت کشتار غیرنظامیان بیگناه فلسطینی، روزانه پاداشی به ارزش یکصد 
میلیون دلار از سوی آمریکا دریافت خواهند کرد. وی افزود: فقط ساختار های فاسد 
و مستبدی که بر اساس کشتار انسان ها بنا شده باشند، می توانند نسبت به قتل عام 
بیگناهان اینچنین ولخرجی کنند. بر اساس این گزارش دولت آمریکا با آغاز جنگ رژیم 
صهیونیستی علیه غزه در ۱۵ مهر ماه، کمک های همه جانبه خود به رژیم صهیونیستی 
به ویژه ارسال انواع سلاح، مهمات و بمب ها را شدت زیادی بخشید و حتی جو بایدن 
رئیس جمهور آمریکا در روز های اول جنگ در حمایت از جنایات صهیونیست ها در غزه 

به سرزمین های اشغالی سفر و با مقامات تل آویو دیدار و گفتگو کرد.
 

رییس سازمان انرژی اتمی خبر داد: 

عملیاتی شدن شبیه ساز اتاق کنترل 
اضطراری در نیروگاه بوشهر

رییس سازمان انرژی اتمی ایران از طراحی، توسعه، نصب و عملیاتی شدن سامانه 
شبیه ساز اتاق کنترل اضطراری )ECRS( واحد یکم نیروگاه اتمی بوشهر در ایران خبر 

داد.
محمد اسلامی افزود: طراحی و ساخت سامانه شبیه ساز اتاق کنترل اضطراری 
واحد یکم نیروگاه اتمی بوشهر به صورت کاملا بومی انجام شده و گام بزرگی در زمینه 

خودکفایی ساخت شبیه سازهای نیروگاهی در داخل کشور محسوب می شود.
وی افزود: اتاق کنترل اضطراری بخشی از طرح اصلی واحد یکم نیروگاه اتمی بوشهر 
است که در صورت از دسترس خارج شدن اتاق کنترل اصلی، از آن استفاده می شود.

رئیس جمهور خواستار افزایش رصد و نظارت بر بازار عمده فروشی و خرده فروشی 
به شکلی ملموس برای مردم با توجه به انتصاب قائم مقام وزیر صمت در حوزه 
بازرگانی و نیز حل مشکلات حوزه دارو و نظارت بر حسن اجرای طرح »دارویار« 

شد.
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر روز یکشنبه در جلسه هیئت دولت، با 
تاکید بر حل مشکلات حوزه دارو و نظارت بر حسن اجرای طرح »دارویار«، از رئیس 
سازمان برنامه و بودجه خواست با همکاری و هماهنگی مسئولان مربوط موضوع 

مطالبات داروخانه ها را حل و فصل و گزارش آن را ارائه کند.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به گزارش رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
از مشکلات حوزه آب و هوا و ریزگرد ها در برخی استان ها، با تاکید بر اهمیت 
سلامت مردم و حفاظت از محیط زیست برای دولت، دستگاه های مسئول به ویژه 
سازمان حفاظت محیط زیست را مکلف کرد، اقدامات عملی و موثر خود را برای رفع 

این مشکلات و بالا بردن شاخص سلامت کشور شتاب دهند.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به انتصاب قائم مقام وزیر صنعت، 
معدن و تجارت در حوزه بازرگانی تصریح کرد: انتظار این است، رصد و نظارت بر 
بازار به نحوی افزایش یافته و تغییر کند که تقویت نظارت بر بازار عمده فروشی و 

خرده فروشی برای مردم ملموس باشد.
تلاش بیشتر بخش اطلاع رسانی دولت و روابط عمومی دستگاه های اجرایی 
برای تبیین موثر اقدامات و تلاش های دولت و ارتباط مستقیم و رودروی مسئولان با 
اقشار مختلف مردم برای تشریح عملکرد دولت و رفع گره های ذهنی آحاد جامعه از 

دیگر تاکیدات رئیس جمهور در جلسه امروز هیئت دولت بود.
در ادامه جلسه امروز وزیر راه و شهرسازی با اشاره به تاکید رئیس جمهور مبنی 
و  اقدامات  از  گزارشی  دریامحور،  اقتصاد  ظرفیت های  از  بیشتر  بهره گیری  بر 

تلاش های صورت گرفته در این زمینه ارائه کرد.
بر اساس این گزارش در یک سال و نیم گذشته فقط در بندر شهید رجایی ۲۰ 
درصد افزایش ظرفیت تخلیه و بارگیری ایجاد شده و با توجه به سرمایه گذاری 
توأمان دولت در توسعه بنادر بزرگ و کوچک، ظرفیت تخلیه و بارگیری بندری کشور 

در مرز ۳۰۰ میلیون تن قرار دارد.
به گفته وزیر راه و شهرسازی دولت در کنار توسعه و افزایش ظرفیت بنادر بزرگی، 
چون شهید رجایی، امام خمینی و شهید بهشتی، در بنادر کوچک و مردمی نیز 
سرمایه گذاری های خوبی داشته که در نتیجه آنها بندر خمیر، بندر سیریک، 
اروندکنار و بوموسی به بهره برداری رسیده و بنادر گناوه، دیر و کنگان نیز در مراحل 

پایانی ساخت و بهره برداری قرار دارند.
بذرپاش با بیان اینکه با بهره برداری از بندر بزرگ مکران ظرفیت بندری کشور 
۲۰۰ میلیون تن افزایش خواهد یافت، خاطرنشان کرد: در ۱۱ ماهه ابتدایی امسال 
تجارت دریایی کشور بیش از ۹ درصد، ترانزیت دریایی ۳۴ درصد و ورودی مسافر از 

مرز های دریایی نیز ۱۰ درصد رشد داشته است.

را  دریایی  و مسافر  بار  در بخش  افزایش ظرفیت ها  این  و شهرسازی  راه  وزیر 
حاصل بیش از ۵۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری بخش خصوصی در کنار 
سرمایه گذاری های دولت عنوان کرد و گفت: در حال حاضر فقط در تکمیل فاز 
نخست بندر شهید بهشتی چابهار شاهد ۸ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری 
بخش خصوصی هستیم و برای عملیات اجرایی فاز ۲ این بندر با همکاری بخش 

خصوصی نیز فراخوان داده شده است.
بذرپاش همچنین از عملیات در حال اجرای ساخت ۱ میلیون تن سیلوی غلات، 
افزایش ۳۰ درصدی مکنده های مکانیزه غلات که سرعت بارگیری و تخلیه را چند 
برابر می کند و سفارش ساخت ۴۰ دستگاه شناور دریایی به ارزش معادل بیش از 
۱۲۰ میلیون دلار به شرکت های داخلی خبر داد و افزود: همه شاخص ها در بخش 
تجارت دریایی رشد قابل ملاحظه ای داشته و در نتیجه موجودی کانتینری و فله ای 

در بخش تخلیه و بارگیری در بنادر کشور کاهش قابل ملاحظه ای داشته است.
وزیر راه و شهرسازی همچنین با اشاره به کاهش ترافیک و معطلی کامیون ها 
در گمرک آستارا به کمتر از یک سوم که در نتیجه اجرای دو اقدام نوبت دهی از 
مبدا و بهره برداری از مسیر جدید ترانزیتی حاصل شده است، اظهار داشت: با 
بهره برداری کامل از این مسیر ترانزیتی دیگر شاهد ترافیک و معطلی کامیون ها در 

این بخش نخواهیم بود.
وزیر کشور نیز در این جلسه در گزارشی از اقدامات این وزارتخانه در ارتباط با 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری گفت: وزارت کشور با 
همکاری سایر دستگاه های ذیربط زمینه لازم را برای برگزاری پرشور انتخابات فراهم 

کرده است.
رئیس جمهور در آغاز جلسه ضمن توصیه همه مسئولان اجرایی به بهره گرفتن 
از برکات ماه شعبان، اصلاح جامعه را هدف مشترک مسئولان در جامعه اسلامی 
دانست و افزود: شرط تحقق این هدف برخورداری از صلاحیت فردی است و وقتی 
انسان خودساخته، مصلح و مخلص باشد کلام او در دیگران نفوذ و اثرگذاری خواهد 

داشت.

در جلسه هیات دولت مطرح شد؛

تاکید رئیسی بر تقویت رصد و نظارت بر بازار عمده و خرده فروشی

سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه فردا  مهلت نهایی رسیدگی به شکایات است 
گفت: در انتخابات ۹۸ صلاحیت بیش از ۲۵ درصد داوطلبان تایید نشد، اما در انتخابات 
امسال با وجود افزایش داوطلبان، تعداد افرادی که صلاحیت آنها تایید نشد، کمتر از 

۱۰ درصد است.
هادی طحان نظیف در نشست خبری  در حاشیه برگزاری بیست و چهارمین نمایشگاه 
رسانه های ایران که در سالن شبستان مصلی امام خمینی )ره( تهران برگزار شد، افرود:  

شورای نگهبان مرجع قطعی و نهایی اعلام اسامی نامزد های انتخابات  است.
وی افزود:  با توجه به اصلاحیه قانون اتتخابات و فرصت بیشتر برای بررسی صلاحیت 
ها، امسال کمترین میزان عدم احراز صلاحیت را داشته ایم. در این دوره از ۲۰ هزار نفری 

که ثبت نام شان محرز بوده است به کمتر از ۱۰ درصد تقلیل پیدا کرده است.
سخنگوی شورای نگهبان گفت:  تمام تلاشمان را کردیم که تعداد عدم احراز اندک باشد  

و  در این مسیر دستگاه های مختلف همکاری خوبی کردند.
وی افزود: جریانات مختلف در انتخابات تریبون  و نامزد  دارند، مهم انتخاب مردم و 

خواست مردم است.
طحان نظیف  در مورد تخلفات کاندید ها در روز های اخیر گفت: شورای نگهبان ناظر 

اتخابات است، تا به امروز گزارش تخلفی هم گزارش داده نشده، ولی تمام دستگاه ها چه 
نظارتی و چه اجرایی، همگی آمادگی کامل برای رسیدگی به موانع و مشکلات برگزاری 
انتخابات را دارند. وی افزود:  اداره کشور به دست مردم و انتخابات نماد این اتفاق است. 
در بسیاری از کشور های منطقه، هنوز هم انتخابات معنا و مفهوم خودش رو نداره، و یا 
د فضای امنیتی شدیدی برگزار میشه. انتخابات مظهر مردم سالاری دینی است. مردم 
سالاری واقعی ا در این ۴۵ سال نشان داده ایم و برای بسیاری از کشور ها مهم است. 
انتخابات در کشور ما همیشه به صورت مستقل برگزار شده و مردم عهده دار برگزاری 
آن بوده اند و تحت نفوذ کشور های بیگانه نبوده است. موضوعات اقتصادی و اشتغال و 
ازدواج، مشکلاتی است که با حضور افراد با تجربه، تخبه و جوان در مجلس آتی قدم های 

خوبی در جهت رفع این مشکلات برداشته شود.
سخنگوی شورای نگهبان گفت:  ۹۵ درصد از کسانیکه در انتخابات خبرگان احراز 
صلاحیت نشده اند به دلیل شرایط لازم علمی بوده است که در قانون انتخابات پیش 

بینی شده است. مخصوصا بحث اجتهاد و آزمون کتبی بود.
طحان نظیف همچنین درباره    طرح  ساماندهی کارکنان دولت نیز افزود:  اخیرا شنیدم 
که در مجلس این طرح مطرح شده است ولی فعلا به شورای نگهبان ارسال نشده است.

سخنگوی شورای نگهبان: 

جریان های مختلف در انتخابات مجلس نامزد دارند

خالص سازان به دنبال رای حداقلی هستند
شورای وحدت با همراهی ۴۵ حزب رسمی از جمله 
آبادگران جوان ایران اسلامی در قالب ۵ جبهه سیاسی در 
پی شناسایی فرزندان صالح و کارآمد این مرز و بوم است.

مجلس  انتخابات  در  اسلامی  ایران  جوان  آبادگران 
شورای اسلامی به همراه مردم و شورای عالی وحدت 
حضوری پرشور خواهد داشت چرا که این انتخابات از 
مهم ترین رویدادهای سیاسی کشور است که در اسفند 
ماه ۱۴۰۲ برگزار میگردد ،ضمن اینکه مردم هوشمند 
ایران اسلامی نقطه عطف و مهم ترین عامل و اثرگذار این رویداد بزرگ خواهند بود ، مردمان 
نجیبی که ولی نعمتان و صاحبان این انقلاب و نظام مقدس جمهوری اسلامی بوده و 
همیشه در تمامی صحنه های اقتدار و عزت و ایستادگی خلق حماسه کرده و از جان و 

آبروی خود هزینه های زیادی را تقدیم این انقلاب نموده اند.
باید آگاه باشیم که دوره ای حساس و اثرگذاری از انتخابات را پیش رو خواهیم داشت و 
شایسته است جهان را به اقتدار و عزت خود بنمایانیم.، فلذا در این راستا همه گروهها و 
ائتلافها و احزاب و جبهه های سیاسی و اجتماعی می بایستی در جهت مشارکت عمومی 
مردم تلاش وافر داشته باشند ولی متاسفانه چون بعضی از گروههای تمامیت خواه با 
تقویت پروژه منحوس خالص سازی هنوز به دنبال اهداف خود در راستای حفظ قدرت و 
ثروت می باشند برای ماندگاری بر اریکه قدرت به دنبال رأی حداقلی هستند و در این راستا 
دست به هرکاری می زنند و گروههای سیاسی دیگر هم بخاطر مرموز بودن تصمیمات 
تمامیت خواهان از وحدت کلی مأیوس و نا امید گشته اند ولی »شورای عالی وحدت« 
در این دوره حساس با همراهی حداقل ۴۵ حزب رسمی از جمله حزب آبادگران جوان 
ایران اسلامی با حضور فعال در قالب ۵ جبهه سیاسی رسمی و با حضور شخصیتهای 
برجسته سیاسی و اجتماعی تحت حمایت جامعه محترم روحانیت معزز هم در شناسایی 
و معرفی فرزندان صالح و کارآمد این مرزو بوم برای مسئولیتهای اجرایی و تقنینی کشور و 
هم در زمینه دعوت گروههای سیاسی و فرهنگی و اجتماعی جهت وحدت همگانی و 
یکپارچه و مشارکت عمومی مردم قهرمان بمنظور حضور پرشور در پای صندوقهای رأی 
، مسئولیت خطیری را بر دوش دارد. به همین منظور و در این راستا »شورای وحدت«با 
تشکیل ستاد انتخابات در تهران و شهرستانها بدنبال شناسایی و معرفی چهره های 
مردمی و متخصص، متعهد ، دلسوز و پاکدست در اداره امور جامعه بویژه برای مجلس 
شورای اسلامی بوده و تاکنون با درخواست بیش از ۵۰۰ نفر از نامزدهای انتخابات در 
تهران مصاحبه و با بررسیهای علمی ، تجربی، و شخصیتی نامزدها متناسب با شئونات 
جمهوری اسلامی بزودی بطور مستقل لیست خود را اعلام خواهد نمود و در شهرستانها 
با همکاری نمایندگیهای شورای وحدت در کلیه استانها به این مهم مبادرت خواهد 
ورزید .در این راستا شک ندارم که مردم شریف ایران اسلامی مانند اول انقلاب علیرغم 
جوسازیهای نفوذیهای داخلی و خارجی به روحانیت محترم اعتماد نموده و بطور پرشور بر 
سر صندوقهای رای به ندای رهبر انقلاب لبیکی مجدد خواهند گفت و طرحها و گویش 

های ناصواب یاوه گویان را با رأی دادن خود بی اثر خواهند نمود . انشاءالله
فعال سیاسی اصولگرا 

سردار جلالی:

قدرت دریایی ایران باعث شده پایگاه 
»سنتکام« به آمریکا منتقل شود

رئیس سازمان پدافند غیر عامل گفت: قدرت دریایی ایران در خلیج فارس موجب شده 
تا آمریکا ناوگان نیروی دریایی خود را از منطقه خارج کند و حتی پایگاه فرماندهی سنتکام 

نیز از قطر به آمریکا منتقل شود
سردار »غلامرضا جلالی« روز یکشنبه در همایش ملی تبیین ابعاد و دستاورد های 
ناوگروه ۸۶ ارتش جمهوری اسلامی ایران که در سالن کوثر برگزار شد، اظهار کرد: آنچه 
امروز در غزه می گذرد، حتماً باعث شده تا دنیا و جهانیان این موضوع را به باور برسند که 
مسؤولیت این نسل کشی بر عهده آمریکایی هاست، زیرا چنانچه آنها پشت صهیونیست ها 
نبودند، این رژیم چند روز بیشتر نمی توانست دوام بیاورد؛ لذا باید آمریکایی ها در برابر این 
جنایت ها پاسخگو باشند. وی افزود: دریا، محور توسعه اقتصادی است به همین جهت 
همه کشور های دارای ساحل دریایی آن را به عنوان یک فرصت برای خود می دانند و از 
آن استفاده می کنند؛ ما در برنامه توسعه کشور مانند توسعه مکران راهبرد های دریایی را 
دنبال می کنیم؛ البته توسعه اقتصاد دریا با امنیت دریا رابطه مستقیم دارد، لذا ما در دریا 
نیازمند توسعه امنیت هم زمان با توسعه اقتصادی هستیم. سردار جلالی با تاکید بر اینکه 
هیچ توسعه اقتصادی بدون توسعه امنیت میسر نیست، ادامه داد: برای نیرو های مسلح 
خیلی قابل توجیه نیست که بخواهند به تنهایی توسعه فعالیت های دریا پایه را برعهده 
بگیرند، چون این موضوع باید در قالب امنیت چند جانبه ابعاد مختلف توسعه فعالیت های 

دریاپایه دیده شود بنابر این تحقق آن فقط بر عهده نیرو های مسلح نیست.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس: 

هر رای مردم امید دشمنان را 
به یاس تبدیل می کند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مردم صاحبان این 
انقلابند که در تحقق اهداف نظام، مشارکت جدی داشته و دارند، گفت: آحاد جامعه با 

حضور پررنگ در این دوره از انتخابات امید دشمنان را به یاس تبدیل خواهند کرد.
اصغر سلیمی در گفت و گویی اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب با تاکید بر چهار مولفه 
مشارکت، رقابت، سلامت و امنیت، آحاد مردم را برای حضور در انتخابات پیش رو دعوت 
کردند و وظیفه مسئولان نیز این است که همگام و همراه با مردم برای تقویت مشارکت 
حداکثری تلاش کنند. عضو کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: انتخاب نماینده 
اصلح از اهمیت ویژه ای برخوردار است و می تواند به مجلس کارآمدتر کمک کند و مانع 
حضور افراد ضعیف در مجلس شود و به طور قطع مجلس قوی می تواند در حل مشکلات 
اقتصادی گام های جدی تری بردارد. سلیمی با بیان اینکه حضور حداکثری مردم در 
انتخابات بسیار مهم است و هر رای مردم می تواند امید دشمنان را به یاس تبدیل کند، 
یادآورشد: مردم صاحبان این انقلابند و در تحقق اهداف انقلاب و نظام، مشارکت جدی 
داشته و دارند و با حضور پررنگ و بی نظیر خود در این دوره از انتخابات به دشمنان نشان 
خواهند داد که پای آرمان های خود محکم و استوار ایستاده اند. نماینده مردم سمیرم 
در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تبیین دستاوردهای انقلاب می تواند در تقویت 
مشارکت اثر گذار باشد، گفت: مسئولان باید با استفاده از ظرفیت هایی موجود روند 
پیشرفت کشور را در مقایسه با گذشته برای مردم تبیین و گزارش کنند و این می تواند در 

امید بخشی جامعه تاثیر گذار باشد.

وزیر خارجه عربستان: 

تنها راه برقراری امنیت در منطقه تشکیل 
کشور فلسطین است

وزیر خارجه عربستان با تاکید بر اینکه تمرکز ریاض در حال حاضر بر توقف جنگ و 
انتقال کمک های بشردوستانه به غزه است، تنها راه برقراری امنیت و ثبات در منطقه را 

تشکیل کشور فلسطین دانست.
فیصل بن فرحان، وزیر خارجه عربستان در کنفرانس امنیتی مونیخ در پاسخ به سوالی 
درباره عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی تاکید کرد که کشورش در حال حاضر 
روی دستیابی به آتش بسی در جنگ غزه متمرکز است. بن فرحان اظهار کرد: ما روی 
آتش بس، عقب نشینی اسرائیل از غزه و ارسال کمک های بشردوستانه برای مردم غزه 
متمرکز هستیم. وزیر خارجه عربستان در ادامه نیز تاکید کرد: در حال حاضر اولویت باید 

متوقف کردن فاجعه انسانی در نوار غزه باشد.

محسن رضایی:

مردم به هر کسی که می خواهند 
رأی بدهند اما به صحنه بیایند

دبیر شورایعالی هماهنگی اقتصادی سران قوا گفت: مردم به هر کسی که می خواهند 
رأی بدهند اما به صحنه بیایند زیرا مشارکت آنان برای جایگاه بین المللی ایران، فوق العاده 
اهمیت  به  اشاره  با  مدرس  تربیت  دانشگاه  در  رضایی  محسن  است.  اهمیت  دارای 
انتخابات امسال اظهار کرد: انتخابات پیش رو، از مهم ترین انتخاباتی است که می تواند 

روابط بین الملل ایران را در غرب آسیا و در ارتباط با آمریکا و اروپا اصلاح و رفع کند.

حسن بیادی*

سرتیپ نصیرزاده: 
ناوگروه ۸۶ اصل ویژه خواری آمریکا را زیر سوال برد

جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه 
توسعه دریانوردی جمهوری اسلامی  ایران نباید دچار 
توقف شود، گفت: ناوگروه ۸۶ دسترسی جهانی را برای 
ایران فراهم  و اصل ویژه خواری آمریکا را با چالش  مواجه 

کرد.
امیر سرتیپ عزیز نصیرزاده صبح روز - یکشنبه - در 
همایش ملی تبیین ابعاد و دستاوردهای ناوگروه ۸۶ 
ارتش  جمهوری اسلامی ایران که در مرکز همایش های 
کوثر سازمان عقیدتی سیاسی ارتش برگزار شد، اظهار 
داشت: این افتخاری که توسط ناوگروه ۸۶ به دست 
آمد را نباید هیچ گاه فراموش کنیم و با برگزاری جلسات 
دریانوردی  عملیات  این   دستاوردهای  باید  مختلف 

تبیین شود.
منازعات  تاریخ همواره  اساس  بر  اینکه  بیان  با  وی 
ایده  است،  افزود:  شده  کشیده  دریا  به  خشکی  از 
دسترسی جهانی اقیانوسی و سرکوب رقبا موضوعی 
بود که باعث شد در جنگ جهانی دوم دو کشور آلمان و 
انگلیس برای تسلط بر دریا با یکدیگر وارد جنگ شوند؛ 
انگلیس و آمریکا در سال ۱۹۲۲ و بعد از جنگ جهانی 
اول معاهده ای برای همکاری در دریا منعقد کردند که 

در جنگ دوم جهانی این  معاهده عملی شد، به نحوی 
 که می توان محاصره دریایی ژاپن را نتیجه این همکاری 
نیروهای مسلح،  رئیس ستاد کل  دانست. جانشین 
ادامه داد: بعد از آن آمریکایی ها برای اینکه قدرت خود 
را افزایش دهند سیاست تسخیر سواحل دیگر  کشورها 
و حفظ سواحل خودی را در پیش گرفتند، سیاستی 
که همچنان آن را دنبال می کنند؛ بنابراین کاری  که 
شما با اقیانوس  پیمایی انجام دادید اصل اول نظریه 
آمریکایی ها را برای جهان خواری زیر سئوال بردید زیرا با 
این اقیانوس پیمایی، دسترسی جهانی دریایی را برای 
ایران فراهم ساختید، لذا با سیاست های تمدن سازی و 
ضد ویژه خواری ایران دست یابی به این قدرت اهمیت 

دارد.
سرتیپ نصیرزاده بیان کرد: ما از موقعیت ژئوپلیتیک 
بسیار با اهمیتی برخوردار هستیم زیرا در نقطه بسیار 
استراتژیکی قرار داریم و این در حالی است که چنانچه 
کشور محصور در خشکی  بودیم،  نمی توانستیم  چنین 
که  شود  می  عنوان  امروز  دهیم؛  انجام  را  کارهایی 
۱۵۰۰ شغل در دریا وجود دارد به همین  جهت توسعه 
دریانوردی جمهوری اسلامی  ایران نباید دچار توقف 

شود و اصل دوم نظریه آمریکایی ها  که عنوان  می کند 
باید رقیب ها را در ساحل متوقف کنیم  باید به چالش 
کشیده شود. جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
تصریح کرد: تحقق این موضوع با افزایش قدرت دفاعی 
 میسر می شود؛ موضوعی که امروز در منطقه، نیروهای 
دریایی ارتش  و سپاه آن را محقق ساختند؛ باید قدرت 
منطقه ای و فرامنطقه ای ایران در دریا به سمت اقیانوس 
کل  ستاد  در  این  منظور  برای  که  یابد  توسعه  هند 

برنامه هایی وجود دارد.
اینکه در دنیا ۹ تنگه  به  با اشاره  سرتیپ نصیرزاده 
مهم وجود دارد که از این تعداد سه تنگه در منطقه  ما 
بیان داشت: بیشتر فعالیت های اقتصادی  قراردارد، 
وقتی قدرت  دارد، حال  ما وجود  منطقه  در  انرژی  و 
منطقه ای و فرامنطقه ای داشته باشیم  نمی توان از این 
موقعیت استراتژیک  غافل شد؛ ناوگروه ۸۶ دسترسی 
جهانی را برای ایران فراهم و اصل ویژه خواری آمریکا را 
با چالش  مواجه کرد و شرایط را برای افتخار منطقه ای 
و فرامنطقه ای  ما فراهم  ساخت اما با این وجود نباید 
بگذاریم نه تنها  این روند متوقف شود بلکه باید توسعه 

هم داشته باشد.

رئیس قوه قضاییه گفت:بخش قابل توجهی از بازدارندگی 
بخش  تلاش های  و  مجاهدت ها  مرهون  ما  کشور  نظام 
نیروهای مسلح، خصوصا سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

است.
روز  صبح  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
یکشنبه ۲۹ بهمن در مراسم گرامیداشت سالروز عملیات 
سپاه  اطلاعات  حفاظت  روز  و  هشت  والفجر  غرورآفرین 
تبریک  ضمن  سخنانی  طی  اسلامی،  انقلاب  پاسداران 
اعیاد شعبانیه گفت: ماه رجب که ماه خداوند متعال است 
و ماه شعبان که متعلق به رسول اکرم )ص( می باشد، دو 
باب برای ورود به ماه امت یعنی ماه مبارک رمضان هستند 
و ما باید تا آنجا که می توانیم از برکات سرشار ماه های رجب 
و شعبان استفاده کنیم و خود را برای ضیافت الهی در ماه 

مبارک رمضان آماده سازیم.
ماه های  برکت  به  متعال  خداوند  امیدواریم  گفت:  وی 
رجب، شعبان و رمضان به همه ما توفیق دهد که در مسیر 

رضایت حق تعالی حرکت کنیم.
ادامه  در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
گفت: مجموعه حفاظت اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب 
و ذی قیمت است  ارزشمند  بسیار  اسلامی، مجموعه ای 
چراکه مسئولیت حفاظت و صیانت از نهادی را بر عهده دارد 
که خودِ آن نهاد، مسئول حفاظت از نظام جمهوری اسلامی 
ایران است و همانطور که امام عظیم الشأن فرمودند، حفظ 

نظام از اوجب واجبات است.
وی اظهار کرد: نیروهای مسلح ما و به طور خاص، سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی، از جمله بخش هایی از کشور 
هستند که توانسته اند در تراز نظام جمهوری اسلامی عمل 
ما  نظام  بازدارندگی  از  توجهی  قابل  امروز بخش  و  کنند 

مرهون مجاهدت ها و تلاش های این بخش از کشور است.
رئیس قوه قضائیه گفت: نیروهای مسلح ما تحت امر 
از حافظین اصلی نظام  فرماندهی معظم کل قوا، یکی 
جمهوری اسلامی هستند و نیروهای حفاظت اطلاعات 
سپاه که وظیفه و مسؤولیت صیانت از این مجموعه ارزشمند 

را بر عهده دارد، عهده دار وظیفه ای خطیر است.
ادامه  در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
در  ویژه  به  اسرار  از  حفاظت  اهمیت  تشریح  و  تبیین  به 
عرصه نظامی پرداخت و گفت: یکی از علل ظفرمندی ها 
در  سلیمانی  قاسم  حاج  سپهبد  شهید  موفقیت های  و 
با  نبرد  تا  مقدس  دفاع  از  مختلف،  نبردهای  و  عرصه ها 

تکفیری ها، اهتمام او به حفاظت از اسرار بود.
رئیس قوه قضائیه در ادامه، به تقریر مراتب مختلف اصول 
حفاظتی پرداخت و گفت: در مرتبه اول باید از خود حفاظت 
کنیم و اسیر وسوسه های شیطانی و هوای نفس نشویم؛ در 
مرتبه بعدی باید از بستگان و نزدیکان خود حفاظت داشته 
باشیم؛ گاهی کم توجهی به این مهم، ضربات سنگینی 
را به ما تحمیل می کند؛ در مرحله بعدی باید حفاظت از 
مجموعه خودمان را در دستور کار قرار دهیم و با نگاهی 
دلسوزانه و خیرخواهانه، از مجموعه و همکاران مان صیانت 
کنیم؛ البته باید توجه داشت که تمامی این مراتب حفاظتی 

در عرض هم قرار دارند و همه آن ها در اولویت هستند.

سیاسی،  بی تقوایی  کرد:  تصریح  قضائیه  قوه  رئیس 
اخلاقی و مادی، بی بصیرتی، عدم رازداری، عدم تشخیص 
همچنین  و  دشمن  و  دوست  تشخیص  عدم  اولویت ها، 
عدم تشخیص زمان، از جمله دلایلی است سبب شکست 
و هزیمت بسیاری از نهضت ها و جنبش ها در طول تاریخ 
شده است؛ در این میان نقش افشای اسرار و ارتباط آن با 
شکست و هزیمت نهضت ها، مقوله ای بسیار قابل تأمل و 
توجه است. وی در ادامه با تبیین و تشریح مصداقی برخی 
از اصول حفاظتی گفت: گاهی ما با تعداد معدودی در یک 
جلسه حضور داریم و مقوله مطرح شده در آن جلسه، در 
رده مقولات »به کلی سری« قرار می گیرد؛ چنانچه یکی از 
آن اعضای معدود حاضر در جلسه مزبور، مبادرت به بیان 
مقوله »به کلی سری« فوق الذکر در یک جلسه محفلی 
و خصوصی مربوط به خود کند، ولو آنکه تمامی اعضای 
آن جلسه محفلی نیز معتمد و موثق باشند، باز هم خطا 
مراعات  حفاظتی  اصول  و  است  گرفته  صورت  اشتباه  و 
نشده است؛ لذا بسیار باید در امر حفاظت از اسرار، مراقب 
تشریح  و  تبیین  با  قضائیه  قوه  رئیس  باشیم.  هوشیار  و 
نفوذ در بخش ها و دستگاه ها گفت:  حوزه های مختلف 
گاهی فرد یا عامل نفوذی با بکارگیری حربه ها و اهرم هایی، 
نیز  و گاهی  ما می کند  از  سعی در جمع آوری اطلاعات 
ما  به  مغرضانه  اطلاعاتی  ارائه  به  معطوف  را  خود  تلاش 
می کند تا در تصمیم گیری هایمان، ما را به خطا و اشتباه 
اندازند؛ این قِسم دوم، بعضاً خطر بیشتری دارد لذا بسیار 

باید هوشیار باشیم. 

رئیس قوه قضاییه:

نیرو های مسلح در تراز نظام جمهوری اسلامی عمل می کنند
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خواص فلاونول های کاکائو برای سلامتی

»فلاونول « که یکی از ترکیبات موجود در گیاه کاکائو است، خواص آنتی اکسیدانی 
و ضد التهابی دارد با این حال متخصصان تغذیه می گویند شکلات تلخ که از این 
گیاه تهیه می شود کالری، چربی و قند افزوده نسبتا بالایی دارد و باید در مصرف 

آن میانه روی کرد.
به گزارش ایسنا، کاکائو مورد استفاده برای تهیه شکلات تلخ سرشار از »فلاونول« 

است که در گیاهانی مانند درخت کاکائو )محل رشد دانه کاکائو( یافت می شود.
شکلات تلخ به هر شکلاتی گفته می شود که حداقل ۵۰ درصد مواد جامد کاکائو، 
کره کاکائو و شکر داشته باشد. برخلاف شکلات شیری، شکلات تلخ با شیر درست 

نمی شود.
انسان ها از زمانی که مایاها برای اولین بار آن را در حدود ۱۵۰۰ سال قبل از میلاد 
مسیح نوشیدند، شکلات مصرف می کردند. شکلات هنوز هم امروزه یک خوراکی 

مفید و محبوب محسوب می شود.
شکلات تلخ دارای برخی از ترکیباتی است که فوایدی برای سلامتی دارد اما نسبتاً 
کالری، چربی و قند افزوده بالایی دارد و مانند بسیاری از غذاها، بهتر است آن را 
در حد اعتدال مصرف کنید. همچنین نسبت به شکلات شیری شکر کمتری دارد.

»فلاوان-۳-ال «های منحصر به فرد موجود در دانه های کاکائو همان چیزی است 
که به کاکائو خالص طعم تلخ می دهد.

متخصصان تغذیه می گویند از آنجا که فلاونول های کاکائو دارای خواص آنتی 
اکسیدانی و ضد التهابی هستند، ممکن است به موارد زیر کمک کند:

 محافظت از قلب
مطالعات جداگانه نشان داده است که شکلات تلخ ممکن است از بیماری های 
قلبی و عروقی پیشگیری کند. به نظر می رسد شکلات تلخ دارای اثرات ضد التهابی 
و همچنین خواصی است که به جلوگیری از لخته شدن خون و کاهش فشار خون 

کمک می کند. با این حال، مطالعات بیشتری در این زمینه لازم است.
 کاهش خطر ابتلا به دیابت

تصور می شود که فلاونول های موجود در کاکائو باعث افزایش حساسیت به 
انسولین می شود که در دراز مدت ممکن است خطر ابتلا به دیابت را کاهش دهد.

 کاهش فشار خون
یک مطالعه مروری نشان داد که خوردن شکلات تلخ به کاهش فشار خون کمک 
می کند، هرچند در مقادیر کم. تحقیقات دیگر نشان داد که این ماده خوراکی 
انعطاف پذیری و عملکرد رگ های خونی را بهبود می بخشد و احتمالا از تصلب 
شرایین که سفتی در شریان های شما ناشی از تجمع پلاک و چربی است، جلوگیری 

می کند.
 بهبود بینایی

به گزارش »وب ام دی«، یک مطالعه کوچک نشان داد افرادی که شکلات تلخ 
می خوردند در مقایسه با افرادی که به جای آن شکلات شیری می خوردند، بینایی 
خود را به مدت دو ساعت بعد از خوردن آن بهبود می بخشند. مشخص نیست که 
این اثر چقدر ممکن است ادامه داشته باشد یا اینکه آیا ممکن است در دنیای واقعی 
موثر باشد یا خیر. با این حال، یک مطالعه کوچک مشابه اثرات یکسانی را روی بینایی 
ناشی از خوردن شکلات تلخ نشان نداد و از این رو انجام تحقیقات بسیار بیشتری در 

مورد این فایده احتمالی شکلات تلخ مورد نیاز است.

چگونه می توان بدن را از قند خالی کرد؟

 آشنایی با عوارض احتمالی بعد از سکته مغزی

بدنتان را مانند یک کاسه قند بزرگ تصور کنید. هنگام تولد، این کاسه خالی است. 
طی چندین دهه، شکر و کربوهیدرات های تصفیه شده می خورید و کاسه به تدریج 
پر می شود و وقتی غذای بعدی را می خورید، شکر غذای شما روی دو طرف کاسه 

می ریزد چون کاسه از قبل پر شده است. 
هورمون  بدنتان  می خورید،  شکر  وقتی  دارد.  وجود  بدن  در  وضعیت  همین 
انسولین ترشح می کند تا به انتقال قند به سلول هایتان کمک کند، جایی که از آن 
برای انرژی استفاده می شود. اگر آن قند را به قدر کافی نسوزانید، پس از چند دهه 

سلول های شما کاملًا پر می شوند و دیگر قادر به تحمل این حجم از قند نیستند. 
وارد  را  آن  از  بیشتر  انسولین نمی تواند  این شرایط، وقتی قند می خورید،  در 
سلول های پرشده کند، بنابراین آن ها را وارد خون می کند. قند به شکلی به نام گلوکز 
در خون شما حرکت می کند و وجود بیش از حد آن در خون )معروف به گلوکز خون 

بالا( یکی از علایم اولیه دیابت نوع ۲ است. 
وقتی گلوکز بیش از حد در خون وجود داشته باشد، انسولین روال عادی خود را 
برای انتقال قند به داخل سلول ها انجام نمی دهد. در این حالت، می گوییم بدن به 
انسولین مقاوم شده است، اما این اتفاق، تقصیر انسولین نیست. مشکل اصلی این 

است که سلول ها مملو از گلوکز شده اند. 
بالا بودن گلوکز خون تنها بخشی از مشکل است. نه تنها گلوکز بیش از حد در 
خون وجود دارد، بلکه گلوکز بیش از حد در تمام سلول ها هم وجود دارد. دیابت 
نوع ۲ یک پدیده سرریز است و زمانی رخ می دهد که گلوکز بیش از حد در کل بدن 

وجود داشته باشد. 
در پاسخ به گلوکز اضافی در خون، بدن انسولین بیشتری ترشح می کند تا بر این 
مقاومت غلبه کند. این امر سبب می شود گلوکز بیشتری به سلول های سرریزشده 

وارد شود تا سطح خون در حالت طبیعی بماند. 
این کار موثر است، اما اثر آن موقتی است چون مشکل قند اضافی را برطرف 

نمی کند. فقط مقدار اضافی را از خون به سلول ها منتقل و مقاومت به انسولین را 
بدتر می کند. در برخی موارد، حتی با ترشح انسولین بیشتر، بدن نمی تواند گلوکز 
بیشتری را وارد سلول ها کند.  اگر گلوکز اضافی را حذف نکنیم چه اتفاقی در 
بدن می افتد؟ ابتدا، بدن مقدار انسولین تولیدی خود را افزایش می دهد تا گلوکز 
بیشتری را وارد سلول ها کند. اما این واکنش، فقط مقاومت بیشتری به انسولین 

ایجاد می کند که به یک چرخه معیوب تبدیل می شود. 
وقتی سطوح انسولین دیگر نتوانند با افزایش مقاومت همگام شوند، گلوکز خون 

افزایش می یابد. اینجاست که پزشک احتمالًا دیابت نوع ۲ را تشخیص می دهد. 
پزشک ممکن است دارویی مانند تزریق انسولین یا دارویی به نام متفورمین 
را برای کاهش گلوکز خون تجویز کند، اما این داروها بدن را از شرّ گلوکز اضافی 
خلاص نمی کنند، بلکه فقط به خارج کردن گلوکز از خون و بازگرداندن آن به بدن 
ادامه می دهند، یعنی به اندام های دیگر مانند کلیه ها، اعصاب، چشم ها و قلب 
که در نهایت می تواند مشکلات دیگری ایجاد کند. در حالی که مشکل اساسی، 

حل نشده باقی می ماند. 
کاسه ای که پر از شکر بود یادتان هست؟ کاسه هنوز در همان وضعیت است. 
انسولین به سادگی گلوکز را از خون، جایی که می توانید آن را ببینید، به بدن منتقل 
کرده است، جایی که نمی توانید ببینید. بنابراین، بار بعد که غذا می خورید، قند 
دوباره وارد خون می شود و شما انسولین تزریق می کنید تا آن را در بدن خود جمع 

کنید. 
هرقدر بدنتان را مجبور به پذیرش گلوکز بیشتری کنید، بدنتان برای غلبه بر 
مقاومت به انسولین بیشتری نیاز دارد. اما این انسولین فقط مقاومت بیشتری ایجاد 

می کند چون سلول ها بیشتر و بیشتر منبسط می شوند. 
وقتی از آنچه بدن شما می تواند به طور طبیعی تولید کند فراتر رفتید، داروها 
می توانند کنترل را به دست گیرند. ابتدا فقط به یک دارو نیاز دارید، اما یک دارو در 

نهایت دو و سپس سه دارو می شود و دوزها بیشتر می شوند. 
نکته اینجاست: اگر داروهای بیشتری مصرف می کنید تا گلوکز خونتان را در 

همان سطح نگه دارید، دیابت شما در واقع بدتر می شود. 
وقتی درک کنید دیابت نوع ۲ به زبان ساده، قند بیش از حد در بدن است، راه حل 
واقعی خودش را نشان می دهد. از شرّ قند خلاص شوید. آن را پنهان نکنید. از شرّ 

آن خلاص شوید. فقط دو راه برای انجام این کار وجود دارد:
 شکر کمتری استفاده کنید. 

شکر باقیمانده را بسوزانید.
همین! این تمام کاری است که باید انجام دهیم. بهترین قسمت این راه حل 

چیست؟ طبیعی و کاملا رایگان است، بدون دارو، بدون جراحی، بدون هزینه! 
مرحله ۱: شکر کمتری مصرف کنید!

نخستین قدم این است که تمام قندها و کربوهیدرات های تصفیه شده را از رژیم 
غذایی خود حذف کنید. قندهای افزوده ارزش غذایی ندارند و می توانید با خیال 
راحت از مصرف آن ها چشم بپوشید. کربوهیدرات های پیچیده که به سادگی 
زنجیره های طولانی قند هستند و کربوهیدرات های بسیار تصفیه شده مانند آرد به 

سرعت به گلوکز هضم می شوند. 
استراتژی بهینه این است که نان ها و پاستاهای تهیه شده از آرد سفید و همچنین 

برنج سفید و سیب زمینی را محدود یا حذف کنید. 
شما باید پروتئین مصرفی متوسط و نه زیاد داشته باشید. پروتئین رژیم غذایی 
مانند گوشت وقتی هضم می شود، به اسیدهای آمینه تجزیه می شود. پروتئین 
کافی برای سلامتی لازم است، اما اسیدهای آمینه اضافی نمی توانند در بدن ذخیره 
شوند، بنابراین باید از منابع پروتئینی بسیار فرآوری شده و غلیظ مانند شیک های 

پروتئینی، شکلات پروتئینی و پودرهای پروتئینی خودداری کنید. 
از منابع پروتئینی بسیار فرآوری شده و غلیظ مانند شیک های  باید  بنابراین 

پروتئینی، نوارهای پروتئینی و پودرهای پروتئینی خودداری کنید. 
چربی های غذایی چطور؟ چربی های طبیعی مانند آن هایی که در آووکادو، آجیل 
و روغن زیتون یافت می شوند، تأثیر حداقلی بر گلوکز خون یا انسولین دارند و ثابت 
شده که هم بر بیماری های قلبی و هم دیابت اثرات مثبت می گذارند. تخم مرغ و 

کره نیز منابع بسیار خوبی از چربی های طبیعی هستند. 
کلسترول خوراکی این غذاها هیچ ضرری بر بدن انسان ندارد. خوردن چربی های 
غذایی منجر به دیابت نوع ۲ یا بیماری قلبی نمی شود و در واقع، مفید است چون 

کمک می کند بدون افزودن قند به بدن احساس سیری کنید. 
و  طبیعی  کامل،  غذاهای  از  کنید،  خود  بدن  وارد  کمتری  قند  اینکه  برای 
فرآوری نشده استفاده کنید. از رژیم غذایی کم کربوهیدرات تصفیه شده، پروتئین 

متوسط و چربی های طبیعی بالا استفاده کنید. 
مرحله 2: شکر باقیمانده را بسوزانید!

ورزش )هم مقاومتی و هم هوازی( می تواند اثر مثبتی بر دیابت نوع ۲ داشته 
باشد، اما در معکوس کردن بیماری بسیار کمتر از مداخلات رژیمی اثرگذار است. 
روزه داری ساده ترین و مطمئن ترین روش برای وادار کردن بدن به سوزاندن قند 

است. 
روزه صرفاً روی دیگر غذا خوردن است: اگر غذا نخورید، روزه دار هستید. وقتی 
غذا می خورید، بدن شما انرژی غذا را ذخیره می کند. وقتی روزه می گیرید، بدن 
شما انرژی غذا را می سوزاند و گلوکز در دسترس ترین منبع انرژی غذایی است. 
بنابراین، اگر دوره های روزه داری خود را طولانی تر کنید، می توانید قند ذخیره شده 

را بسوزانید. 
شاید روزه داری راهکار سختی به نظر برسد، اما به معنای واقعی کلمه قدیمی ترین 
رژیم درمانی شناخته شده است و در طول تاریخ بشر بدون مشکل انجام شده است. 
اگر از داروهای تجویزی استفاده می کنید، برای روزه گرفتن باید با پزشک مشورت 

کنید. 
برای سوزاندن قند، یک استراتژی خوب این است که ۲۴ ساعت، دو تا سه بار در 
هفته روزه بگیرید. یکی دیگر از روش های رایج روزه گرفتن به مدت ۱۶ ساعت، پنج 

تا شش بار در هفته است. راز معکوس کردن دیابت نوع ۲ همین است. 
به گزارش وب گاه فرادید، تنها چیزی که به آن نیاز دارید، داشتن ذهنی باز برای 

پذیرش الگوی جدید و شجاعت به چالش کشیدن خرد متعارف است.

آیا می دانستید بیماری های خودایمنی بسیار شایع اند؟ و به دلایلی 
که دانشمندان هنوز کامل درک نکرده اند این بیماری ها بیشتر خانم ها 
را درگیر می کنند؛ حدود ۷۵ درصد از کسانی که بیماری خودایمنی 

دارند خانم هستند.
را  تفاوت  این  می تواند  که  داد  ارائه  سرنخ هایی  جدید  مطالعه ای 
توضیح دهد. در این مطالعه یک مولکول RNA منحصربه فرد به نام 
Xist شناسایی شده که می تواند سیستم ایمنی در بدن خانم ها را گیج 
کند و به همین دلیل آنها برای این دسته از اختلالات مستعدتر باشند. 
این یافته های جدید می توانند تا حدودی توجیه کننده شایع بودن 

بیماری های خودایمنی در خانم ها باشند.
نقش Xist در بیماری های خودایمنی

Xist یک مولکول RNA است که یک عملکرد حیاتی در بدن دارد. 
زنان دو کروموزوم ایکس )XX( به ارث می برند درحالی که مردها یک 
کروموزوم X و یک کروموزوم Y به ارث می برند. اگر مولکول Xist ساکت 
نباشد، دوز دوبرابری ژن های X می توانند اثرات مخربی بر بدن بگذارند. 
در زنان طی مراحل اولیه رشد، این مولکول یکی از کروموزوم های X را 
می پوشاند تا آن را غیرفعال کند. این فرایند غیرفعال سازی کروموزوم 
X نامیده می شود و جلوی سطوح سمی بیان ژن را می گیرد؛ بنابراین 
در هر سلول، Xist یکی از کروموزوم ها را به خواب می برد و این باعث 
می شود بیان ژن مردانه و زنانه متعادل سازی شود. اما تحقیقات جدید 
نشان می دهد فرایند غیرفعال سازی کروموزوم ممکن است پیامدهای 

نامطلوبی هم داشته باشد.
مولکول Xist چه ارتباطی با سیستم ایمنی دارد؟

وقتی Xist یک کروموزوم را خفه می کند، با پروتئین ها و DNA وارد 
تعامل می شود و یک مجموعه غیرمعمول ایجاد می کند که در جای 
دیگری در سلول دیده نمی شود. این ساختار عجیب می تواند سیستم 
ایمنی را گیج کند و باعث شود این سیستم به بافت ها و اندام های 

خودش حمله کند.
بودند،  خانم  که  لوپوس  بیماران  خون  در  جدید،  مطالعه  این 
بر  می گیرند(  هدف  را  بدن  که  )پروتئین هایی  اوتوآنتی بادی هایی 
نر که  ضد مجموعه های Xist پیدا کرد و وقتی Xist در موش های 
دست کاری ژنتیکی شده بودند تا ژن را بیان کنند فعال شد، علائم 
خودایمنی در مقایسه با موش های نر معمولی، سریع تر به وجود آمدند.
نشان  یافته ها  این  اما  است؛  نیاز  بیشتری  تحقیقات  به  چند  هر 
خودایمنی  بیماری  شروع  عامل  می تواند   Xist مولکول  می دهند 
باشد، اما اساساً در خانم ها. مردها فقط یک کروموزوم X دارند و کمتر 
تحت تأثیر این اتفاق اند زیرا یا Xist تولید نمی کنند یا در سطح پایین تری 

تولید می کنند.
دیگر فاکتورهای مرتبط

هرچند مولکول Xist سرنخ هایی ارائه داد؛ اما محققان تأکید می کنند 
که این تنها فاکتور مؤثر در ریسک بالاتر بیماری های خودایمنی در زنان 
نیست. ژنتیک و هورمون هایی مانند استروژن نیز با اثر بر سیستم 

ایمنی در این ماجرا نقش دارند.
عوامل محیطی نیز در به هم خوردن تعادل عملکرد سیست ایمنی 
در زنان نقش دارند. زنان معمولًا به طور متوسط بیشتر عمر می کنند، 
به عفونت های بیشتری دچار می شوند و اغلب بیشتر در معرض مواد 

شیمیایی در محصولات مراقبت پوست و آرایشی هستند.
کشف Xist یک دامنه جدید به درک تفاوت های جنسیتی در زمینه 

خودایمنی اضافه کرد.
نقش روده ها در بیماری های خودایمنی

میلیاردها باکتری در روده های ما زندگی می کنند و اهمیت زیادی 
از جهت بیماری های خودایمنی مثل دیابت یا ام اس دارند و ظاهراً از 

جهات زیادی عاملی در بیماری های خودایمنی اند.
تحقیقات جدید نشان می دهد این اجتماعات میکروبی می توانند 
طبق  دهند.  قرار  تحت تأثیر  جنس  دو  هر  در  را  بیماری ها  ریسک 
آزمایش ها باکتری های روده موش های نر که سطح تستوسترونشان 
را بالا می برد محافظی در برابر بیماری های خودایمنی است. همین 
نقش محافظتی را در بدن مردان تجسم کنید: ریسک دیابت در مردان 
کم می شود. این داستان مربوط به باکتری هایی است که به سیستم 
ایمنی دستور رشد می دهند تا از روده ها محافظت کنند، متابولیسم را 
بهتر کنند و هورمون ها را کنترل کنند. در نتیجه استعداد بیماری های 

خودایمنی در مردان کمتر شده و مقاوم تر می شوند.
فاکتورهای محیطی نیز با اختلال در اکوسیستم گوارش بر احتمال 
و  پرچرب  غذایی  رژیم های  می گذارند.  اثر  خودایمنی  بیماری های 
کم فیبر به عدم تعادل منتهی به افزایش ریسک بیماری ها مربوط اند. 
ازاین جهت  بسیار مخربی  اثرات  و سیگارکشیدن  عفونت ها  سموم، 

دارند.
در تعاملات پیچیدهٔ بین ژن ها و محیط، میکروب های گوارش نقش 
نامرئی را دارند که تعیین می کنند چه کسی دچار بیماری  عوامل 
خودایمنی شود. اگر بتوانیم یاد بگیریم چگونه این عملکرد را به جای 
مختل کردن تقویت کنیم، به راه های خوبی برای پیشگیری و درمان 

بیماری های مرموز خودایمنی دست خواهیم یافت.
تأثیرات بالقوه بر درمان

حد  در  خودایمنی  بیماری های  داروهای  بیشتر  حاضر  حال  در 
گسترده ای سیستم ایمنی را سرکوب می کنند و عوارض جانبی دارند. 
اما اگر مطالعات بعدی بتوانند نقش Xist را آشکارتر کنند، می توانیم 

امیدوار باشیم که به شیوه های درمانی بهتری دست پیدا کنیم.
شاید این روش خیلی بهتر از مصرف استروئیدها در دوزهای بالا 

باشد.

می توانند  خون  آزمایش های  شد  معلوم  جدید  مطالعهٔ  در 
آنتی بادی های ضد Xist را نشان دهند؛ بنابراین علاوه بر ژنتیک، این 
آنتی بادی ها هم می توانند به عنوان شاخص های پیش بینی کننده برای 

غربالگری بیماری های خودایمنی در زنان به کار بروند.
هر چند به پژوهش های بیشتری در مورد مولکول Xist نیاز است؛ اما 
امیدوار شدیم که یک روز خواهیم توانست با بیماری های خودایمنی 
داخل  در  آن  مکانیسم های  و   RNA این  درک  کنیم.  مبارزه  بهتر 
سلول های بدن زنان می تواند کلید درمان بیماری های خودایمنی 

باشد.
کاهش ریسک بیماری های خودایمنی

برای  . سیگار نکشید. سیگارکشیدن یک ریسک فاکتور اساسی 
بیماری های خودایمنی مثل آرتریت روماتوئید، لوپوس و ام اس است. 
ترک سیگار می تواند این ریسک را به مرورزمان به میزان بسیار زیادی 

پایین بیاورد.
. استرس خود را مدیریت کنید. استرس مزمن بر عملکرد ایمنی، 
میزان التهاب و سلامت روده ها اثر می گذارد و همگی این جنبه ها بر 
ابتلا به بیماری های خودایمنی اثرگذارند. فعالیت هایی مثل مدیتیشن 

و یوگا یا ریلکسیشن روزانه می تواند استرستان را مدیریت کنند.
. به اندازه کافی بخوابید. کم خوابی باعث التهاب در بدن می شود. هر 
شب ۷ تا ۹ ساعت بخوابید تا از سیستم ایمنی تان حمایت کنید. الگوی 

منظمی برای خواب و بیداری داشته باشید تا خوابتان باکیفیت باشد.
. به طور منظم ورزش کنید. فعالیت بدنی منظم، التهاب را کنترل 
می کند و می تواند برای سیستم ایمنی نیز مفید باشد. هر روز ۳۰ تا ۶۰ 
دقیقه فعالیت بدنی در حد متوسط انجام دهید، مثلًا پیاده روی تند، 

شنا یا دوچرخه سواری. هر حرکتی بهتر از بی تحرکی است.
. رژیم غذایی خوب و متعادل داشته باشید. غذاهای فراوری شده 
کمتر بخورید و تمرکز خود را روی یک رژیم غذایی متعادل و ضدالتهاب 
بگذارید که سرشار از میوه ها و سبزی ها و غلات کامل و چربی های 
سالم و پروتئین های کم چرب باشد. مواد مغذی کلیدی مثل ویتامین 
D ، زینک )روی( و اسیدهای چرب امگا ۳، حامی عملکرد سیستم 

ایمنی اند.
. به سلامت گوارشتان اهمیت دهید. میکروبیوم روده به عملکرد 
می تواند  روده ها  سلامت  بنابراین  می دهد،  دستور  ایمنی  سیستم 
مکمل  می توانید  بیاورد.  پایین  را  خودایمنی  بیماری های  ریسک 
پروبیوتیک مصرف کنید و غذاهای پری بیوتیک بخورید، مثل پیاز 
و سیر و موز و جو. . سوابق پزشکی خانواده خود را بدانید. خیلی از 
و  منظم  غربالگری های  انجام  ژنتیکی اند.  خودایمنی  بیماری های 
تغییراتی در سبک زندگی می تواند به افرادی که ریسک فاکتور ژنتیکی 

بیماری خودایمنی را دارند کمک نماید.
در پایان

با انجام مطالعات بیشتر و عمیق تر روی مولکول Xist می توانیم به 
روش های مؤثرتری در زمینه پیشگیری و درمان برسیم. خصوصاً در 
مورد خانم ها، اختراعاتی مثل درمان هدفمند Xist یا آزمایشات خون 
نویدبخش هستند. هر چند عوارض خودایمنی  پیش بینی کننده، 

همچنان مرموزند اما پیشرفت همچنان ادامه دارد.
علم قدم به قدم در جهت رمزگشایی بیماری های خودایمنی پیش 
می رود؛ بنابراین یک روز که خیلی هم دور نیست بالاخره به راه های 

درمانی مؤثر خواهیم رسید.

چرا خانم ها بیشتر مستعد بیماری های خودایمنی اند؟
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مدیرکل صمت استان قم خبرداد:

ایجاد ۱0 هزار فرصت شغلی 
در بخش صنعت 

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در دولت سیزدهم با صدور ۴۵۰ 
جواز ایجادی یا توسعه ای صنعتی با سرمایه گذاری بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان، 

ظرفیت اشتغال جدید برای ۱۰ هزار نفر در واحدهای تولیدی استان، فراهم شد. 
اکبر ابدالی در گفت وگویی به مناسبت روز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی بیان داشت: 
از اقدام های خوبی که به منظور پیاده سازی سیاست های  در دولت سیزدهم یکی 
اقتصاد مقاومتی در بخش صنعت استان، دنبال شد برگزاری منظم جلسه های ستاد 
تسهیل بود. وی ادامه داد: در همین رابطه با تاکید استاندار قم بر رفع مشکلات 
صنعتگران ، طی ۲ سال گذشته ۶۵ جلسه  ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به صورت 
از پیش پای  برداشتن موانع  برگزار شد که ۷۷۰ مصوبه در راستای  مستمر در قم 
تولیدکنندگان داشت. وی افزود: همچنین در این مدت با وجود برخی محدودیت ها 
و مشکلات مالی، با تلاش صورت گرفته همه ۳۱۰ میلیارد تومان تسهیلات تبصره 
۱۸ اختصاص یافته به استان مورد استفاده قرار گرفت و متقاضیان واجد شرایط برای 
دریافت تسهیلات به بانک های عامل استان معرفی شدند. ابدالی با اشاره به این که 
پرداخت تسهیلات برای بخش تولید موضوعی بسیار مهم و حیاتی است، بیان داشت: 
در همین راستا در حوزه تسهیلات رونق تولید نیز طی ۲ سال گذشته پرداخت ۲ هزار و 
۱۰۰ میلیارد تومان تسهیلات در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان مورد موافقت 
قرار گرفت و متقاضیان آن به بانک های عامل معرفی شدند که امیدواریم با همکاری 
خوب بانک ها شاهد تسریع در پرداخت تسهیلات باشیم. وی با تاکید بر سیاست دولت 
مبنی بر راه اندازی مجدد واحدهای تولیدی راکد و افزایش سطح تولید و اشتغال از این 
طریق، افزود: در حوزه احیای واحدهای راکد تولیدی نیز در دولت سیزدهم، ۹۸ واحد 
راکد صنعتی در استان قم احیا شد که با این کار زمینه اشتغال برای یک هزار و ۳۶۴ 
نفر فراهم گشت. مدیرکل صنعت، معدن و تجارت قم در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: راجع به اهمیت اقتصاد مقاومتی طی سال های اخیر بسیار صحبت شده است 
و اکنون هدف باید پیاده سازی موفقیت آمیز آن باشد، اقتصاد مقاومتی همان چیزی 
است که ما با استفاده از آن می توانیم ظرفیت های فوق العاده کشور و استان قم را در 

حوزه مسائل اقتصادی از جمله در بخش تولید و اشتغال به خوبی شکوفا کنیم.
وی افزود: در همین رابطه نیاز است که تمام زیرساخت های لازم برای گسترش 
فعالیت های صنعتی در استان آماده باشد، برای مثال تولیدکنندگان ما در زمینه 
و  تلفن  گاز،  برق،  آب،  همچون  امکاناتی  و  نیازشان  مورد  کار  نیروی  به  دسترسی 
تسهیلات بانکی با مشکلی مواجه نباشند و بتوانند از ظرفیت های علمی دانشگاه ها 

برای حل مسائل و مشکلات فنی پیش روی خود به خوبی استفاده کنند.
وی ادامه داد: به طور کلی سیاست های اقتصاد مقاومتی باید در تمام تصمیم گیری ها 
در همه بخش های اجرایی مورد توجه باشد و با هر حرکتی که خلاف آن است مقابله 
شود،  برای مثال نمی شود به بهانه افزایش کیفیت محصولات، بر روی افزایش سطح 

واردات که به طور مستقیم به بخش تولید و اشتغال در کشور لطمه می زند، تاکید کرد.
 

رییس مطالعات پژوهشگاه وزارت آموزش وپرورش؛

سند تحول طی سه سال آینده 
در مدارس کشور اجرایی می شود

رییس مطالعات پژوهشگاه وزارت آموزش وپرورش گفت: در سطح کشور افزون بر 
۱۱۰ هزار دولتی مدرسه وجود دارد که طی سه سال آینده الگوی اجرای سند تحول 

بنیادین آموزش  و پرورش در این مراکز آموزشی اجرا خواهد شد.
علی محبی روز یکشنبه در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر استان قم، افزود: تدوین 
نقشه اجرای سند تحول آموزش وپرورش بعد از ۱۰ سال در پنج گام آماده و برای تصویب 

و ابلاغ به شورای عالی آموزش برای اجرا، ارائه شده است.
وی بیان داشت: یکی از ابعاد مهم این سند تعریف دقیق و اصولی از مدرسه در تراز 

تمدن نوین اسلامی است که می تواند زمینه ساز تحول در نظام تربیتی باشد.
وی خاطرنشان کرد: یکی از آفت های مهم جامعه علمی و حکمرانی ما، تصمیم سازی 
از  انجام تحقیقات لازم است و بیشتر طرح های تحقیقاتی محققان  و عمل بدون 
سال های گذشته بدون استفاده مانده است. محبی عنوان کرد: هم اینک در بخش 
آموزش وپرورش و تعلیم وتربیت حتی یک مرکز مستقل دررابطه  با امور پژوهشی و 
رییس مطالعات  بنیادی است.  این  از مظلومیت  نشان  که  ندارد  تحقیقاتی وجود 
پژوهشگاه وزارت آموزش وپرورش اظهار داشت: طبق تغییراتی که در مصوبات گذشته 
انجام شده امکان درآمدزایی از فضاهای مدارس به زودی عملیاتی خواهد شد. وی با 
بیان اینکه هم اکنون ۲۰ نوع مدرسه در کشور وجود دارد، گفت: هم اینک امکان و 
فضای لازم برای پذیرش دانش آموزان بااستعداد روستایی در مدارس سمپاد وجود ندارد 
که لازم است برای جبران این نقیصه تدابیر درستی اندیشیده شود. شایان ذکر است در 
این مراسم از از ۳۰۸ پژوهشگر برتر استان قم در رشته های مختلف علمی تجلیل شد.

 
معاون سازمان صمت استان قم:

بازار لاستیک در قم زیر ذربین ناظران است
معاون بازرسی و نظارت اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: با توجه به 
تقاضای زیاد مردم برای خرید لاستیک، نظارت بر بازار این محصول در استان با جدیت 

دنبال و با هرگونه تخلف در عرضه آن به شدت برخورد می شود.
سیاوش فولادی وندا در این رابطه بیان داشت: براساس آمار ارائه شده از ابتدای 
امسال تاکنون تعداد ۱۳۴ هزار حلقه لاستیک در سایزهای پرمصرف ۱۳، ۱۴ و ۱۵ 
برای تامین نیاز همشهریان وارد قم شده است. وی افزود: در همین راستا تاکنون ۲ هزار 
و ۲۲۱ مورد بازرسی برای نظارت دقیق بر توزیع صحیح لاستیک در استان انجام گردید 
که از این تعداد ۱۲۴ پرونده تخلف به ارزش ریالی ۴۶ میلیارد و ۲۴۹ میلیون شناسایی 
و به تعزیرات حکومتی ارسال شد. وی تاکید کرد: از شهروندان می خواهیم در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف صنفی و تعزیری از جمله گرانفروشی، احتکار، امتناع از عرضه 
کالا، قاچاق و سایر تخلفات اقتصادی، مورد را در سامانه ir.۱۲۴ ثبت و یا با شماره تلفن 
۱۲۴ تماس گرفته و گزارش نمایند. در مجموع ۴۳ هزار و ۷۴۴ فقره پروانه کسب در 
بخش اصناف استان موجود می باشد که شامل ۱۷ هزار و ۴۹۸ پروانه  تولیدی و خدمات 

فنی و ۲۶ هزار و ۲۴۶ پروانه  در حوزه فعالیت های توزیعی و خدماتی است.
 

همزمان با سالروز ولادت حضرت عباس )ع(:

 برگزیدگان جشنواره »وفا« تجلیل شدند
فیلمسازان و فیلمنامه نویسان دفتر انجمن سینمای جوان قم در سومین جشنواره 

وفا درخشیدند.
با سالروز ولادت حضرت عباس )ع( مراسم اختتامیه سومین جشنواره  همزمان 

سراسری وفا برگزار و برگزیدگان این جشنواره در  شهر اردبیل اعلام شدند.
در این میان اساتید و فیلمسازان دفتر انجمن سینمای جوان قم در رشته های فیلم و 
فیلمنامه حائز کسب رتبه های برتر شدند. بهترین فیلم جشنواره در بخش فیلم کوتاه به 
سعید نجاتی برای فیلم صراحی و فیلم دوم مشترکا به بی بی ساخته سعید نجاتی و یک 
اثر دیگر و فیلم سوم به نفس مادر به کارگردانی سید سجاد موسوی از دانش آموختگان 
انجمن سینمای جوان دفتر قم رسید. همچنین در بخش فیلم مستند جایزه نخست 
این بخش به خانم مهدیه غلامحسینی )از اساتید دفتر قم( و احمد فیضی برای فیلم 
من شهید حسین عباسی عاشق موج هستم رسید. تهیه کنندگی این فیلم را خانم 

فهیمه کرمی از هنرجویان انجمن سینمای جوان قم بر عهده داشت.
در بخش فیلمنامه نیز خانم مهتاب ابراهیمی از دانش آموختگان انجمن سینمای 

جوان قم حائز رتبه بهترین فیلمنامه برای فیلمنامه انتظار گردید.
 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم خبرداد:

تحویل مسکن های دولتی سلفچگان
 تا یک سال دیگر

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت : در صورت واریز به موقع 
آورده های مردمی، مسکن های شهر سلفچگان یک سال دیگر به متقاضیان تحویل 
داده می شود. وحید وزیری راد با بیان اینکه قرارداد ساخت مسکن های سایت ۸۲ 
هکتاری سلفچگان دو ساله است افزود: در صورت واریز به موقع آورده ها، واحد های 
این سایت یک سال دیگر تکمیل می شود. مشاور مدیر کل راه و شهرسازی هم با اشاره 
به اینکه قرارداد ساخت این مسکن ها آذر ماه امسال با پیمانکار بسته شده است افزود: 
خاکبرداری ۴۴۸ واحد ساختمانی انجام شده و تا امروز ۲۲۸ واحد به مرحله بتن ریزی 

و آرماتور بندی رسیده است.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم خبرداد:

رشد منطقی و قابل تحقق بودجه سالانه 
شهرداری

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: رشد بودجه سالانه شهرداری 
قم بر مبنای سند چشم انداز قم ۱۴۱۴ و در نظر گرفتن شرایط منطقی در ساختار درآمد 

و هزینه شهرداری به نحوی تدوین و پیشنهاد می شود که قابل تحقق باشد.
مجید محمدرضاخانی با اشاره به رشد بیش از ۲۰ برابری بودجه شهرداری قم 
در طول ۱۰ سال گذشته، اظهار داشت: تدوین بودجه شهرداری ها با توجه به 
ساختار درآمد و هزینه باید سیر منطقی و منطبق بر قوانین داشته و امکان لازم 
برای تحقق آن وجود داشته باشد و صرف افزایش تورم یا مقایسه با بودجه سایر 
شهرداری سایر شهرها نمی تواند ملاکی در میزان بودجه پیشنهادی شهرداری 

باشد.
وی تدوین بودجه شهرداری قم را بر مبنای ظرفیت های در اختیار مجموعه شهرداری 
دانست و تصریح کرد: تطبیق ظرفیت های درآمدی و منابع مختلف با پروژه های مورد 
نیاز شهر و امور جاری شهر از رویکردهای اصلی در تدوین بودجه سالانه است و بر 
همین اساس بخش های مختلف شهرداری نظیر مناطق یا سازمان  ها مأموریت های 

مشخص خود را در سرفصل ردیف های بودجه به پیش می برند.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با بیان اینکه در مقایسه بودجه سایر 
کلان شهرهای مشابه با مطالعه تطبیقی مشخص می شود که بودجه شهرداری قم با 
توجه به منابع در اختیار، واقعی و دارای بهره وری و اثربخشی لازم بوده است، ادامه داد: 
در ساختار تدوین بودجه می توان اعداد و ارقام را با استفاده از ابزارهای نمایشی افزایش 
داد، اما آنچه برای شهرداری قم در این زمینه مهم بوده است، کسب حداکثر خروجی ها 

با صرف کمترین هزینه هاست.
محمدرضاخانی بودجه سال ۱۳۹۳ شهرداری قم را بالغ بر ۸۶۸ میلیارد تومان با 
تحقق ۶۳ درصدی و سهم ۳۰ درصدی هزینه های جاری نسبت به کل بودجه اعلام 
کرد و افزود: از سال ۱۳۹۴ رشد بودجه شهرداری و تحقق آن با لحاظ کاهش سهم 
بودجه جاری و همچنین تحقق پذیری حداکثری همراه بوده و در طی این سال ها با 
برنامه وبودجه  ارزیابی های  و  پروژه  پیاده سازی سیستم های مدیریتی مانند کنترل 

همواره روندی سعودی داشته است.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم اولویت بندی بودجه برای انجام 
امور مختلف شهری نظیر زیرساخت ها یا امور نرم افزاری را بر مبنای سند چشم انداز 
و برنامه های عملیاتی ۵ ساله عنوان کرد و ادامه داد: سناریوهای مختلف با توجه 
به وضعیت شهرداری قم و شرایط مالی و اقتصادی در سند چشم انداز قم ۱۴۱۴ 
پیش بینی شده و در این سناریوها نیز سهم مشخص برای هر مأموریت شهرداری قم 

در نظر گرفته شده است.
محمدرضاخانی نقش سیاست گذاری و نظارتی شورای اسلامی شهر قم در بررسی، 
تصویب و تفریغ بودجه سالانه شهرداری را یادآور شد و اضافه کرد: اولویت بندی اجرای 
پروژه های مختلف با پیشنهاد شهرداری و تائید و تصویب شورای اسلامی شهر انجام 
می پذیرد و در این زمینه اعضای شورای شهر و کمیسیون های تخصصی بررسی های 

دقیق و همه جانبه دارند.
وی با اذعان به ورود شهرداری قم به انجام برخی پروژه های کلان در سال های اخیر 
و در نظر گرفتن منابع اجرای این پروژه ها در بودجه سالانه، گفت: حرکت شهرداری 
قم در سال های اخیر همواره روندی صعودی بوده و با مدیریت صحیح و کارآمد در 
حوزه ی سازمانی، ساختارها و فرآیندهای دقیق برای انجام امور مختلف فراهم و یا 
اصلاح شده اند تا زمینه لازم برای در مسیر اجرا قرار گرفتن پروژه های مختلف شهری 

ایجاد شود.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم مقایسه بودجه سالانه شهرداری ها 
را ملزم به شناخت دقیق ظرفیت های هر شهر و زیرساخت های قبلی در تأمین منابع یا 
دسترسی به امکانات و شرایط خاص دانست و تصریح کرد: سبد منابع شهرداری ها از 
گزینه های مختلفی تأمین می شود و تحقق یا عدم تحقق آن صرفاً در اختیار شهرداری ها 
نیست، به عنوان مثال در سال های اخیر با اختصاص منابعی از ۴۸ هکتاری پردیسان 
شاهد به انجام رسیدن پروژه های بزرگی نظیر فاز ۵ عمار یاسر یا پروژه های ساماندهی 
اطراف حرم مطهر در شهر قم بودیم که بدون اختصاص آن، اجرای این پروژه ها نیز به 

تعویق می افتاد.
محمدرضاخانی توجه هم زمان شهرداری به امور مختلف شهری و توازن در تخصیص 
منابع و تعادل اجرای پروژه ها حوزه های مختلف را از راهبردهای شهرداری قم عنوان 
کرد و افزود: در اختصاص منابع به منظور اجرای پروژه ها، ملاحظات فنی، مطالعات 
تخصصی و بررسی های کارشناسی انجام می پذیرد و حتی برخی امورات شهری که 
ممکن است نمود بیرونی برای مردم نداشته باشد ولی نیاز شهر است و باید به اجرا برسد 

با اولویت در مسیر اجرا قرار می گیرد.
وی حرکت رو به رشد شهرداری قم در طول دوره ۱۰ ساله گذشته را نقطه عطفی در 
بین سایر شهرها مطرح کرد و گفت: در وضعیت کنونی اقتصادی و اجتماعی کشور که 
بسیاری از شهرداری ها نمی توانند فعالیت اثرگذاری در شهر داشته باشند، در شهر قم 
شاهد رشد، توسعه و تحول ادامه دار هستیم و روند رو به رشد شهر در حوزه های مختلف 

برای مردم کاملًا مشهود است.
 

معاون فرهنگی بنیاد فرهنگی امامت خبر داد:

اجرای ویژه  برنامه های مهدویت 
برای دانش آموزان

معاون فرهنگی بنیاد فرهنگی امامت با بیان اینکه از روز شنبه دانش آموزان ابتدایی 
در یک ویژه برنامه دو ساعته شرکت خواهند کرد، اظهار کرد: بازی، اجرای نمایش، 

پذیرایی و اهدای هدایا و جوایز به مدت زمان ۲ ساعت در این برنامه اجرا خواهد شد.
حجت الاسلام محمد مهدی شاهینی در نشست خبری که به مناسبت دهه مهدویت 
در سالن جلسات بنیاد فرهنگی امامت برگزار شد، اظهار کرد: خداوند بیش از هزار 
سال از خلیفه خود حفاظت کرده و ما وظیفه داریم با تمام توان این امام حاضر را معرفی 

کنیم.
وی با اشاره به اینکه در بنیاد فرهنگی امامت به دنبال معرفی این ذخیره امامت 
نام نامی امام حاضر  به  را  هستیم، مطرح کرد: فعالیت های دهه مهدویت امسال 

نام گذاری کردیم.
معاون فرهنگی بنیاد فرهنگی امامت با بیان اینکه دوره علمی تربیتی امام حاضر را در 
۶ جلسه برای مبلغین برگزار کردیم، عنوان کرد: پس از برگزاری این دوره، روز گذشته 

مبلغین به شهرهای مختلف استان تهران اعزام شدند.
وی با اشاره به اینکه دبیرخانه دائمی دهه مهدویت را تشکیل دادیم، خاطرنشان کرد: 

به منظور پیشرفت اقدامات، دبیرخانه تا دهه مهدویت سال آینده فعال خواهد بود.
شاهینی با بیان اینکه جلسات متعدد مشاوره برای مجموعه  های فرهنگی فعال در 
عرصه مهدویت داشته ایم، تصریح کرد: همچنین سالن ها و امکانات بنیاد فرهنگی 
امامت را برای مجموعه هایی که جشن های مهدویت دارند، با تخفیف مناسب و در 

مواردی به صورت کاملا رایگان در اختیار قرار دادیم.
وی با اشاره به اینکه نمایشگاهی نیز به این منظور در بنیاد فرهنگی مهدویت برقرار 
شده است، یادآور شد: آئین نکوداشت و پیشواز دهه مهدویت پیش از دهه فجر با 

حضور علما و فضلا برگزار شد.
معاون فرهنگی بنیاد فرهنگی امامت با بیان اینکه جشن آغاز دهه مهدویت را در تاریخ 
۹ شعبان برگزار خواهیم کرد، ابراز کرد: سخنران این جلسه آیت الله نظری منفرد و 

شعرخوانی و مدیحه سرایی اساتید هستیم.
وی با اشاره به اینکه سامانه تماس تلفنی پاسخ گویی به سوالات مهدویت را نیز در این 
ایام تقویت کردیم، بیان کرد: در تاریخ ۱۰ شعبان نیز سومین جلسه با من حرف بزن 

ویژه پاسخ به سوالات اعتقادی و مذهبی نسل جوان برگزار خواهد شد.
شاهینی با بیان اینکه از روز شنبه نیز دانش آموزان پایه های ۴، ۵ و ۶ ابتدایی در یک 
ویژه برنامه دو ساعته شرکت خواهند کرد، اظهار کرد: بازی، اجرای نمایش، پذیرایی و 

اهدای هدایا و جوایز به مدت زمان ۲ ساعت در این برنامه اجرا خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه در ۵ سانس مختلف می توانیم در خدمت دانش آموزان باشیم، 

مطرح کرد: در هر سانس نیز امکان میزبانی از تعداد ۱۵۰ دانش آموز وجود دارد.
معاون فرهنگی بنیاد فرهنگی امامت با بیان اینکه نشست شاعرانه با عنوان »مدح 
امیر« در هر ماه برگزار می شود، عنوان کرد: جلسه این ماه را با محوریت امام زمان)عج( 

به مناسبت دهه مهدویت برگزار خواهیم کرد.
امام  به  مردم  توجه  جلب  و  معرفی  برای  ظرفیت ها  تمام  از  باید  کرد:  اضافه  وی 

زمان)عج( استفاده کنیم.
امام  برای  نامه  نوشتن  رویکرد  با  را  امام حاضر  پویش  اینکه  به  اشاره  با  شاهینی 
زمان)عج( در این ایام راه اندازی شده است، خاطرنشان کرد: طبق بررسی های علمی 
که انجام شده است، یکی از راه های جلوگیری از افسردگی نوشتن نامه برای امام حاضر 

است.

کارش را با یک »یا علی« و پشتکاری قوی و با اندک تسهیلاتی دریافتی از کمیته 
امداد آغاز کرد و حالا بعد از چند سال کارگاه خیاطی دارد که ۳۰ نفر مددجو در 
آن مشغولند و نان شب خانه را تامین می کنند و همه اینها نشان از همت بالا و عزم 

راسخ دارد که از آنها انسان هایی قوی و توانمند می سازد.
آنها  از  و مشکلات  بلندای کوه دماوند است و سختی  به  بلندای همتشان 
انسانی هایی با اراده ساخته است که دست را بر زانود خود گذاشته و به توانمندی 
خود تکیه کرده و با پشتکاری زیاد و اندک سرمایه ای که آن را مدیریت کرده اند 
و همچنین صرفه جویی در زندگی حالا خودکفا شده اند و نه تنها خودشان بلکه 
دیگران را هم زیر چتر خود گرفته اند و چرخ سنگین زندگی را به امید خدا و همت 

والای خود می چرخانند و راضی هستند.
خداوند وعده داده است که نتیجه کار و تلاش پیروزی است و با تغییری که 
ایجاد می کند اراده را می سازد و تو را به جنگ مشکلات می برد و اما بدان خدا 
همین نزدیکی هاست صدایت را می شنود وخودش می شود پشت وپناهت می 
توانی کارهای بزرگ را رقم بزنی و روی پای خودت باشی و شیرینی لذت بخش 
خودکفایی را بچشی و می شود آنچه که مددجویان کمیته امداد تجربه کردند و 

الفبای استقلال را در عمل معنا کردند و خودکفایی خود جشن گرفتند.
بانوان خودشان را باور کنند

معصومه فقیهی یکی از این انسان های با اراده است که امروز روی پای خودش 
ایستاده است و می گوید مدتی در خانه کارهای سخت انجام می داد و سختی 

زیادی هم کشیده و بچه هایش کوچک بودند اما به فرش بافی ادامه داد.
وی تاکید دارد که مهم این است که نا امید نشده است و به کارش ادامه داد و 
حالا کارگاه بزرگ فرش بافی دارد وبا اندک سرمایه ابتدایی کمیته امداد به اینجا 
رسیده است و با وام هایی که گرفت کارش را توسعه داده است و حالا آرزوی او این 
است که کارش را توسعه دهد و چشم امید به حمایت های بیشتر دارد و از اینکه 
مستقل است راضی است و در عین حال به بانوان توصیه می کند که خودشان را 

باور کنند و تلاش کنند تا موفق شوند.
عزم خود را راسخ کنید، بدانید که حتما موفق می شوید

محمد نادرپور یکی دیگر از کسانی است که حالا به خودکفایی رسیده است 
و در تعریف داستان زندگی اش می گوید ۱۲ سال است که کار خیاطی را به 
صورت حرفه ای آغاز کرده است و کارگاه خیاطی دارد و سال های ابتدایی ۱۵ 
نفر در کارگاه او مشغول بودند و اما حالا حدود ۶۰ نفر با او همکاری دارند و بیشتر 

نیروهایش هم از مددجویان کمیته امداد هستند.
او می گوید عزم خود را راسخ کنید و بدانید که حتما موفق می شوید و می 
توانید بعد دست دیگران را هم بگیرید، رنج و سختی انسان ها را تغییر می دهد و 
مشکلات با همت بالا حل می شود اما لازمه آن این است که دست را بر زانو خود 

بگیری یا علی بگویی و بلند شوی و ادامه دهی.
بانوی توانمندی که زمینه اشتغال ۳۰ نفر را فراهم کرد

بانوی سرپرست خانوار تحت حمایت کمیته امداد توانسته با تلاش فراوان زمینه 
اشتغال۳۰ نفر از اقشار نیازمند را فراهم و سفره با برکتی برای این خانواده ها پهن 

کند.
خانم شیخ زاده از بانوان فعال و توانمند است که توانسته با تلاش و پشتکاری که 
دارد زمینه آموزش و اشتغال ۳۰ نفر از مددجویان و اقشار آسیب پذیر را فراهم کند 

و سفره با برکتی را برای این افراد در استان کرمان پهن کند.
این بانوی موفق ۴۰ سال سن دارد و مادر سه فرزند است و می گوید: با توجه 
به مشکلات مالی که داشتم و سرپرست خانواده بودم به همراه سه فرزندم تحت 
حمایت کمیته امداد قرار گرفتیم اما با توجه به اینکه مستمری کمیته امداد 
جوابگوی مخارج زندگی خود و فرزندانم نبود با مشاوره و همفکری کارشناسان 
کمیته امداد پس از کسب آموزش های لازم در زمینه خیاطی با دریافت تسهیلات 

اشتغال از این نهاد اقدام به راه اندازی کارگاه کوچک خیاطی کردم.
وی می گوید: با راه اندازی این کارگاه خیاطی و دوخت و تولید انواع لباس 
توانستم زمینه اشتغال ۳۰ نفر از افراد نیازمند و جویای کار را به صورت مستقیم و 

غیرمستقیم فراهم کنم.
وی با اشاره به اینکه تاکنون سرمایه زیادی را برای راه اندازی این کارگاه خیاطی 
هزینه کرده ام می گوید: برای توسعه طرح خود و فراهم کردن زمینه اشتغال افراد 

نیازمند بیشتری، به حمایت مسوولان دستگاه های اجرایی استان و شرکت های 
مختلف نیاز داریم تا لباس فرم مورد نیاز نیروهای خود را به ما بسپارند و ما با وجود 
۱۰ چرخ خیاطی صنعتی توانایی تولید روزانه هزار دست تیشرت و انواع لباس 

را داریم.
این زن سرپرست خانوار که در کنار دوخت و تولید انواع لباس به انجام امور 
تزئینات داخلی ماشین، دکوراسیون داخلی منزل و آبکاری ماشین نیز مشغول 
شرکت های  و  شهروندان  سوی  از  سفارشات  صورت  در  می افزاید:  هستند، 

خودروسازی می توانم زمینه اشتغال افراد زیادی را نیز فراهم کنم.
تغییر رویکرد کمیته امداد  به سمت توانمندسازی مددجویان

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد امام خمینی )ره( گفت: چهار 
میلیون و ۹۷۰ هزار نفر تحت پوشش خدمات حمایتی کمیته امداد قرار دارند و 
قرار است تا نسخه نهضت مسکن ملی به گونه ای برای محرومان تدوین شود که 

بتوانند از این خدمت استفاده کنند.
حسین خدرویسی با بیان اینکه بر حسب نیاز و مشکلات نیازمندان، در حال 
حاضر ۲ میلیون و ۳۴۹ هزار خانوار با جمعیت چهار میلیون و ۹۷۰ هزار نفر تحت 
پوشش خدمات حمایتی کمیته امداد قرار دارند، افزود: راهبرد اصلی امداد در 
شرایط فعلی، از ارائه خدمات صرفا حمایتی به توانمندسازی و خروج پایدار از 

چرخه فقر تغییر پیدا کرده است.
رفع  و  اجتماعی  و  اورژانسی  خدمات  بر  علاوه  شده  تلاش  داد:  ادامه  وی 
نیازها، به سمت خدمت برای خروج از چرخه فقر و توانمندسازی حرکت کنیم. 
در این راستا کمیته امداد در حوزه ها و معاونت های مختلف برنامه جامعی برای 
توانمندسازی مددجویان طراحی کرده است و تلاش شده متناسب با شرایط 
خانواده ها و در نظر گرفتن نیازها، توانمندی و ظرفیت های بالقوه و بالفعل هر 

خانواده برنامه توانمندسازی خاص خانواده تامین شود.
در حال حاضر ۲ میلیون و ۳۴۹ هزار خانوار با جمعیت چهار میلیون و ۹۷۰ 
هزار نفر تحت پوشش خدمات حمایتی کمیته امداد قرار دارندمعاون حمایت و 
سلامت خانواده کمیته امداد با بیان اینکه مددجویان ما شامل دو دسته هستند، 
تاکید کرد: افرادی هستند که صرفا نیازمند خدمات حمایتی هستند که شامل 
بیماران صعب العلاج و زمین گیر و سالمندان با جمعیتی بیش از یک میلیون و 

۷۰۰ نفر، است.
وی ادامه داد: این دسته از مددجویان مستعد شغل نیستند و صرفا حمایتی 
هستند و دسته دیگر مددجویان افرادی هستند که مستعد شغل اند که متناسب 
با ظرفیت و استعدادهایشان برای این دسته از مددجویان برنامه توانمندسازی، 
اشتغال و سایر مهارت ها و مشاوره شغلی، فرهنگی، آموزشی و حقوقی و... اجرا 

می شود.
کمیته امداد امسال 2۳ هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال جذب کرد

قائم مقام کمیته امدادامام خمینی )ره( گفت: در بودجه امسال ۳۵ هزار میلیارد 
تومان تسهیلات اشتغال دیده شده بود که ۲۳ هزار میلیارد تومان آن توسط کمیته 

امداد جذب شد.
جعفر صباغیان از همه یاوران کمیته امداد در زمینه اشتغال بخصوص مسوولان 
استانی و بانک ها که تسهیلات کمیته امداد را در اولویت قرار می دهند، قدردانی 
کرد. وی ادامه داد: توانمندسازی مددجویان و ایجاداشتغال پایدار با حفظ کرامت 

انسانی از اهداف اصلی کمیته امداد است.
در بودجه امسال ۳۵ هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال دیده شده بود که ۲۳ 
هزار میلیارد تومان آن توسط کمیته امداد جذب شدصباغیان از ۱۷ برنامه کمیته 
امداد و ارایه ۱۲۰ خدمت به مددجویان و خانواده های تحت پوشش خبر داد و 
گفت: در کمیته امداد ۱۷ برنامه داریم که ۱۲۰ خدمت ارایه می شود که باید اثر 

بخشی داشته باشد و منجر به خودکفایی شود.
وی افزود: خدمات دیگری که در کمیته امداد مانند آموزش، دانشگاه، حوزه 
های حمایتی مانند تامین جهیزیه ارایه می شود، دارای پیوست توانمندسازی 
است. قائم مقام کمیته امداد گفت: کمیته امداد در زمینه توانمندسازی فعالیت 
زیادی دارد که مهمترین آن اشتغال است؛ افرادی که در کمیته خودکفا می شوند 
با دست خالی و تسهیلات اندک اشتغال ایجاد کرده اند و خودشان دست ۱۰ تا 

۱۲ نفر دیگر را گرفته اند.

روایتی از خودکفایی مددجویان کمیته امداد؛

بگو »یا علی« و چرخ زندگی را بچرخان

امروزه یکی از معضلات اساسی برخی خانواده ها در 
تعامل با جوانان، مسئولیت پذیر نبودن آن هاست چرا که 
در دوران نوجوانی یا از روش های اشتباه و غیر اصولی 
استفاده شده است یا اینکه پدر و مادر نسبت به آموزش 

این رفتار سهل انگاری کرده اند.
  به طور کلی مسئولیت پذیری به معنای تعهد داشتن 
در قبال انجام دادن کارهایی است که به فرد سپرده 
شده و همچنین باید نتایج مثبت و منفی آن را پذیرفت. 
در  که  می شود  باعث  نوجوانان  به  رفتار  این  آموزش 
انجام دادن کارهایشان به استقلال نسبی برسند و در 
تصمیمات خود برای چگونگی انجام فعالیت هایشان 
منکر  تعریف  این  البته  نباشند.  وابسته  دیگران  به 
مشورت گرفتن نیست بلکه وابستگی بیش از حد در 
تصمیم گیری  و فعالیت های شخصی را در بلند مدت 
باعث  پذیری  مسئولیت  همچنین  می داند.  بار  زیان 
او  به  و  می شود  نوجوان  در  نفس  به  اعتماد  افزایش 

احساس مفید بودن می دهد.
اما در جامعه امروز ایران، اغلب خانواده ها از وابسته 
بودن فرزندانشان رضایت دارند و حتی عامل موفقیت 
نوجوانان خود را در وابستگی خصوصا وابستگی مالی 
به خودشان می دانند. همچنین بعضی پدر و مادرها 
معتقدند سپردن وظیفه ای به فرزندانشان باعث اذیت 
شدن آن ها می شود و یا حتی ممکن است از پس انجام 
دادن آن برنیایند، به همین دلیل از سپردن کارهای 
با  می کنند.  اجتناب  فرزندشان  به  نیز  ساده  بسیار 
این حال عواقب این الگوی اشتباه در دوره جوانی و 
بزرگسالی و خصوصا زمانی که فرد زندگی مستقلی را 

تجربه می کند، هم گریبان گیر فرد است و هم خانواده.
بی مسئولیتی چه عواقبی برای نوجوانان دارد؟

نبودن  پذیر  مسئولیت  بار  زیان  نتایج  از  بسیاری 
اجتماع  وارد  که  می شود  نمایانگر  زمانی  نوجوانان 
با  آن ها  واقع  در  می شوند.  دانشگاه  چون  بزرگ تری 
دیدن همسالان خود احساس عقب ماندگی می کنند 
و کاهش اعتماد به نفس در آن ها باعث می شود زمان 
زیادی طول بکشد تا شغلی متناسب با مهارت هایشان 

پیدا کنند.
به  آن ها  مالی  وابستگی  شدن  طولانی  همچنین 

از  دیگر  یکی  درامدزایی،  توانایی  عدم  و  خانواده 
با آن مواجه هستند. در  مشکلاتی است که جوانان 
واقع این دسته از جوانان به دلیل اینکه همواره از سمت 
خانواده های خود حمایت مالی شده اند زیر بار سختی 
کار نمی روند و می خواهند همه چیز را ساده به دست 
آورند. معمولا این دسته از افراد حتی اگر شغل مناسبی 
هم پیدا کنند انگیزه ای برای پیشرفت و ارتقای شغلی 

نخواهند داشت.
مواجه  آن  با  جامعه  که  اساسی  مشکلات  از  یکی 
می شود شانه خالی کردن جوانان از مسئولیت تشکیل 
خانواده و ازدواج است. بسیاری از این افراد به دلیل 
اینکه همواره خواسته هایشان از سمت خانواده اجابت 
شده است ازدواج را مسئولیتی سنگین و ترسناک تصور 

می کنند و از آن گریزانند.
این در حالی است نوجوانی که مسئولیت انجام کاری 
مربوط به خانه یا خارج از خانه به او سپرده می شود 
فشارهای ناشی از هیجانات نوجوانی را بهتر تحمل 
کرده و رشد اجتماعی، عاطفی و فکری وی تسریع می 
شود. فرصت دادن به نوجوانان همچنین باعث می شود 
ایده های شخصی خود را برای انجام کارهایی که به او 
سپرده شده پرورش دهد و در جوانی و بزرگسالی نیز در 
مواجهه با مشکلات، از راه حل های خلاقانه ای استفاده 

کند.
چگونه نوجوان خود را مسئولیت پذیر کنیم؟

وظایف مشخصی از کارهای خانه و خارج از خانه را 
به نوجوان خود بسپارید. همچنین او را توجیه کنید 
همانطور که خروجی مثبت کار نتیجه تلاش اوست، 
در صورتی که کار را به درستی انجام نداد مسئولیتش 
را بپذیرد و در قبال آن پاسخگو باشد. همچنین انتظار 
نداشته باشید که نوجوان شما همواره وظایف خود را 
بدون نقص انجام دهد و اگر در انجام مسئولیت خود به 
خوبی عمل نکرد او را سرزنش نکنید بلکه مسیر درست 
انجام کار را به توضیح دهید و حتی از تجربیات خود 

برایش بگویید.
از روش هایی  انداز کردن یکی  آموزش مهارت پس 
است که می تواند در مسئولیت پذیر شدن نوجوان شما 
نوجوان درخواست خرید  اگر  برای مثال  باشد.  موثر 

ساعتی  را داشت به او بگویید که برای خریدن آن باید 
پول تو جیبی خود را پس انداز کند و در ازای آن شما نیز 

نیمی از مبلغ را می پردازید.
اگر نوجوان شما در حال کسب مهارت هنری است، 
تنها به پیشرفت در یادگیری آن مهارت اکتفا نکنید بلکه 
با همفکری یکدیگر در مورد شیوه هایی که می تواند 
در آینده از آن مهارت درامد کسب کند هم بیندیشید. 
این کار هم باعث پرورش تفکر اقتصادی در فرزند شما 
می شود و هم اضطراب او را درباره آینده شغلی خود تا 

حدودی کاهش می دهد.
و کار خانگی  اگر کسب  تبیان،  به گزارش وب گاه 
به نوجوان خود  را  آن  از کارهای  انجام بخشی  دارید 
بسپارید تا در جریان نحوه کسب درامد قرار بگیرد. برای 
مثال می توانید از او برای بسته بندی کردن سفارشات 
مشتری کمک بخواهید و در ازای آن مبلغی را به عنوان 

پاداش به او بدهید.

چگونه نوجوان خود را مسئولیت پذیر کنیم؟

بی مسئولیتی اقتصادی چه آسیب هایی به نوجوان ها می زند؟
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رییس کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی:

چطور تولیدکننده ارز حاصل از صادرات را 
ارزان تر بفروشد؟

رییس کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی گفت: وقتی تولیدکننده مواد اولیه 
تولید را با نرخ آزاد تامین می کند چطور می تواند ارز حاصل از صادرات را ۱۵ درصد 

ارزان تر به دولت بفروشد.
محمد لاهوتی رییس کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران در نهمین 
جلسه هیات نمایندگان اتاق ایران که صبح روزیکشنبه  با حضور وزیر صمت برگزار 
شد گفت: تجارت خارجی ایران ارزآور و تامین کننده نیازهای ارزی در شرایط تحریم 

است. من نیز به مشکلات داخل فارغ از تحریم ها می پردازم.
لاهوتی ادامه داد: از سال ۹۷ صادرکنندگان با  مشکل رفع تعهدات ارزی و نرخ 
دستوری بانک مرکزی رو به رو شده اند و در شرایطی که کشورها از منابع ارزی حاصل 
از صادرات منتفع می شوند و ارز حاصل از صادرات جبران کننده ارزش کاهش پول 
ملی در پی گرانی ارز است، متاسفانه به دلیل خودتحریمی ها از سال ۹۷ نتوانستیم 
منافع کشور را از سوی منابع ارزی تامین کنیم. البته شرکت های بزرگ می توانند از 
پس این تعهدات برمی آیند اما ۴۵۰۰ کارت بازرگانی فعال هستند که تنها حدود 
۱۰ تا ۱۲ میلیارد ارز کشور را تامین می کنند اما بیشترین حجم اشتغال کشور را 

در اختیار دارند.
رییس کمیسیون صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی گفت: درست است که سیاست 
گذاران ارزی نرخ دلار کانال های تلگرامی را قبول ندارد ما هم قبول نداریم، اما 
سیاستگذار باید نرخ های تلگرامی را به نرخ خود نزدیک کند و ارز مورد تقاضا را بر 
حسب نرخ تصویب شده بانک مرکزی در اختیار صادرکننده بگذارد و سپس انتظار 
داشته باشد صادرکننده ارز صادراتی را با نرخ تعیین شده دستوری و غیرواقعی در 

اختیار بانک مرکزی قرار دهد.
لاهوتی خاطرنشان کرد: وقتی تولیدکننده مواد اولیه تولید را با نرخ آزاد تامین می 

کند چطور می تواند ارز حاصل از صادرات را ۱۵ درصد ارزان تر به دولت بفروشد.
لاهوتی همچنین از زمانبر بودن مصوبات کمیته ها به عنوان مشکلی دیگر در عرصه 

تجارت کشور یاد کرد.

سخنگوی صنعت آب کشور خبر داد:

کاهش ۲0 درصدی ورود آب به سدها
سخنگوی صنعت آب کشور با اعلام اینکه میزان ورود آب به سدهای کشور نسبت به 
سال گذشته ۲۰ درصد کاهش داشته است، گفت: حجم آب موجود مخازن سدها با 

وجود ۴۳ درصد پرشدگی، همچنان ۷ درصد نسبت سال گذشته کمتر است.
فیروز قاسم زاده با اشاره به وضعیت برخی سدهای مهم کشور از ابتدای سال آبی تا 
تاریخ ۲۸ بهمن ماه جاری، اظهار داشت: مجموع ۱۳ سد دریاچه ارومیه با موجودی 
مخزنی ۶۴۶ میلیون مترمکعب، دارای ۳۹ درصد پرشدگی است که نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته افزایش ۳۴ درصدی را نشان می دهد. در استان اصفهان و سد 
زاینده رود نیز با ۲۲ درصد پرشدگی، شاهد افزایش ۱۰۶ درصدی نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته هستیم.
وی در خصوص وضعیت کلی مخازن سدهای کشور تا تاریخ ۲۸ بهمن ماه سال 
جاری، خاطرنشان کرد: ورودی سدهای کشور از ابتدای سال آبی تاکنون ۸.۸۲ 
میلیارد مترمکعب است که این میزان در مدت مشابه سال گذشته بالغ بر ۱۱.۰۵ 
میلیارد مترمکعب بوده، لذا ورودی سدها نسبت به سال گذشته ۲۰ درصد کاهش 

داشته است.
سخنگوی صنعت آب با اشاره به افزایش خروجی سدهای کشور از ابتدای سال آبی 
تا تاریخ مذکور به میزان ۲۵ درصد نسبت به سال گذشته، افزود: در سال گذشته 
میزان آب خروجی از سدهای کشور معادل ۷.۴۲ میلیارد مترمکعب بوده است که 
این میزان در سال جاری با کاهش بارش ها و عدم امکان استفاده از بارش مستقیم 

در مصارف کشاورزی، به ۹.۲۶ میلیارد مترمکعب افزایش یافته است.
فقط ۴۳درصد مخازن سدها آب دارد 

قاسم زاده تاکید کرد: حجم آب موجود مخازن سدها با وجود ۴۳ درصد پرشدگی و 
حجمی معادل ۲۱.۶۳ میلیارد مترمکعب، همچنان ۷ درصد نسبت سال گذشته 
کمتر است و بارش های خوب چند روز گذشته نتوانست جبران کمبودهای منابع آب 
باشد. وی بیان کرد: متوسط بارش کشور از ابتدای سال آبی جاری تا ۲۷ بهمن ماه 
در مقایسه با شرایط نرمال، ۳۶ درصد کاهش یافته است. همچنین در مقایسه با سال 

گذشته، بارش کشور نشان دهنده کاهش ۳۱ درصدی است.
سخنگوی صنعت آب گفت: شرایط حاکم برای بارش های سال جاری به عنوان 
چهارمین سال خشک متوالی و به تبع آن وضعیت منابع آب، ضرورت توجه جدی به 
مقوله مصرف را می رساند تا با مشارکت همگانی در امر مدیریت مصرف آب، پایداری 

در بهره مندی از این نعمت ارزشمند الهی حاصل شود.

رییس سازمان دامپزشکی کشور:

اولویت دولت تامین مرغ با هدف 
تنظیم بازار است

رییس سازمان دامپزشکی کشور با اعلام اینکه جوجه ریزی در ماه به بالای ۱۵۰ 
میلیون قطعه رسیده است، گفت: در حال حاضر اولویت دولت سیزدهم تامین 
مرغ کامل با قیمت مناسب برای تنظیم بازار داخل است تا یارانه پرداختی به دست 

مصرف کنندگان برسد.
»مجتبی نوروزی« روز یکشنبه در جریان بازدید از مجتمع بسته بندی محصولات 
پروتئینی، افزود: صنعت بسته بندی مواد پروتئینی در صورتی که برنامه ای برای 
توسعه برند داشته باشد، باید به سمت تشکیل زنجیره های ارزش گام بردارد تا جایی 
که با دامداری ها، مرغداری ها و آبزی پروری ها از ابتدای زنجیره تامین هماهنگ 
شود. رییس سازمان دامپزشکی کشور تصریح کرد: مرغی که با نهاده ارز دولتی تولید 

می شود، نمی تواند خارج از شمول قیمت گذاری وارد بازار شود.
وی با بیان این که ابزار کنترل قیمت در بازار باید صادرات باشد اضافه کرد: وزارت 
جهاد کشاورزی به دنبال حمایت و راه اندازی واقعی تشکل ها است و در این زمینه 
تجربه موفقی در تولید، تنظیم بازار و صادرات تخم مرغ با مدیریت اتحادیه تخصصی 

این حوزه دارد.
وی در خصوص تعداد زنجیره ارزش در بخش طیور گفت: تاکنون پنج تا شش زنجیره 
ارزش در حوزه طیور در کشور راه اندازی شده و این رقم باید افزایش یابد؛ زیرا آینده 
صنعت طیور متعلق به زنجیره ها است و این زنجیره ها به لحاظ بهداشتی، فنی و 

کارشناسی در دنیا دارای مزیت هستند.
نوروزی اضافه کرد: در حوزه زنجیره های ارزش امکان ردیابی تولید حتی یک کیلو 

گوشت در محل پرورش و کشتارگاه مشخص می شود.
رییس سازمان دامپزشکی با بیان اینکه ایران امکان صادرات طیور در آینده را دارد 
افزود: در حال حاضر ماهانه بیش از ۱۵۰ میلیون قطعه جوجه ریزی در کشور انجام 

می شود؛ بنابراین بیش از ۲.۷ میلیون تن تولید گوشت مرغ در کشور داریم.
وی گفت: سازمان دامپزشکی کشور متولی سلامت و بهداشت مواد پروتئینی کشور 
است، بنابراین این سازمان بر صادرات و واردات اقلام پروتئینی نظارت و کنترل 

بهداشتی مستمری دارد.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۵۴۰مربوط  شماره  رای   -۱
آقای رضا محمدی قراسوئی  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۷مربوط 
فرزند قدرت اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۰۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۴۸۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
رسمی شماره ۲۶۳۹۳ مورخ ۱۳۹۸/۰۲/۰۲ دفترخانه ۴۰ قم )م الف ۱۶۶۹۱۲۲( 
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۵۸مربوط  شماره  رای   -۲
فرزند  کریمی  حسین  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۷۹مربوط 
غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۲/۳۵ مترمربع پلاک 
شماره ۲/ ۱۰۴۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
رسمی شماره ۵۱۶۲۷ مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۰ دفترخانه ۵۱ قم )م الف ۱۶۶۹۱۲۹(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۹۷۳مربوط  شماره  رای   -۳
سربخش  خادم  محمد  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۷۴مربوط 
فرزند عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۱/ ۵۹ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۴۷۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از ابوالحسن پیرایش سند رسمی شماره ۱۳۸۶۶ مورخ 

۱۳۵۲/۰۵/۱۰ دفترخانه ۱۶ قم)م الف ۱۶۶۹۱۳۵(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۵۲۴مربوط  شماره  رای   -۴
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۳۳مربوط به تقاضای خانم ریحانه کاظمی فرزند طاهر 
در یک سهم از سه سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۰/ 
۷۱ مترمربع پلاک شماره ۶۵۵۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی که تاکنون به ثبت نرسیده و مجهول است)م الف 

)۱۶۶۹۱۳۷
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۵۲۳مربوط  شماره  رای   -۵
فرزند  کاظمی  حسین  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۳۲مربوط 
طاهر در دو سهم از سه سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۶۰/ ۷۱ مترمربع پلاک شماره ۶۵۵۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی که تاکنون به ثبت نرسیده و مجهول است)م الف 

)۱۶۶۹۱۳۹
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۳۰۷مربوط  شماره  رای   -۶
فرزند  محمدی  زهرا  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۵۰مربوط 
اسماعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۲/۴۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱/ ۱۱۳۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم  
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از  اصغر حقیقت سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر ۵۷۱ صفحه ۵۲۴ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۷۰۰۶۶ مورخ 
۱۳۸۶/۰۶/۱۳ دفترخانه ۱۴ قم )م الف ۱۶۶۹۱۴۷(

کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۵۴مربوط  شماره  رای   -۷
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۰مربوط به تقاضای آقای ابوالفضل نجارزادیان فرزند 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۴۰ / ۱۱۱۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از میرزا عبداله توسلی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

۱۹۸ صفحه ۱۶۹ )م الف ۱۶۶۹۱۴۹(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۴۸مربوط  شماره  رای   -۸
پور فرزند  امال واسطی  تقاضای خانم  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۱۱مربوط 
عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۹/۳۲ مترمربع پلاک شماره 
۹۴۵۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۴۷۴۸۳ مورخ ۱۴۰۲/۰۲/۱۰ دفترخانه ۵۵ قم )م الف ۱۶۶۹۱۵۳(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۳۳۱مربوط  شماره  رای   -۹
حسینی  مرتضی  سید  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۴۳مربوط 
فرزند سید ابوالفضل درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۰۸/ ۱۴۷ مترمربع 
پلاک شماره ۸۲۷۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۴۴۲۳)م الف 

)۱۶۶۹۱۵۵
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۱۴۸مربوط  شماره  رای   -۱۰
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۲۹مربوط به تقاضای آقای یاسر مهدوی فرزند یحیی 
درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰/ ۹۷ مترمربع پلاک شماره ۶۵۹۶ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر الکترونیکی ۱۴۰۲۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۸۵۱)م الف ۱۶۶۹۱۵۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۹۰۸مربوط  شماره  رای   -۱۱
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۴۷مربوط به تقاضای آقای قنبر سلیمی گلرخ فرزند 
حسین علی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۵/۷۶ مترمربع پلاک 
شماره ۲۲۷ / ۱۰۹۳۳ و ۱۰۹۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۳۴ صفحه ۲۲)م الف ۱۶۶۹۱۵۹(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۶۶۴مربوط  شماره  رای   -۱۲
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۶۲مربوط به تقاضای خانم اقدس عبداللهی فرزند 
مهدی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۴/ ۶۰ مترمربع پلاک شماره 
۱ / ۷۶۴۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۴۰۴۹نسبت 
به سه سهم ۲- مبایعه نامه عادی از ایمان زارع پور احمد آبادی سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۵۸۴ صفحه ۵۸۱ خریداری به موجب  سند رسمی شماره ۶۴۸۸۳۰ 

مورخ ۱۳۹۱/۰۶/۲۳ دفترخانه ۲۴ قم نسبت به ۱۰ سهم )م الف ۱۶۶۹۱۶۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۲۷۹مربوط  شماره  رای   -۱۳
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۱۲مربوط به تقاضای آقای اسداله سلطانی راشد فرزند 
روح اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۲ مترمربع پلاک شماره 
۴۶۵/ ۱۱۵۷۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از محمدتقی ادیبی گرکانی سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر ۱۸۶ صفحه ۴۵۹ )م الف ۱۶۶۹۱۶۵(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۵۴۱مربوط  شماره  رای   -۱۴
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۵مربوط به تقاضای خانم سندس الحلو فرزند طالب 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۹/۲۹ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی 
از ۶۳۴۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۳۳۶۸۵ مورخ ۱۴۰۱/۱۲/۲۸ دفترخانه ۳۹ قم )م الف ۱۶۶۹۱۶۷(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۲۷۹مربوط  شماره  رای   -۱۵
آقای اصغر بهی فرزند جعفر  به تقاضای  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۷۶مربوط 
مترمربع پلاک شماره  به مساحت ۰۵/ ۱۱۴  باب ساختمان  درششدانگ یک 
۱۰۴۵۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از وراث احمد زمان زاده سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۶ 
صفحه ۱۱ خریداری به موجب  سند رسمی شماره ۲۸۸۹۵ مورخ ۱۳۶۱/۱۲/۲۱ 

دفترخانه ۲ قم)م الف ۱۶۶۹۱۷۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۵۷مربوط  شماره  رای   -۱۶
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۱۴مربوط به تقاضای خانم فاطمه احمدی فقیه فرزند 
محمد حسن درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۴ مترمربع پلاک شماره 
۴۲۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۱۵۸۲۹۵ مورخ ۱۴۰۲/۰۳/۰۸ دفترخانه ۷ قم)م الف ۱۶۶۹۱۷۲(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: ۱۴۰2/۱۱/۳۰
نوبت دوم: ۱۴۰2/۱2/۱6
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

رئیس کل بانک مرکزی خبرداد:

 ابلاغ برنامه اصلاحی ۸ بانک ناتراز در سال آینده

رئیس کل بانک مرکزی از ابلاغ برنامه اصلاح ۸ بانک ناتراز در سال آینده خبر داد 
و تأکید کرد: در صورتی که بانک های ناتراز اصلاح نشوند به سمت انحلال، ادغام 

و یا توقف کار آن بانک ها حرکت خواهیم کرد.
کرد:  اعلام   ۱۴۰۳ ایران  اقتصاد  چشم انداز  همایش  در  فرزین  محمدرضا 
برنامه اصلاح ۸ بانک ناتراز در سال آینده را به آنان ابلاغ کرده ایم و در صورتی که 
بانک های ناتراز اصلاح نشوند به سمت انحلال، ادغام و یا توقف کار آن بانک ها 

حرکت خواهیم کرد.
آقای فرزین با بیان اینکه برنامه بانک مرکزی حرکت به سمت بانکداری تخصصی 
است، گفت: سیاستگذار پولی برای تامین مالی طرح های ملی دارای بازدهی 
بالا، سرمایه در گردش بنگاه های تولیدی و کنترل و مهار تورم از ابزار های خود در 

زمان های مناسب استفاده می کند.
او تأکید کرد: اوراق گواهی سپرده خاص یکی از این ابزار ها و روش های بسیار 

و  شد  خریداری  متقاضیان  توسط  سرعت  به  آن  همت  که ۲۰۰  است  خوب 
سیاستگذار این روش را با توجه به تشخیص فنی، ادامه خواهد داد.

فرزین در بخشی از سخنان خود در خصوص بازار ارز اظهار داشت:   در خصوص 
سیاست ارزی، همچنان بانک مرکزی سیاست فعالانه حضور در بازار را ادامه 
خواهد داد.   ما نمی توانیم به مدیریت بازار ارز و نرخ ارز بی توجه باشیم به دلیل 
اینکه می تواند انتظارات تورمی را تشدید کند و با ایجاد اختلال در عرضه کالا های 

اساسی عوارض رفاهی و اجتماعی ناگواری برجای گذارد.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین با بیان اینکه نرخ رشد نقدینگی و پایه پولی بر 
مدار کاهش است، گفت: در تلاشیم در این شاخص ها به هدف های پیش بینی 
شده دست یابیم. سیاست پولی فعال را برای مهار تورم در دستور کار گرفته ایم و 
حتما نرخ رشد نقدینگی که متوسط آن از سال ۹۸ تا پارسال ۳۸.۵ درصد بود تا 

پایان سال ۲۵ درصد هدف گذاری خواهد بود.
فرزین با اشاره به اینکه تبیین و پیش بینی در اقتصاد بسیار مهم است، تصریح 
همچنین  و  تحلیل  و  پیش بینی  به  می تواند  منصفانه  و  صحیح  تبیین  کرد: 
سیاستگذاری کمک کند. هدف از پیش بینی مداخلاتی است که باید در سال 

آینده و سال جاری انجام شود تا ثبات اقتصادی محقق شود.
او ادامه داد: اقدام کنترل مقداری رشد ترازنامه در چارجوب برنامه پولی را ادامه 
می دهیم. در ابتدای سال اعلام کردیم که هدفگذاری بانک مرکزی نرخ رشد 
نقدینگی ۲۵ درصدی تا پایان سال ۱۴۰۲ است، طبیعی بود که تحقق این عدد 
سخت بنظر می رسید، چراکه به دلیل تعارض منافع سختی های بسیاری دارد، اما 
شاهد آن هستیم که این هدفگذاری به خوبی محقق شده و اطمینان می دهم که 
تا پایان سال بر تحقق هدفگذاری خود در نرخ رشد نقدینگی باقی خواهیم ماند.

فرزین همچنین تأکید کرد: برخی به موضوع پایه پولی نیز به عنوان یک متغیر 
اما  مهم اشاره می کنند و گرچه عامل اصلی تورم نرخ رشد نقدینگی است، 
نرخ رشد پایه پولی در افزایش نرخ رشد نقدینگی موثر است و همانطور که در 
برنامه های خود پیش بینی داشتیم که اجرای برنامه ها منجر کاهش پایه پولی 
می شود، شاهدیم که نرخ رشد پایه پولی در دی ماه به ۳۱.۱ درصد رسیده است. 
همچنان سال آینده بر کنترل پول و اعلام هدفگذاری نرخ رشد نقدینگی تمرکز 

خواهیم داشت.

ماه   ١٠ در  ترانزیت  میزان  درباره  ایران  گمرکات  رئیس 
امسال تاکید کرد: حدود ١۴.٢ میلیون تن میلیون در ١٠ 
ماهه افزایش ترانزیت را تجربه کردیم و یک میلیارد دلار درآمد 

حاصل از ترانزیت برای کشور داشتیم.
اجرایی  و  ستادی  مدیران  نشست  در  رضوانی فر  محمد 
گمرکات با اشاره به واریزی های گمرک به خزانه کشور گفت: 
و  ورود خودرو  و  ورودی  از محل حقوق  در بخش درآمدها، 
موبایل بالای ۶۰۰ دلار و ۲۳ ردیف درآمدی گمرک، تا ۲۴ 

بهمن ماه، ۱۰۰ هزار میلیارد تومان درآمد داشتیم. 
وی با بیان اینکه همچنین در بخش مالیات بر ارزش افزوده 
در آمدهای گمرک از ۹۰ هزار میلیارد تومان عبور کرد، اظهار 
داشت: گمرک ۱۹۰ هزار میلیارد وصولی به خزانه داشته 

به سال  نسبت  درصدی  رشد ۷۸  زمینه،  این  در  که  است 
به سال  را داشتیم و در مجموع ۴۶ درصد نسبت  گذشته 

گذشته رشد درآمدی داشتیم. 
ماه   ١٠ در  ترانزیت  میزان  درباره  ایران  گمرکات  رئیس 
امسال تصریح کرد: حدود ١۴.٢ میلیون تن میلیون در ١٠ 
ماهه افزایش ترانزیت را تجربه کردیم و یک میلیارد دلار درآمد 

حاصل از ترانزیت برای کشور داشتیم.
رضوانی فر با بیان اینکه برای اولین بار آمار مربوط به صادرات 
نفت، صادرات خدمات فنی مهندسی و صادرات برق را به 
گزارش تراز بازرگانی اضافه کردیم، خاطرنشان کرد: اگرچه ما 
۴۰.۵ میلیاد دلار صادرات غیرنفتی و ۵۴ میلیارد دلار واردات 
فندق  خدمات  و  نفت  و  چمدانی  صادرات  محاسبه  بدون 

مهندسی، تراز منفی ۱۴ داریم، اما با محاسبه نفت تراز تجاری 
ما مثبت ۱۷ می شود.

وی افزود: ۴۲ میلیون تن صادرات پتروشیمی داشتیم که 
به دلیل کاهش قیمت های جهانی حدود ۳۳ درصد از نظر 
ارزش، صادرات پتروشیمی ما کاهش پیدا کرد که عمده این 

موضوع به کاهش قیمت های جهانی برمی گردد. 
به گفته معاون وزیر اقتصاد، در تجارت با ۱۵ کشور همسایه 
در ۹ ماه گذشته حدود ۷۲ میلیون تن کالا صادر شده، به 
استرداد ۴۴.۳ میلیارد ریال که از نظر وزن ۱۷ درصد  و از نظر 

ارزشی ۱۲ درصد نسبت به سال گذشته رشد داشته است.
رضوانی فر با بیان اینکه بودجه اجرای پروژه های عمرانی 
تا سه برابر افزایش پیدا کرده است، ابراز داشت: در برخی 

از مناطق در کانکس مستقر شدیم که این هیچ تناسبی با 
ارائه خدمات نداشته است. برای خرید ۵٠ دستگاه آشکارساز 
ماه یک دستگاه  هر  دادیم  که  قولی  بنای  و  داریم  قرارداد 

رونمایی خواهیم داشت.
وی با اشاره به کاهش تعداد بخشنامه ها بیان کرد: تعداد 
برای  آرامشی  توانستیم  و  کرده  پیدا  کاهش  بخشنامه ها 
فعالان اقتصادی برقرار کنیم که بازخورد بسیار خوبی داشته 
و تا جایی که توانستیم اقتصاد در بخش تجارت خارجی را 

پیش بینی پذیر کردیم. 
رئیس گمرکات ایران اضافه کرد: ارزش مشکوفات گمرک به 
شش هزار میلیارد تومان می رسد که در این مدت ١٨۵٩ نفر را 

در قاچاق انسان کشف کردیم.

رئیس گمرکات ایران  خبرداد:

درآمد یک میلیارد دلاری از ترانزیت امسال

مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی با تاکید 
بر اینکه هیچ گونه افزایش قیمتی در محصولات کشاورزی و کالاهای اساسی نداریم، 
گفت: تمامی کالاهای اساسی مورد نیاز شب عید و ماه مبارک رمضان تامین است و 

هیچ کمبودی در این زمینه نداریم.
»مسعود امرالهی« با اعلام اینکه تشدید بازرسی و نظارت ها از ۲۶ بهمن ماه در بازار 
آغاز شده است، اظهار کرد: امسال همانند سال های گذشته بازرسی و نظارت ها تا 

پایان ماه مبارک رمضان ادامه خواهد داشت.
وی با تاکید بر اینکه ذخایر راهبُردی کالاهای اساسی کشور از وضعیت مطلوبی 
برخوردار است، افزود: در حال حاضر وضعیت بازار کالاهای اساسی همچون برنج، 
روغن خوراکی، شکر، گوشت قرمز، گوشت مرغ خوب است و مایحتاج مردم برای 

شب عید و ایام ماه مبارک رمضان تامین شده است.
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی اضافه 
کرد: با همکاری تولیدکنندگان مرغ گوشتی نیز جوجه ریزی های خوبی برای ایام 

مذکور صورت گرفته تا بازار با نوسان روبرو نشود.

امرالهی گفت: در بحث گوشت قرمز هم علاوه بر تولید داخل، واردات نیز با حجم 
بالا در حال انجام است و مشکلی نداریم.

وی درباره گران فروشی برخی قصابی ها یا فروشگاه ها در خصوص عرضه گوشت 
قرمز، بیان کرد: گوشت قرمز تولید داخل نرخ مصوبی ندارد و قیمت را بازار تعیین 
می کند، اما تمامی گوشت های وارداتی با نرخ های مصوب به بازار عرضه می شود و 

کمبودی وجود ندارد.
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی تصریح 
کرد: قیمت گوشت قرمز در بازار بر اساس فاکتور خرید و درصد سودی که سازمان 
حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در نظر گرفته، باید به فروش برسد؛ در 

غیر این صورت بازرسان با هرگونه تخلف در این زمینه برخورد قانونی می کنند.
امرالهی تاکید کرد: به جهت هم افزایی و هدفمندی بحث نظارت ها تفاهم نامه ای 
برحسب دستور دولت سیزدهم با سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
و اتاق اصناف منعقد شده که بازرسان وزارت جهاد کشاورزی در زمینه تامین کالا 

نظارت و رصد بازار را برعهده خواهند داشت.

و  تولیدکنندگان  از  حمایت  سازمان  بازرسان  همچنین  کرد:  اضافه  وی 
مصرف کنندگان و اتاق اصناف نیز نظارت در توزیع کالاها و صنوف و مغازه های 
سطح شهر را برعهده دارند. مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت 
جهاد کشاورزی با تاکید بر اینکه هیچ گونه افزایش قیمتی در محصولات کشاورزی 
و کالاهای اساسی نداریم، گفت: در صورت مشاهده هرگونه افزایش قیمتی در 

کالاهای اساسی و مایحتاج مردم صورت بگیرد با متخلفان برخورد قانونی می شود.

مدیرکل دفتر نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهادکشاورزی:

کالاهای اساسی مورد نیاز شب عید و ماه رمضان تامین است
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مسابقات قهرمانی جهان کیو کوشین کاراته گرجستان؛

 کسب مدال طلا توسط مرتضی بهادران 
از آوردگاه تفلیس 

ایمان / رضا ملکی؛ مسابقات قهرمانی کاراته جهان در رشته کیوکوشین با 
شرکت ۲۲ کشور جهان به میزبانی گرجستان  برگزارشد.

براساس این گزارش ،شهر زیبای تفلیس پذیرای قهرمانان جوان و کهن کسوت 
بود که مرتضی بهادران قهرمان دلاور قمی و مربی ارزنده این رشته در این مسابقات 

حضوری پررنگ و درخشان داشت.
 او در حالی بر بلندای سکوی اول قهرمانی جهان پیشکسوتان ایستاد که حریفان 
پرقدرتی از کشورهای مطرح جهان با او مبارزه کردند.بهادران با هزینه شخصی به 
این مسابقات اعزام شد و هیچ مسئولی نبود که در خصوص اعزام وی او را کمک 

نماید.
 البته هیئت کاراته با توجه به بودجه بسیار کم در مسابقات برون مرزی از هیچ 
شهر  شورای  مسئولان  عهده  به  این  و  نماید  مالی  کمک  نمی تواند  قهرمانی 
استانداری و اداره کل ورزش و جوانان است که در خصوص اعزام قهرمانان برومند 

قمی کمک نمایند.
 بهادران می گوید آقا همه استان ها قهرمانان خود را با گل و شیرینی و هدایای 
نفیس استقبال کردند اما من در خلوت و بدون هیچگونه استقبالی وارد شهرم قم 

شدم که از این بابت گله مندم.
ولایت  دلاور  قهرمان  به  جهان  طلای  ارزشمند  مدال  کسب  تبریک  ضمن   
استاد مرتضی بهادران امید داریم که مسئولان نیم نگاهی به افتخار آفرینی این 
عزیزان داشته باشند زیرا آنها هستند که باعث عزت و افتخار برای میهن اسلامی 

می باشند.
 

رییس هیات هندبال استان قم خبرداد:

مقام سومی هندبالیست های دختر قمی 
درمسابقات دانش آموزی 

رییس هیات هندبال استان قم گفت: تیم دختران دانش آموز قم موفق به کسب 
مقام سوم مسابقات هندبال دانش آموزان کشور شدند.

علی ساده در گفت و گویی اظهار کرد: مسابقات هندبال قهرمانی دانش آموزان 
دختر کشور در حالی شامگاه شنبه خاتمه یافت که تیم قم در این مسابقات به مقام 

سومی دست یافت.
رئیس هیأت هندبال استان قم افزود: سی و چهارمین دوره مسابقات ورزشی 
دختران دانش آموز کشور با حضور یک هزار و ۲۵ دانش آموز دختر از ۲۰ تا ۲۸ 
بهمن در سه رشته ورزشی هندبال، تنیس روی میز و بدمینتون در اردوگاه شهید 

بهشتی شهر اصفهان برگزار شد.
وی بیان کرد: تیم هندبال قم در این مسابقات هشت دیدار را برگزار کرد و صاحب 

هفت پیروزی و یک شکست شد.
ساده ادامه داد: تیم هندبال دختران قم که تا پیش از دیدار نیمه نهایی مقابل 
اصفهان میزبان تمامی دیدارهای خودر ا با برد پشت سر گذاشته بود در دیدار نیمه 

نهایی با نتیجه نزدیک ۲۷ بر ۲۶ باخت و نتوانست راهی فینال مسابقات شود.
رئیس هیأت هندبال استان قم گفت: تیم دانش آموزان دختر قم در دیدار رده 
بندی مسابقات به مصاف خراسان رضوی رفت و موفق شد ضمن کسب پیروزی 

۲۰ بر ۹ مقابل حریف، به عنوان سومی مسابقات دست یابد.
وی با اشاره به اینکه سرمربی گری این تیم را زهرا احمدی نیا از مربیان قمی 
بر عهده داشت بیان کرد: فاطمه کریمی، مریم عتبی، ثنا باقری، زهرا افشاری، 
مهتاب علیمردانیریال، تینا خوش نژاد، یاسمین جمالی، مائده آقاجانی، فاطمه 
زهرا امیدی، نرگس متولیان، پرنیا ساجدی و سارا رامندی در ترکیب تیم قم در این 

مسابقات حضور داشتند.
 

دوبخش آقایان و بانوان ؛

برترین های مسابقات تیراندازی قهرمانی 
قم مشخص شدند

سومین دوره مسابقات تیراندازی قهرمانی استان قم جام فجر با معرفی برترین ها 
در خانه تیراندازی شهید زین الدین به پایان رسید.

براساس این گزارش، در رده سنی بزرگسالان تفنگ بادی بخش مردان هادی 
غرباقی در جایگاه نخست ایستاد و در تپانچه بادی این رده سنی هم محمود 

جعفرغفار به عنوان قهرمانی رسید.
در رده سنی بزرگسالان بخش تفنگ بادی بانوان فاطمه حسین زاده قهرمان شد 

و عنوان نخست تپانچه بادی هم به ملینا قهرمانی رسید.
در تفنگ بادی رده سنی جوانان که به صورت مشترک برگزار شد، ستایش 
نادرپناه در رده نخست ایستاد و در رشته تپانچه بادی هم فاطمه سادات حسینی 

عنوان قهرمانی را از آن خود کرد.

درسبک شورین کمپو؛ 

درخشش کاراته کاهای قمی 
در مسابقات بین المللی 

کاراته کا های قمی با کسب ۲ مدال طلا، ۱ مدال نقره و ۱ مدال برنز در مسابقات 
بین المللی سبک شورین کمپو خوش درخشیدند.

 براساس این گزارش، محمد صادق قنبری در وزن ۶۵ کیلوگرم بزرگسالان و 
مهدی گل وردی در کاتای بزرگسالان دو کاراته کای طلایی قم در این رقابت ها 
بودند. علی اصغر فریدی با قبول شکست در فینال وزن ۵۰کیلوگرم رده سنی 
نوجوانان تنها مدال نقره قم را تصاحب کرد و حسین خداپرست هم در وزن ۶۰ 

کیلوگرم نوجوانان به مدال برنز رسید.
این مسابقات با حضور ۵۰۰ کاراته کا از ۸ کشور نیوزلند، روسیه، تایلند، لبنان، 

عراق، افغانستان، پاکستان و ایران به میزبانی تهران برگزار شد.

هفته شانزدهم لیگ برتر فوتبال با عملکرد متفاوت استقلال و پرسپولیس 
همراه بود؛ آبی ها با جشن گرفتن یک برد دیگر جایگاهشان را در صد 

محکم کردند و پرسپولیس با ثبت یک شکست، از صدر دورتر شد.
براساس این گزارش ،قطار لیگ برتر پس از نزدیک به ۴۵ روز تعطیلی به 
دلیل تعطیلات نیم فصل و حضور تیم ملی در جام ملت های آسیا، با برگزاری 
هفته شانزدهم دوباره به راه افتاد تا تنور فوتبال دوباره در ورزشگاه های ایران 
گرم شود. در گزارشی فراز و فرودهای هفته شانزدهم را بررسی کرده ایم، 
هفته ای که یک بازی معوقه هم داشت و دیدار تراکتور- سپاهان به دلیل 

حضور نماینده اصفهان در لیگ قهرمانان آسیا به تعویق افتاد.
بالانشینی با چاشنی دعوا

برخلاف حاشیه های بیرون زمین و بالا گرفتن دعوا و درگیری مدیرعامل 
و سرمربی، در داخل زمین همه چیز به بهترین شکل برای استقلال پیش 
می رود. استقلال در شروع دوباره لیگ، این هفته صنعت نفت را شکست 
هم  لیگ  طولانی  تعطیلی  دهند  نشان  نکونام  جواد  شاگردان  تا  داد 

نتوانسته، روند این تیم را دچار مشکل کند.
در حالی برد شماره ۱۰ استقلال در فصل جاری لیگ برتر برابر صنعت 
نفت ثبت شد که آبی ها در ۱۳بازی اخیرشان شکست نداشته اند و نکونام 
و شاگردانش با وجود مشکلات خارج از زمین تا اینجای لیگ، یکی از 

مدعیان اصلی هستند که با ۳۵ امتیاز در صدر جدول قرار دارند.
با وجود صدرنشینی اما به نظر می رسد شدت گرفتن اختلاف علی خطیر 
و جواد نکونام می تواند شرایط تیم را در داخل زمین سخت تر کند و آنها را از 

صدر جدول به پایین بکشاند.
خودزنی به سبک قرمزها

و  نبود  استقلال  سنتی  رقیب  مراد  وفق  بر  اوضاع  شانزدهم  هفته  در 
پرسپولیس با سرمربی جدیدش شروع ناامیدکننده ای داشت. پرسپولیس 
این هفته در اراک به آلومینیوم باخت تا پا قدم اوسمار ویرا که جای یحیی 

گل محمدی را گرفته است، خوب نباشد.
این اولین شکست پرسپولیس پس از ۶ هفته بود تا فاصله قرمزها با 

به صدر  برای رسیدن  آنها  کار  و  برسد  امتیاز  به ۵  استقلال صدرنشین 
سخت تر شود. شکست در آغاز راه شروع کار دستیار برزیلی گل محمدی، 
هواداران این تیم را نگران این انتخاب کرده تا آنها به عنوان مدافع عنوان 

قهرمانی در نیم فصل دوم شرایط سخت و ویژه ای در انتظارشان باشد.
نکته قابل تامل در پرسپولیس این فصل، بازی پرفراز و نشیب مهاجمان 
این تیم است که سبب شده آنها علاوه بر حضور اوسمار که مانند یک 
باشند.  روبرو  جدی  مشکل  با  هم  گلزنی  در  است،  سربسته  هندوانه 
همچنین ادامه روند بازی های ضعیف علیرضا بیرانوند که از جام ملت ها 
در ترکیب تیم ملی کلید خورد، به همراه حاشیه سازی دوباره محمدحسین 
کنعانی زادگان، پرسپولیسی ها را نگران خط دفاع و دروازه هم کرده است تا 

مشکلاتشان بیشتر هم بشود.
کابوس مدعیان از اراک می آید

برنده بزرگ هفته شانزدهم اراکی ها بودند، شاگردان مجتبی حسینی 
با وجود جایگاهی که در میانه جدول در اختیار دارند اما یکی از تیم های 
قابل احترام فصل جاری هستند. آنها این هفته دست به کار بزرگی زدند و 
توانستند در اراک، پرسپولیس را شکست دهند و به روند خوبی که از باخت 

به فولاد در هفته دهم آغاز کرده اند، ادامه دهند.
آلومینیوم که در حال حاضر با ۲۵ امتیاز در رده هشتم و میانه جدول قرار 
دارد، در ۷ بازی اخیر شکست نداشته است. آنها با ۴ برد و سه مساوی در 
۷ بازی اخیرشان توانسته اند با در پیش گرفتن یک روند رو به جلو، کابوس 
تیم های مدعی شوند و در ۴ هفته اخیر دو برد برابر سپاهان و پرسپولیس به 
عنوان دو تیمی که جام را برای خودشان کنار گذاشته اند، به دست بیاورند.

شوک هایی که هنوز جواب نداده است
پیکان- نساجی، یکی از بازی های ویژه هفته شانزدهم بود، مسابقه ای که 
با تساوی تمام شد تا شروع دوباره لیگ برای این دو تیم باز هم با برد همراه 
نشود، آن هم تیم هایی که در ماه های اخیر دست به تغییر مربی زده اند اما 

هنوز در مسیر ناکامی قرار دارند.
نه در پیکان و نه در نساجی هنوز شوک تغییر مربی هنوز تاثیر محسوسی 
را در روند نتیجه گیری شان به وجود نیاورده است. پیکان که پس از پایان 
هفته دهم رضا عنایتی را جانشین رسول خطیبی کرد، در ۴ بازی با حضور 
مربی جدید پیروزی به دست نیاورده و ۴ مساوی و ۲ باخت در لیگ برتر 

کسب کرده است.
نساجی هم که در پایان هفته سیزدهم لوکاس آلکاراز را جانشین مهدی 
رحمتی کرد، در ۴ بازی گذشته، ۲ مساوی و ۲ باخت در لیگ برتر دشت 

کرده و هنوز رنگ برد را ندیده است.

سایه روشن های هفته شانزدهم لیگ برتر فوتبال؛

آسمان آبی استقلال، آسمان قرمز پرسپولیس!

سرمربی پرتغالی تیم فوتبال سپاهان 
از زمان حضورش در این تیم، امسال 
ضعیف ترین آمار خود را به ثبت رسانده 

است.
براساس این گزارش ،»ژوزه مورایس« 
سرمربی پرتغالی تیم فوتبال سپاهان 
از در تیر ۱۴۰۱ هدایت این تیم را بر 
خود  کار  به  همچنان  و  گرفت  عهده 
مورایس  می دهد.  ادامه  سپاهان  در 
عنوان  نتوانسته  تاکنون  سپاهان  با 

قهرمانی را به دست آورد و فصل گذشته در هفته های پایانی قهرمانی را به پرسپولیس واگذار کرد.
در ابتدای فصل بیست و سوم، باشگاه سپاهان با جذب بازیکنان ستاره در فوتبال ایران، تیم خود را تبدیل به یک تیم 
کهکشانی کرد اما در پایان نیم فصل اول باز هم این تیم نتوانست در سکوی نخست قرار گیرد و این بار استقلال تهران بالاتر از 
سپاهان در صدر جدول قرار گرفت. مورایس در ابتدای فصل و به دلیل قانون سقف بودجه باشگاه های فوتبال از چند بازیکن 
جدید خود از جمله عیسی آل کثیر نتوانست استفاده کند و قرارداد ۶ بازیکن این تیم هم به درخواست فدراسیون فوتبال بار 
دیگر اصلاح شد تا مورایس برای استفاده از پیام نیازمند، رضا شکاری، رضا اسدی، هادی محمدی، کاوه رضایی و احسان 
پهلوان مشکلی نداشته باشد. آخرین شکست سپاهان تحت هدایت مورایس به روز پنج شنبه ۲۶ بهمن و دیدار رفت مرحله یک 
هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۳ برابر الهلال عربستان بر می گردد که در حالی بازی تا دقیقه ۹۰ با نتیجه تساوی یک 
بر یک دنبال می شد اما در وقت های اضافه تیم میهمان توانست دو گل دیگر به ثمر برساند تا با نتیجه خوب ۳ بر یک سپاهان را 
در خانه شکست دهد. با این شکست، سپاهان در ۴ بازی متوالی موفق به کسب امتیاز از حریفان خود نشده و همه دیدارهای 
خود را واگذار کرده است. ۴ شکست متوالی ضعیف ترین آمار ژوزه مورایس از بدو حضورش در سپاهان به شمار می رود و حتی 
در اولین سال حضور این مربی در این تیم اصفهانی، آنها دو شکست متوالی نداشته اند اما مورایس با داشتن بازیکنان ستاره، 

آمار بسیار ضعیفی را از خود به ثبت رسانده است.
سپاهان پنج شنبه هفته جاری و در دیدار برگشت مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا میهمان الهلال در شهر ریاض 
عربستان خواهد بود و با توجه به غیب هادی محمدی، محمدجواد حسین نژاد و محمد دانشگر دست مورایس در خط دفاعی 

تیمش خالی است و مسلماً بازیکنان سپاهان کار سخت تری در برابر این تیم قدرتمند آسیا در عربستان خواهند داشت.

کارشناس فوتبال کشورمان با اشاره به 
توانمندی و ظرفیت تیم ملی فوتبال ایران 
گفت: برخی  به دنبال تخریب و انتقام 
ارزیابی  اما  هستند  ملی  تیم  از  گرفتن 
من از شرایط مثبت است و معتقدم باید 
با حضور یک متخصص خارجی عملکرد 

بازیکنان به دقت آنالیز شود.
بیژن ذوالفقارنسب در گفت وگویی  به 
نتایج تیم ملی فوتبال ایران در چندوقت 
اخیر پرداخت و اظهار کرد: اعتقاد دارم 

همین تیم نیازمند جوانگرایی اصولی است و باید عملکرد بازیکنان به دقت مورد ارزیابی و تحلیل قرار بگیرد.
وی ادامه داد: فدراسیون فوتبال باید از یک کارشناس متخصص و زبده آلمانی، انگلیسی یا اسپانیایی بهره برده و در مدت 
زمانی حداقل یک ماهه، تمامی رفتارها و عملکرد بازیکنان تیم ملی مورد ارزیابی قرار دهد. باید تک تک نفرات به دقت آنالیز 

شوند تا براساس عملکردی که در این مدت داشتند نفرات منتخب مشخص و مسیر برای ادامه راه تعیین شود.
کارشناس فوتبال کشورمان افزود: جدا از این مسائل باید رفتارهایی که به بازی گروهی ختم می شود نیز بررسی شود. چه 
ایرادی دارد که نقاط ضعف و قوت تیم ملی خیلی دقیق و براساس فاکتورهای موجود آنالیز و بررسی شود؟ به نظر من کادر 
فنی و بازیکنان در این مدت تمام تلاش خود را کردند اما به آن نتیجه ای که می خواستند نرسیدند و باید همه عواملی که در 
این نتیجه دخیل بود،  شناسایی شود. سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال اضافه کرد: از سوی دیگر باید برنامه اردوها، مسابقات 
تدارکاتی، حضور در رقابت های چندجانبه آسیایی و اروپایی برای تیم ملی تدوین شود. تیم ملی نیازمند این است که به 
شخصیت واقعی خود دست یابد چراکه این تیم جزو تیم های خوب ادوار گذشته است. بازی با قطر، سوریه یا تیم هایی که در 
گروه ایران بودند به سود فوتبال ما نیست،. تیم ملی نیاز دارد با تیم های معتبر و صاحب سبک جهان بازی کند و این نکته ای 

است که باید در دستور کار تیم ملی قرار بگیرد.
ذوالفقارنسب گفت: متاسفانه برخی به دنبال تخریب، عیب جویی و انتقام هستند. نباید تیم ملی تحت تاثیر این عوامل 
مخرب قرار بگیرد. باید به درستی و براساس واقعیت ها، معیار و اندازه تیم ملی مشخص شود. این تیم می توانست بهترین 
نسل تاریخ فوتبال ایران باشد اما به دلیل اشتباهاتی که داشت نتوانست به اهداف خود برسد و بازیکنان باید این را مدنظر 

داشته باشند که با صحبت کردن و مواردی از این دست، تیم ارتقا پیدا نمی کند.

آمار ضعیف مورایس در سپاهان؛

زنگ خطر برای مربی پرتغالی به صدا درآمد
بیژن ذوالفقارنسب : 

زمان تخریب و انتقام نیست؛ تیم ملی باید به دقت آنالیز شود

ضرر  به  را  مدیریت  و  کادر  دعوای  استقلال  پیشکسوت 
هواداران و نام استقلال می داند.دعوای نکونام و علی خطیر به 
بالاترین سطح خودش رسیده است و هواداران را نگران تر از 
همیشه کرده است. از یک طرف نکونام مدعی است که علی 
خطیر انتظارات او را برآورده نکرده از طرفی مدیر عامل این ادعا 
را دارد که خواسته های سرمربی را بر طرف کرده است. با توجه 
به شرایط خوبی که استقلالی ها در جدول رده بندی دارند 
هیچ هواداری دوست ندارد حاشیه ها باعث افت تیم شود. 
برای بررسی بیشتر نتایج اخیر آبی پوشان و حواشی به وجود 
آمده حول تیم با ایمان عالمی هم کلام شدیم که در ادامه آن 

را می خوانیم؛
ارزیابی شما از بازی استقلال مقابل نفت آبادان؟

بازی بسیار خوبی بود و به نظرم برتری با استقلال بود، با 
بازگشت آقای سیلوا خط دفاع استقلال مستحکم تر شده، 
آقای  بودند،  باشگاه  اختیار  تمام وجود در  با  بازیکنان همه 
فخرالدینی که اخیرا به تیم اضافه شده در دقایق پایانی به تیم 
کمک کرد اما هنوز بازیکنان مد نظر کادر فنی به تیم اضافه 
نشدند. خدا را شکر استقلال بازی خوبی کرد و در هفته ای که 
پرسپولیس امتیاز از دست داد موفق شد سه امتیاز بازی را به 
دست آورد. رویه کار درست است اما هنوز بازیکنانی که تیم به 
آنها نیاز دارد در ترکیب حضور ندارند. ولی در کل بازی خوبی 

بود و این سه امتیاز خیلی برای استقلال مهم بود.
به طور کلی عمل کرده استقلال را در نقل و انتقالات 

چطور دیدید؟
ببینید این نفراتی که اضافه شدند به تیم کمک خواهند کرد، 
ولی با توجه به کنفرانس های خبری آقای نکونام بازیکنانی که 

مد نظر مربی بوده جذب نشده اند.
این روزها درگیری بین جواد نکونام و علی خطیر هم 

زیاد شده، شما حق را به کدام طرف می دهید؟
حق همیشه با باشگاه استقلال است، یعنی تیم استقلال 
هست که مهمه، وقتی نگاه می کنیم، می بینیم که سرمربی 
هنوز بازیکنانی را می خواهد که از ابتدای فصل هم به دنبالشان 
بوده، وقتی این بازیکنان را در اختیارش نگذاشتند من بیشتر 
حق را به کادر فنی می دهم. قطعا آقای خطیر فرصت فراهم 
صلحی  مقطعی  در  است.  داشته  هم  را  شرایط  این  سازی 
به وجود آمد که اتفاق خوبی هم بود و تیم قهرمان نیم فصل 
شد، اما حالا خودتان هم می بینید شرایط را الان فقط زمان 
مدیریت تیم است و وقتی مدیریت کارش را انجام نمی دهدکادر 
فنی حق دارد که ناراحت شود. چون مشکلات تیم از ابتدای 

فصل تا حالا بر طرف نشده. همه این مسئولین ها بر عهده تیم 
مدیریتی است، وقتی نتواند انتظارات را برآورده کند این فکر 
به وجود می آید که شاید فرد دیگری بتواند با برنامه ریزی بهتر 
جایگزین آنها شود و این مشکلات را رفع و رجوع کند. باشگاه 
استقلال طرفداران زیادی دارد و باید برای آنها و تیم کارهای 
لازم را انجام داد تا تیمی که تا این مقطع خوب نتیجه گرفته در 

پایان فصل قهرمان شود.
در  نکونام  جواد  همیشه  که  هایی  صحبت  از  یکی 
مصاحبه هایش به آن اشاره کرده این است که مدیریت نمی 

خواهد او موفق شود، شما با این حرف موافق هستید؟
نه فقط استقلال شما در هر تیمی که باشید وقتی مدیریت 

تیم مد نظر کادر فنی را تشکیل ندهد، یا توانایی آن را ندارد یا 
بودجه آن را ندارند، اما در استقلال دیدیم که افرادی آمدند و 
با مدیریت و توانایی هایی که داشتند این کار را انجام دادند، 
شاید این طور تلقی شود که ایشان نمی خواهد این قضیه اتفاق 
بیافتد. به نظرم با توجه به تبلیغاتی که آقای خطیر از زمان 
آمدنش کرده و اسپانسرهایی که جذب کردند هنوز مشکلات 
تیم را برطرف نکرده است بهتر است همه با هم جمع شوند و 

بهترین تصمیم را برای باشگاه بگیرند.
با همه این شرایط به نظر شما استقلال توانایی قهرمان 

شدن در این فصل را دارد؟
به نظر من در این مقطع از فصل صحبت در مورد قهرمانی 
زیاد جالب نیست و به جز حاشیه چیز دیگری برای تیم ندارد، 
ضمن اینکه این کادر سال اولش هست و با برنامه ریزی سه 
هم  فنی  کادر  انتظارات  اینکه  به  توجه  با  است.  آمده  ساله 
برآورده نشده نباید در این مورد صحبت کرد. زمانی که مدیریت 
توانست تمام انتظارات کادر را برآورده کند، آن زمان می توان در 

این مورد صحبت کرد.
به نظر می رسد هواداران هم به دنبال برکناری علی 

خطیر هستند.
هواداران از آنجایی که با این تیم زندگی می کنند کاملا می 
برای همین خواستار چنین چیزی  و  با کیست  دانند حق 
شده اند و فکر می کنند که این کار بهتر است.فکر می کنم در 

دعوای به وجود آمده حق با نکونام است.
استقلال این هفته با ملوان بازی دارد و پیش بینی شما 

از این بازی چیست؟
قطعا بازی بزرگی خواهد بود و با توجه به عملکرد خوبی که 
تیم ملوان تا اینجای فصل داشته حریف دست و پا بسته ای 

نخواهد بود و بازی سختی برای استقلال خواهد بود.

ایمان عالمی: علی خطیر به وعده هایش عمل نکرد

در دعوای استقلال، حق با نکونام است

آگهی مفقودی 
 سند برگ سبز خودروی سواری –هاچ بک پاناروما- تیپ:

  2۰7I -TU5- به رنگ :مشکی - مدل ۱۴۰۰ به شماره موتور:

 –NAAR ۰۳ FE ۰ MJ 22886۱:۱66-شماره شاسی B ۰۰579۴5

پلاک 2۱6 ه 5۳ ایران ۱6 متعلق به زهراء خادمی فردوئی به شماره ملی: 

۰۳7۰929۴62 مفقود گردیده  و از درجه اعتبار ساقط است.
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سخنگوی حزب اعتدال و توسعه پاسخ می دهد؛

فرجام لیست مشترک احزاب اصلاح طلب 
و اعتدالی؟ 

سخنگوی حزب اعتدال و توسعه می گوید: اکثر داوطلبان حزب اعتدال و توسعه 
از نحوه رفتار هیئت های نظارت و قانون جدید انتخابات رضایت ندارند چراکه 
قانون جدید انتخابات و رفتار هیئت های نظارت با احزاب مستقلی مثل حزب 

اعتدال و توسعه یادآور دستگاه تفتیش عقاید قرون وسطایی است.
کمتر از ۱۰ روز پیش بود که جواد هروی، سخنگوی حزب اعتماد ملی در گفتگو 
با خبرگزاری خبرآنلاین از ارائه لیست مشترک احزاب اعتدالی و اصلاح طلب خبر 
داد. او در توضیح این خبر گفت قرار است احزاب اصلاح طلب و اعتدالی شامل 
حزب اعتدال و توسعه، حزب کارگزاران سازندگی، حزب اسلامی کار و گروه نزدیک 
به لاریجانی طی ۳ روز آینده لیست ائتلافی منتشر کنند اما امروز سخنگوی حزب 
اعتدال و توسعه در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین گفت به دلیل کمبود داوطلب تا 

این لحظه امکان ارائه لیست از سوی احزاب و گروه های مذکور نیست.
از هیات های نظارت گله مندیم

جواد هروی، سخنگوی حزب اعتدال و توسعه در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
درباره چرایی ارائه نشدن لیست ائتلافی اصلاح طلبان و اعتدالیون تا این لحظه 
گفت: یکی از سوالات اساسی که وجود دارد و رسانه ها از حزب اعتدال و توسعه 
می پرسند این است که چرا در اعلام لیست داوطلبان تعلل و تاخیر روا داشتید؟ 
بنده مشکل تهیه لیست در تهران و استان ها از سوی حزب اعتدال و توسعه و 
احزاب ائتلافی را تقصیر شورای نگهبان می دانم، ما از هیئت های نظارت گله مندی 
بسیاری داریم چراکه نتوانستند آن طور که بایسته و شایسته رفتار انتخاباتی است، 
رفتار کنند و ما را به این مرحله رساندند. هروی گفت: من با عنایت به نظراتی که 
دردفتر سیاسی و شورای مرکزی حزب وجود دارد می خواهم اعلام کنم در این 
انتخابات بدترین برخورد و رفتار غیرسیاسی با احزاب میانه رویی مثل حزب اعتدال 
و توسعه صورت گرفت. جریان خالص سازی در تایید و رد صلاحیت های داوطلبان 
کاملا مشهود است و اکثر داوطلبان حزب اعتدال و توسعه از نحوه رفتار هیئت های 
نظارت و قانون جدید انتخابات رضایت ندارند چراکه قانون جدید انتخابات و رفتار 
هیئت های نظارت با احزاب مستقلی مثل حزب اعتدال و توسعه یادآور دستگاه 

تفتیش عقاید قرون وسطایی است.
مشارکت حداکثری را ضمانت نمی کنیم

وی افزود: از آن جا که حزب اعتدال و توسعه رقابت حداکثری را در فضای موجود 
مشاهده نمی کند بنابراین مشارکت حداکثری را هم ضمانت نمی کنیم اقلیت 
حاکم ظاهرا فقط نتیجه گرا هستند و نه مشارکت گرای حداکثری. دفتر سیاسی 
حزب اعتدال و توسعه معتقد است که اگر مشارکت در انتخابات در روز ۱۱ اسفند 
حداکثری نشود مقصر احزابی چون اعتدال و توسعه نیستند بلکه این هیئت های 
نظارت تمامیت خواهی هستند که دست احزاب را برای ارائه مطلوب ترین رقابت و 

بستن لیست های انتخاباتی بسته  اند.
سخنگوی اعتدال و توسعه گفت: مردم با نظام قهر نیستند ظاهرا این اقلیت 
حاکم بر نظام است که با حضور مردم در صحنه مشکل دارد و داوطلبان احزابی 
مثل حزب اعتدال و توسعه چنان قلع و قمع شده اند که رمق برخاستن و لیست 
دادن ندارد، لذا علت تاخیر و سردی فضای رقابت پیش از مشارکت تبدیل رقیب 
هراسی به دشمن هراسی از سوی شورای نگهبان بوده است. فضای فعالیت و 
نشاط سیاسی برای رقابت میان احزاب مستقل مشاهده نمی شود و من اذعان 
دارم کسی با دشمنش مانند هیئت های نظارت برخورد نمی کند. شورای نگهبان 
به داوطلبان احزابی مثل اعتدال و توسعه به چشم بدتر از اپوزیسیون خارج نشین 
نگاه کرده است و چنان داوطلبان را به سلابه کشیده و از میدان حذف کرده که 

گویی میدان رقابت به میدان حذف دشمن تبدیل شده  است.
نگاه شورای نگهبان پدرانه و مصلحانه نبود

هروی در ادامه تصریح کرد: بنابراین ما تاخیر در اعلام لیست و فضای پرنشاط 
انتخابات وعوارض تسریع در  رقابت نداشتیم و مشکل در طراحی مهندسی 
تصویب قانون جدید انتخابات مجلس بود که با یک رویکرد تمامیت خواه و یک 
جانبه تبیین شد و رقیب را دشمن خود فرض کرد. مشکل اساسی که وجود دارد 
این است که گویا نقد شورای نگهبان از سوی اقلیت حاکم گناه قلمداد می شود 
وگرنه چرا دلایل ردصلاحیت بسیاری از داوطلبان حزب اعتدال و توسعه اعلام 
نمی شود؟ نگاه و برخورد هیئت های نظارت و شورای نگهبان متاسفانه پدرانه و 
مصلحانه نبوده بلکه عتاب آلود و آمرانه بوده و همین موجب شده که رغبت احزاب 
در ارائه لیست با تاخیر مواجه شود و ظاهرا هیئت های نظارت هم پاسخ های 
شفاف و در شأن داوطلبان نداشتند و به جای این که مردم داوطلبان را تأیید و 
انتخاب کنند ظاهرا این هیئت های نظارت بودند که این وظیفه را انجام دادند، 
بنابراین احزاب سیاسی به دلیل گرفتار شدن در مخمصه ای که اکنون پیش آمده، 
نمی توانند گروه های مختلف اجتماعی را به مشارکت حداکثری ترغیب کنند 
و هیئت های نظارت باید پاسخگوی عدم مشارکت و در حال حاضر عدم رقابت 

مابین احزاب باشند.
باید از بین 72 داوطلب ۳۰ نفر را انتخاب کنیم

سخنگوی حزب اعتدال و توسعه در مورد نقش قانون جدید انتخابات اظهار کرد: 
چرا فلان حزب تمامیت خواه و هم سو با اقلیت حاکم باید لیست ۳۰ نفره تهرانش 
را از بین بیش از ۱۰۰۰ داوطلب بیرون بکشد و ما از بین حدودا ۷۲ نفر ۳۰ نفر 
را انتخاب کنیم؟ تصویب دست پاچه قانون جدید انتخابات در مقام عمل نشان 
می دهد که این قانون جدید انتخابات راهبرد کاربردی نبوده است. در این دوره 
از انتخابات مجلس صلاحیت برخی سلایق سیاسی تأیید نشده و ما هم چنان 
از  بسیاری  نگهبان صلاحیت  انتظار داشتیم شورای  معترض هستیم چراکه 
داوطلبان ردصلاحیت شده ما را تأیید کند. بر اساس تأکید نظر شورای مرکزی و 
دفتر سیاسی حزب اعتدال و توسعه آن چه کاملا مشخص است این است که قانون 
جدید انتخابات چنین فضایی را طراحی کرده و ما و دیگر احزاب را چه در تهران و 
چه در شهرستان ها برای اعلام لیست نهایی گرفتار کرده، متاسفانه اعمال سلیقه 

سیاسی  بوده که صورت گرفته است.
رمق لیست دادن را هم از ما گرفته اند

هروی با اشاره به اظهارات وزیر کشور خاطرنشان کرد: وزیر کشور گفت که ۱۰۰ 
حزب سیاسی در کشور فعالیت گسترده دارند اگر این فعالیت گسترده است پس 
چرا هنوز یک لیست ارائه نشده است؟ ما می دانیم یکی از دلایل عدم اعلام لیست 
واحد اصولگرایان برای این است که حزب اعتدال و توسعه و ائتلاف هنوز نتواستند 
لیستی ارائه دهند. بنابراین من در پاسخ همه رسانه هایی که می پرسند چرا حزب 
اعتدال و توسعه در اعلام لیست تهران و استان ها تاخیر کرده اند به صراحت اعلام 
می کنم که ما مقصر نیستیم بلکه هیئت های نظارت مقصر هستند که متاسفانه 
داوطلبان ما را چنان قلع و قمع کرده اند که رمق برخاستن و ارائه لیست را هم از 
ما گرفته اند، لذا تصوری که ما داریم این است که متاسفانه علت سردی رقابت در 
مشارکت، تبدیل رقیب هراسی به دشمن هراسی از جانب هیئت های نظارت بوده 
است. وی در پایان یادآور شد: به عبارت دیگر تعلل و تاخیر حزب اعتدال و توسعه 
و سایر احزابی که قرار بود ائتلاف کنند بابت این است که ما دستمان چنان خالی 
شده که واقعا شرایط چینش لیستی که بتوانیم شایستگان را در آن قرار دهیم، را 
نداریم لذا شورای مرکزی و دفتر سیاسی حزب جلساتی در روزهای آینده برگزار 
می کنند که بتواند چنین لیستی را آماده و ارائه کند چراکه تنها راه نجات و رستگاری 
کشور و خروج از مشکلات صندوق رأی است اما متأسفیم که هیئت نظارت با وجود 
این که براساس قانون جدید انتخابات، فرصتی بیش از گذشته داشته اما نتوانسته 
شرایط رقابت را ایجاد کنند وما متاسفانه گرفتار شده ایم تاجایی که حتی حتی توان 

و رمق اعلام لیست واحد را نداریم و واقعا از این وضعیت گله مندیم.

رهبرمعظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مردم آذربایجان شرقی: 

راه اصلاح کشور انتخابات است

رهبر معظم انقلاب با تاکید بر اینکه همه باید در انتخابات شرکت کنند، 
گفتند: انتخابات رکن اصلی نظام جمهوری اسلامی است و راه اصلاح کشور 

انتخابات است.
رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز در دیدار هزاران نفر از مردم استان 
آذربایجان شرقی در سالروز قیام تاریخی مردم تبریز در ۲۹ بهمن سال ۱۳۵۶، 
»نگاه به خود« برای »تقویت نقاط قوت، کامیابی و رفع نقاط ضعف« و نگاه 
هوشمندانه و بدون انفعال به دشمن را دو وظیفه مهم و اساسی برشمردند و با 
تأکید بر اهمیت وحدت ملی و انتخابات ۱۱ اسفند به عنوان راه  حل مشکلات 
و اصلاح امور، همه را به شرکت پرشور در این رویداد مهم ملی فراخواندند و 
نکات مهمی را در باب چگونگی انتخاب نامزد اصلح، اتقان و سلامت انتخابات 

و پرهیز از بداخلاقی های انتخاباتی بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای، جبهه استکبار را بی شک مخالف انتخاباتِ 
ایران دانستند و گفتند: انتخابات، مظهر جمهوریت نظام است و به همین 
علت است که مستکبران و آمریکا که هم با جمهوریت و هم با اسلامیت نظام 
مخالفند، با انتخابات و حضور پرشور مردم پای صندوق های رأی مخالف 

هستند.
ایشان با اشاره به درخواست یکی از رؤسای جمهور قبلی آمریکا از مردم ایران 
برای شرکت نکردن در یکی از انتخابات گذشته، گفتند: آن رئیس جمهور، 
ندانسته به ایران کمک کرد زیرا مردم از سر لج و مخالفت با او، بیشتر و پر 
شورتر از همیشه در انتخابات شرکت کردند به همین علت آمریکایی ها دیگر 
اینگونه سخن نمی گویند اما با شیوه های مختلف به دنبال دور و مأیوس کردن 
مردم از انتخابات هستند. رهبر انقلاب، انتخابات را رکن اصلی نظام جمهوری 
اسلامی و راه اصلاح کشور خواندند و گفتند: همه باید در انتخابات شرکت 
کنیم. کسانی هم که به دنبال ترمیم و حل مشکلات هستند، راه درست آن، 

انتخابات است و باید به انتخابات رو کنند.
برای شناخت اصلح، مردم تا جایی که توان بررسی دارند تحقیق کنند

از  افرادی که  افزودند: همه  انتخاب اصلح را ضروری دانستند و  ایشان، 
نظارت شورای نگهبان عبور کرده اند، صالح هستند اما به حکم عقل باید از 
بین آنها، افراد صالح تر را انتخاب کرد و برای شناخت اصلح، مردم تا جایی که 
توان بررسی دارند تحقیق کنند و اگر نمی توانند، به نظر افراد مورد اعتماد، 

توجه و عمل کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای وظیفه سخنوران و افراد مقبول را تشویق مردم 
به حضور در انتخابات خواندند و تأکید کردند: افرادی هم که وارد میدان 
انتخابات شده اند، از بداخلاقی، بددهنی و توهین و تهمت به دیگران در 
تبلیغات و فضای مجازی و همچنین از سیاه نمایی و بیان مطالب دروغ و 
خلاف واقع برای جلب نظر مردم اجتناب کنند چرا که این کارها موجب سلب 

برکت و عنایت الهی است.
انتخابات در کشور همیشه صحیح، سالم و متین برگزار شده است

عنوان  به  انتخابات  اتقان  و  سلامت  صحت،  رعایت  بر  تأکید  با  ایشان 

مطالبه ای همیشگی از مسئولان افزودند: البته در طول این چند دهه، هرگز 
تخلف انتخاباتی به معنای مورد ادعای دشمن مشاهده نشده و این حرف 
آنان بی اساس است. در مواردی هم که برخی ادعاهایی مطرح کردند، پس از 
تحقیق و بررسی برخی تخلفات مشخص شد اما هیچگاه این تخلفات تغییری 
در نتایج کلی به وجود نیاورده بود و انتخابات در کشور همیشه صحیح، سالم 

و متین برگزار شده است.
رهبر انقلاب، اتحاد ملت ایران را رمز پیروزی و استمرار انقلاب اسلامی 
خواندند و تأکید کردند: در آینده نیز باید همچون یدِ واحده این مسیر را ادامه 
دهیم و اختلاف های سلیقه ای و سیاسی نباید در وحدت ملی ایران در مقابل 

دشمنان تأثیرگذار باشد.
مردم در 22 بهمن »سرافرازی انقلابی« را به رخ دنیا کشیدند

حضرت آیت الله خامنه ای با تشکر صمیمانه از مردم سراسر کشور به خاطر 
راهپیمایی پرشور ۲۲بهمن، گفتند: ملت در همه شهرهای بزرگ و کوچک و 
روستاها، همت و سرزندگی و سرافرازی انقلابی خود را نشان داد و کسانی را 
که خواهان دل مردگی مردم ایران و فراموش شدن ۲۲بهمن هستند، غافل گیر 

کرد.
سراسری،  راهپیمایی  امنیتِ  فداکارِ  برقرارکنندگان  از  تقدیر  با  ایشان 
راهپیمایی پرمعنای ملت را باعث افزایش انگیزه و روحیه مسئولان دانستند 
و افزودند: این حضور ملی، خون تازه ای در رگ های جامعه، ملت و مسئولان 

می دمد.
رهبر انقلاب قیام ۲۹بهمن ۱۳۵۶ مردم تبریز را حادثه ی تاریخ ساز خواندند و 
گفتند: آن حادثه نگذاشت قیام ۱۹دی مردم قم بی نتیجه بماند و با گسترش 
روحیه قیام و شور انقلابی به سراسر کشور، زمینه ساز پیروزی انقلاب در 

۲۲بهمن ۵۷ و ورق خوردن تاریخ ایران شد.
ایشان شناختِ به موقع وظیفه و قیام و اقدام به هنگام در ادای آن وظیفه را 
دو ویژگی برجسته حادثه ۲۹بهمن تبریز برشمردند و گفتند: توابین به موقع 
احساس وظیفه و عمل نکردند و در عاشورا غایب بودند؛ به همین علت با وجود 

قیام دیرهنگام و شهادت همگی، تأثیری در تاریخ نگذاشتند.
باید از ویژگی های حادثه 29بهمن تبریز درس بگیریم 

رهبر انقلاب مردم آذربایجان را مظهر غیرت و عشق و شور و ایمان در تاریخ و 
در دوران معاصر و دهه های اخیر دانستند و افزودند: باید از ویژگی های حادثه 

۲۹بهمن تبریز درس بگیریم.
ایشان با اشاره به رشد و قوی تر شدن انقلاب در عمر پربرکت ۴۵ساله خود 
در طوفان حوادث و توطئه ها و فتنه ها، افزودند: »انقلاب به معنای ملت و 
نظام« با عبور از گردنه های سخت، مستحکم تر، مقتدرتر و دارای نگاه و تأثیر 
نافذتر شده اند و ما امروز باید با درک به موقع وظایف اصلی، به هنگام به آنها 

عمل کنیم.
حضرت آیت الله خامنه ای »نگاه به خود و نگاه به دشمن« را دو وظیفه 
اساسی همگانی برشمردند و گفتند: باید از خود و دشمن ارزیابی صحیح 

داشته باشیم و غفلت از این وظیفه، بلای بزرگی است.
ایشان هدف از شناخت خود را »قدردانی، حفظ و تقویت نقاط قوت و ترمیم 
و رفع نقاط ضعف« دانستند و در تبیین نقاط قوت انقلاب و ملت گفتند: 
ریشه کنی نظام استبدادیِ ظالمِ حق کشِ بی ایمانِ کاملًا فاسد و سلطنتی، 
مهمترین دستاورد انقلاب است؛ نظامی که برای مردم هیچ حق و احترام و 
نقشی قائل نبود و در بسیاری از موارد عملا با فرمان و خواست آمریکایی ها و 

سفارت انگلیس حکمرانی می کرد.
رهبر انقلاب افزودند: اکنون درست در نقطه مقابل آن نظام منحط، مردم 
مالک کشور و نظام هستند و با انتخاب مستقیم یا غیرمستقیم مسئولان اصلی 

کشور، جهت حرکت مملکت را تعیین می کنند.
ایجاد خودباوری ملی و احساس توانایی در عرصه های مختلف از 

دستاوردهای مهم انقلاب است
در  توانایی  احساس  و  ملی  خودباوری  ایجاد  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
عرصه های مختلف علم و فناوری، دفاعی، پزشکی و دیگر زمینه ها را دیگر 
دستاورد مهم انقلاب برشمردند و افزودند: این اعتماد به نفس، برخلاف دوران 

طاغوت در عرصه بین المللی و مواجهه با قدرت ها نیز مشهود است.
در  نسبی  توفیق  منطقه،  در  به ویژه  انقلاب  ارزش های  و  فکر  گسترش 
جلوگیری از گسترش فرهنگ غربی به عنوان فرهنگ غالب، تشکیل گروه های 
خودجوش مردمی در همه زمینه ها و گسترش خدمات به همه مناطق کشور و 
پرورش دانشمندان جهانی در رشته های مختلف از دیگر موفقیت هایی بود که 

رهبر در ارزیابی حرکت انقلاب به آنها اشاره کردند.
ایشان در همین زمینه افزودند: برخی به حق نگران افزایش به خارج رفتن 
برخی متخصصان هستند اما روی دیگر این مسئله، قدرت ایران در صدور 

افراد متخصص و اثرگذار است.
رهبر انقلاب در تبیین بخش دیگری از ابعاد وظیفه نگاه به خود یعنی 
شناخت نقاط ضعف و تلاش برای برطرف کردن آنها گفتند: در کنار 
نقاط قوت، نقاط ضعفی هم داریم که کم هم نیستند از جمله اینکه ما در 
ساخت یک اقتصادی قوی ملی عقب هستیم و با وجود کارهای خوب 
انجام شده اما در عدالت اجتماعی، اقتصادی و قضایی که از برترین 
شعارها و بزرگ ترین اهداف انقلاب بوده تا نقطه مطلوب فاصله زیادی 

داریم.
عقب بودن در ریشه کنی آسیب های اجتماعی همچون طلاق و اعتیاد و 
مشکلات اخلاقی و همچنین فاصله داشتن با سبک زندگی اسلامی از جمله 
دوری از اسراف و اشرافی گری از دیگر نقاط ضعفی بود که رهبر انقلاب، کار و 

تلاش برای رفع آنها را وظیفه همه دانستند.
ایشان در تبیین وظایف همگانی برای تقویت نقاط قوت و رفع نقاط ضعف، 
وظیفه دولت و مجلس و دیگر مراکز رسمی را  عزم راسخ، کار مداوم، سلامت 
در عمل، صداقت با مردم و ترجیح منافع ملی بر سود شخصی خواندند و 
افزودند: امروز بحمدالله مسئولان ارشد کشور از این امتیازات برخوردارند اما 
این خصوصیات مثبت باید در همه سطوح مسئولان حاکمیتی گسترش پیدا 

کند.
وظیفه نخبگان احساس مسئولیت برای شناسایی خلأها و منافذ 

خطر و کمک فکری به مسئولان است
حضرت آیت الله خامنه ای وظیفه نخبگان را هم احساس مسئولیت برای 
شناسایی خلأها و منافذ خطر و کمک فکری به مسئولان برای بستن آنها 
برشمردند و در تبیین وظایف متعدد جوانان گفتند: امروز جوانان زبده زیادی 
در بدنه دولت مشغول به کار شده اند، جوانان که پیشران جامعه هستند باید 
آمادگی و صلاحیت های لازم را برای حضور در میدان های گوناگون فردا و 

ایفای مسئولیت های سنگین در خود ایجاد کنند.
و  مسئولان  از  حمایت  و  ملی  اتحاد  حفظ  را  مردم  عموم  وظیفه  ایشان 
خدمتگزاران و کارهای خوب خواندند و گفتند: همه توجه داشته باشند که 
انجام دادن این وظایف و مسئولیت ها، عمل جهادی در مقابل دشمن است؛ 
چرا که آنها نمی خواهند این وظایف محقق شود و به همین علت با هر کار 

خوبی که در جمهوری اسلامی انجام شود، مخالف هستند.
رهبر انقلاب پس از تبیین ابعاد وظیفه اساسی نگاه به خود، در بیان وظیفه 
مهم دوم یعنی »نگاه به دشمن«، گفتند: باید از دشمن و مکر و حیله و ابزارهای 
آن غفلت نکنیم و ضمن اینکه دشمن را ضعیف و ناتوان فرض نمی کنیم از او و 

تهدید و فشار و عربده کشی هایش نترسیم.
ایشان علت نیرنگ ها و فشارهای عصبی بدخواهان ایران را نقاط قوت 
و پیشرفت های انقلاب اسلامی دانستند و افزودند: نباید در مقابل 
دشمن منفعل شد چرا که سیاست آنها تحقیر و منفعل کردن طرف 

مقابل است.
در ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین آل هاشم نماینده رهبری در 
استان آذربایجان شرقی و امام جمعه تبریز، مردم منطقه آذربایجان را علمدار 
مبارزات انقلابی ملت برشمرد که در مقاطع مختلف تاریخی، دشمنان و 

اختلاف افکنان را مأیوس و مغلوب کرده اند.

دادستان کل کشور با بیان اینکه شرکت در انتخابات هم 
حق و هم تکلیف است، گفت: شرکت در انتخابات تکلیفی 

واجب، شرعی، ملی، سیاسی و اجتماعی است. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد موحدی آزاد روز یکشنبه 
جرایم  به  رسیدگی  و  پیشگیری  مرکزی  ستاد  جلسه  در 
یک  برگزاری  آستانه  در  داشت:  اظهار  کشور  انتخاباتی 
انتخابات باشکوه دیگر در کشور هستیم که ضرورت دارد، 
توجه مضاعفی به وظایف قانونی خود در این راستا داشته 
و همچنین  نظارتی  اجرایی،  و  برگزاری  باشیم. مسئولان 
نامزدان انتخابات هر یک به تفکیک وظایفی شرعی و قانونی 
دارند که باید محور همه فعالیت های خود را بر مدار قانون 

قرار دهند.
دادستان کل کشور با بیان اینکه رشد فرهنگی، قانونی و 
اجتماعی بالای افراد جامعه، افزود: وقتی افراد جامعه چنین 
با  رشدی در حوزه های مختلف دارند به طور قطعا کارها 

سهولت بیشتری انجام می شود.
اینکه رعایت اصل بی طرفی از  بر  با تاکید  آزاد  موحدی 
سوی مسئولان بر سلامت انتخابات تاثیرگذار است، افزود: 
امیدواریم این اصل از سوی همه متولیان  انتخابات همچنان 
مورد توجه قرار گیرد و در این ایام، نظارت ها موثرتر انجام 
شود. در آستانه انتخابات باید فعالیت های خود را تشدید 
کنیم و حضور مجریان و ناظران بیشتر خود را نشان دهد. 
همچنین برگزاری نشست های توجیهی نیز افزایش پیدا 

کند.
موحدی آزاد با تاکید بر اینکه نامزدها باید در مقابل اقدامات 
و خواسته های خود پاسخگو باشند، گفت: نامزدها باید در 
چارچوب قانون حرکت کنند تا بتوانند از مزایا، تسهیلات 
قانونی و امکاناتی که دولت در اختیارشان قرار داده به نحو 

احسن بهره برداری کنند.

دادستان کل کشور با اشاره به اینکه ترکیب جمعیتی کشور 
و حتی  فرهنگ ها  افزود:  است،  برخوردار  زیادی  تنوع  از 
گویش های متفاوتی در نقاط مختلف کشور داریم و باید از 
این ظرفیت به نحو صحیح استفاده کنیم و این مهم، مورد 
توجه کاندیداها، طرفداران و مجریان انتخابات هم از این 

سرمایه به نفع کشور و نظام استفاده کنند.
وی با بیان اینکه دشمن تمام تلاش خود را بکار گرفته تا 
مردم را از صحنه خارج کند، اضافه کرد: مردم همواره بر 
اساس عقاید خود از این نظام حمایت و کشور دفاع کردند 
اما دشمن در ایام انتخابات فعال تر شده و تلاش می کند این 

حمایت مردم را از کشور بگیرد.
ضرورت وحدت آفرینی و اقناع مردم

موحدی آزاد تاکید کرد: متولیان فرهنگی و تبلیغی توجه 
کنند که هم اکنون وقت دفاع از انقلاب، نظام و مقابله با 
دشمنان کشور است؛ بنابراین وحدت آفرینی و اقناع مردم 
را برای مایوس سازی دشمنان مدنظر قرار دهند. شرکت در 
انتخابات حق و تکلیفی شرعی، ملی، سیاسی و اجتماعی 
است که همگی در روز برگزاری انتخابات باید این مهم را به 

انجام برسانیم.
وی با طرح این سوال که چرا دشمن تلاش زیادی برای 
مایوس کردن مردم از شرکت در انتخابات مجلس می کند، 
گفت: مجلس از اهمیت والایی برخوردار است و اگر مجلس 
واقعا به وظایف خود عمل کند، به گفته امام راحل در راس 

امور است.
وی با تاکید بر اهمیت انتخاب نمایندگان مجلس صالح 
و کارآمد گفت: امیدواریم  در انتخابات پیش رو نمایندگان 
صالح، توانمند، متعهد، مسئولیت پذیر و وظیفه شناس 
کشور  مشکلات  حل  به  وقت  اسرع  در  و  شوند  انتخاب 

بپردازند.

دادستان کل کشور خطاب به نامزدهای انتخابات پیش رو 
گفت: نامزدهای انتخاباتی، قانون شفافیت را مدنظر داشته 
باشند و توجه کنند هزینه ها از محل و اشخاص موجه تامین 

شود و در دام افراد فرصت طلب نیفتند.
موحدی آزاد با بیان اینکه نمایندگی مجلس جایگاه بسیار 
حساس است، گفت: انتظار داریم نامزدهای انتخاباتی به 
قانون توجه کرده  و از خرج هزینه های شائبه برانگیز پرهیز 

کنند.
وی با بیان اینکه کار ستاد مرکزی پیشگیری و رسیدگی 
به جرایم انتخاباتی کشور اساسا پیشگیری است، گفت: از 
مراجع امنیتی و انتظامی می خواهیم از همه ظرفیت های 
خود برای جلوگیری از سوءاستفاده دشمن در این ایام بکار 
گیرند. در این راستا می توانند از ظرفیت مردمی بالایی که 

وجود دارد، استفاده کنند.
موحدی آزاد با اشاره به ضرورت نظارت بر واردات کالا در 
مبادی ورودی گفت: در ایام انتخابات باید نظارت بر واردات 
کالاها بیشتر شود. از دادستان های کل کشور می خواهیم در 
دوران انتخابات فعالیت های خود را تشدید کنند. همکاری 
ضابطان و مراجع قضایی باید در این روزها نزدیک تر شود و 

مسائل را بیشتر رصد کنند.
وی گفت: سازمان های خدمات رسان باید طوری خدمات 
دهند که شیرینی خدمات  آنان به کام مردم بنشیند و خدایی 

نکرده اقدامات آن ها موجب دلسردی مردم نشود.
وی با بیان اینکه به طور قطع حضور مردم در این انتخابات 
گرفته  صورت  بررسی های  گفت:  بود،  خواهد  چشمگیر 
بسیار  انتخابات  از  دوره  این  در  مشارکت  می دهد،  نشان 

گسترده خواهد بود.
قانون شفافیت اطلاع رسانی شود

اصغر جهانگیر، معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 

قوه قضاییه نیز در این جلسه گفت: گاهی کلاهبراران در 
مناسبت های خاص مانند انتخابات در فضای مجازی حضور 
پیدا کرده و شروع به فعالیت و جمع آوری پول برای افرادی 
می کنند که هیچ ارتباطی با نامزدها ندارند و با این کار زمینه 
بی اعتمادی مردم و مخدوش کردن چهره نامزدها را فراهم 
می کنند که باید اطلاع رسانی لازم درباره این موضوع از 

طریق رسانه ها انجام شود.
درباره  گزارش هایی  استان ها  برخی  در  افزود:  وی 
دخالت های جانبدارانه برخی دهیاران، بخشداران و روسای 
ذیربط  مراجع  و  شد  ورود  موقع  به  که  بود  رسیده  ادارات 

تذکرات لازم را داشتند.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه با 
بیان اینکه تاکنون پیرامون قانون شفافیت و نظارت بر فعالیت 
انتخاباتی نامزدها اطلاع رسانی موثری انجام نشده است، 
گفت: بجاست برای اشراف نامزدها و هم مراجعی که در این 
راستا کار می کنند، اقدامات لازم صورت گیرد و رسانه ها نیز 
درباره قانون شفافیت اطلاع رسانی لازم را انجام دهند تا به 
مردم درباره سلامت انتخابات اطلاع رسانی به موقع صورت 

گیرد.
از افراد خاصی که  با اشاره به گزارش ارسالی  جهانگیر 
در برخی بخش ها و شهرستان های کوچک رفتار تخریبی 
نسبت به هم داشتند، افزود: به این موارد نیز ورود شده تا این 
اقدامات منجر به تشکیل پرونده نشود. تذکرات لازم توسط 
مراجع ذیربط به این افراد شده تا آنها بدانند که اقدامات شان 

در تایید نهایی شان موثر است.
وی با اشاره به راهبرد پیشگیرانه ستاد مرکزی پیشگیری 
و رسیدگی به جرایم انتخاباتی کشور گفت: تلاش شده تا 
جایی که ممکن است رسیدگی ها با نگاه تخلفی همراه باشد 

تا حالت هشدار و انذار داشته باشد.

دادستان کل کشور: 

شرکت در انتخابات هم حق و هم تکلیف است 
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معاون شهردار قم خبر داد:

اتصال عمار یاسر به خیابان شهیدان 
فاطمی تا پایان سال 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: تا پایان سال ۱۴۰۲ محور عمار یاسر 
به خیابان شهیدان فاطمی متصل می شود.

عباس حلوایی زاده در گفت وگویی با اشاره به پروژه فاز ۵ محور عمار یاسر 
اظهار کرد: ادامه تونل غدیر موسوم به فاز ۵ محور عمار یاسر تا پایان سال به 
خیابان شهید فاطمی متصل می شود.  وی با بیان اینکه برای تکمیل پروژه ۹۲ 
میلیارد تومان اعتبار صرف شده است، افزود: طول مسیری که به صورت تونل 

احداث شده، ۸۹۰ متر است که در مراحل پایانی قرار دارد.
 معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با تأکید بر اینکه پروژه تونل غدیر ۹۶ درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است، خاطرنشان کرد: این طرح هم زمان در هم سطح 
فاز پنج عمار یاسر از خیابان معلم تا خیابان شهیدان فاطمی در حال اجرا است 
و بخشی روی سطح پروژه را تشکیل می دهد.  حلوایی زاده با اشاره به اینکه برای 
این پروژه دسترسی هایی نیز به معابر اطراف تعریف شده است، ادامه داد: یکی 
از دسترسی ها احداث رمپ به سمت خیابان انقلاب است که کارکرد ترافیکی 
پروژه را تکمیل می کند.  وی با تأکید بر اینکه فاز پنجم عمار یاسر در ادامه به 
خیابان رسالت و سپس به میدان سپاه متصل خواهد شد، عنوان کرد: ۷۳ 
میلیارد تومان مبلغ قرارداد اولیه بوده که با ۲۵ درصد افزایش حدود ۹۲ میلیارد 
برای احداث سازه اصلی صرف شده است.  معاون فنی و عمرانی شهرداری 
قم با اشاره به اینکه حدفاصل خیابان شهیدان فاطمی تا حریم ریل ۱۲ پلاک 
دیگر وجود دارد که پس از تملک زمین ها آزادشده و در اختیار شهروندان قرار 
می گیرد، اضافه کرد: از سال ۱۴۰۱ تاکنون، ۹۸ پلاک به ارزش اعتباری ۶۵۰ 
میلیارد تومان تملک شده است.  حلوایی زاده افزود: اجرای این طرح عمرانی 
علاوه بر تسهیل در رفت وآمد و کاهش زمان سفر موجب رضایت شهروندان 
شده است. گفتنی است فاز پنج عمار یاسر پروژه ای با قدمت ۵۴ سال است 
که اتصالات ترافیکی هسته مرکزی شهر قم را تکمیل می کند و محور عمار 
یاسر را به میدان سپاه ارتباط می دهد و برای این پروژه بزرگ تملک ۲۷۵ پلاک 
برنامه ریزی شده که بود که تملک بیش از ۱۰۰ پلاک در دو سال گذشته رقم 

خورده و بخشی از منابع آن از اراضی ۴۸ هکتاری تأمین شده است.

مدیرعامل اتوبوس رانی قم خبرداد:

هوشمندسازی نظارت بر ناوگان 
اتوبوس رانی 

نظارتی  فرایندهای  گفت:  قم  شهرداری  اتوبوس رانی  سازمان  مدیرعامل 
سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم به صورت کاملًا هوشمند انجام می شود تا 

دقیق ترین نظارت ها برای رعایت حقوق شهروندی صورت گیرد.
علی نیک در گفت وگویی نظارت و بازرسی را یکی از عوامل ارائه خدمات 
سازمان  بازرسی  گذشته  در  کرد:  اظهار  و  عنوان  شهروندان  به  مطلوب 
اتوبوس رانی با استقرار ناظرانی در دو سوی خطوط صورت می گرفت، اما امروز 
دیگر بازرسی سنتی در این سازمان نداریم.    وی افزود: با توجه به استفاده از 
سامانه الکترونیکی AVL ، نیاز به حضور نیروی انسانی در ایستگاه های مختلف 
مسیر نیست، زیرا بازرسی به صورت آنلاین و از طریق مانیتورینگ اجرا می شود 
و از لحظه ورود خودرو به مسیر تا زمان خروج به صورت لحظه ای رصد می شود.

از  سیستم  این  کرد:  تصریح  قم  شهرداری  اتوبوس رانی  سازمان  مدیرعامل   
در  برای رسیدن  توقف طولانی در مسیر، سرعت غیرمجاز  مانند  تخلف هایی 
انسانی  بازرسی  زمان  در  امر  این  که  است  کرده  جلوگیری  خطوط  سرفاصله 
امکان پذیر نبود.   نیک با اشاره به توقفگاه های اتوبوس ها اضافه کرد: در حال 
حاضر دو توقفگاه در شهر قم داریم، به طوری که در توقفگاه مرکزی عمده اقدامات 
ازجمله فرایندهای نظارتی و اداری صورت می گیرد. وی ادامه داد: توقفگاه شهید 
زین الدین در حال حاضر صرفاً توقفگاه است که در بلوار غدیر وجود دارد و ۲۰ 
درصد خودروهای فعال در آنجا توقف دارند.   مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی 
شهرداری قم گفت: ۶۴ دستگاه اتوبوس مربوط به دهه ۸۰ که در توقفگاه شهید 

زین الدین وجود دارد و قابلیت بازسازی ندارد در دستور فروش قرار دارند.
 

مدیرعامل سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر:

اجرای پروژه بازآفرینی و هویت بخشی 
چهارراه بازار 

مدیرعامل سازمان زیباسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر گفت: نخستین 
تجربه بازآفرینی و هویت بخشی با رویکرد فرهنگی در بدنه چهارراه و سه راه بازار با 

همکاری اداره کل میراث فرهنگی در حال اجرا است.
علیرضا خاکی در گفت وگویی با بیان اینکه سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر 
در سه حوزه تسهیلگری، اجرا و طراحی فعالیت می کند، اظهار کرد: نخستین 
تجربه بازآفرینی و هویت بخشی با رویکرد فرهنگی در بدنه چهارراه و سه راه بازار 
با همکاری اداره کل میراث فرهنگی در حال اجرا است.  وی با تأکید بر اینکه 
مطالعات طرح جامع هسته مرکزی شهر در حال انجام است، افزود: پروژه های 
متعددی در هسته مرکزی وجود دارد که تلاش شده است با یکدیگر هماهنگ 
باشند.  مدیرعامل سازمان زیباسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت 
به صورت  حرم  مختلف  جلوه های  در  بهسازی  اینکه  بیان  با  )س(  معصومه 
متناسب انجام نشده است، خاطرنشان کرد: بهسازی در ضلع شمالی میدان 
امام خمینی )ره( متناسب بوده و محله بعدی آبشار است که تلاش داریم سال 

۱۴۰۳ وارد فاز اجرایی آن شویم.

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم:

دلال  و مافیا قبر در بهشت معصومه)س( 
نداریم

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم گفت: مافیای قبر در بهشت 
معصومه)س( و دلال قبر نداریم، زیرا تعداد قبور به اندازه ای زیاد است که نیازی 

به این امر نیست.
سید سیف الدین موسوی نیارکی در گفت وگویی با بیان اینکه حدود ۱۲۰ هزار 
متوفی در بهشت معصومه دفن شده اند، اظهار کرد: از ۲۵۰ هکتار، ۱۶۰ هکتار 

دارای تأسیسات است که از مجموع آن حدود ۳۰ درصد فضای سبز است.
به گفته وی، فضای سبز در بهشت معصومه)س( به صورت جداگانه ایجاد 
نشده بلکه بر اساس نیاز آرامستان آن را تأمین و در بین چند ردیف باغچه ای 
ایجاد کرده ایم.  مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم با بیان اینکه 
ایجاد سایبان تنها در مقبره های خانوادگی مجاز است، خاطرنشان کرد: مافیای 
قبر در بهشت معصومه)س( و دلال قبر نداریم، زیرا تعداد قبور به اندازه ای زیاد 
است که نیازی به این امر نیست.  موسوی نیارکی با اشاره به اینکه مساحت 
بهشت معصومه)س( تا چند سال آینده کفایت می کند، گفت: با این همه 

برنامه ریزی برای توسعه این فضاها صورت گرفته است.

دبیر شورای هماهنگی بانک های استان قم مطرح کرد:

کم کاری بانک های خصوصی 
در پرداخت وام های خرد

دبیر شورای هماهنگی بانک های استان قم گفت: از ابتدای امسال ۱۵۴ هزار 
فقره تسهیلات خرد به شهروندان قمی پرداخت شده است.

سید رسول میر خلفی با تأکید بر اینکه همه بانک ها موظفند تسهیلات ازدواج، 
فرزندآوری و ودیعه مسکن را در کمترین زمان ممکن پرداخت کنند اظهارداشت: 
بانک های خصوصی کمترین پرداختی را در حوزه تسهیلات خرد داشته اند و 
از ابتدای امسال ۱۵۴ هزار فقره وام خرد از سوی شبکه بانکی به متقاضیان 

پرداخت شده است. 

رد صلاحیت ۲۲ نماینده کنونی مجلس
هادی طحان  سخنگوی شورای نگهبان گفت: در انتخابات ۹۸ صلاحیت بیش از ۲۵ درصد داوطلبان تایید نشد 
اما در انتخابات امسال با وجود افزایش داوطلبان، تعداد افرادی که صلاحیت آنها تایید نشد کمتر از ۱۰ درصد است. 
طحان نظیف در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا برخی از روسای جمهور سابق ردصلاحیت می شوند؟ گفت: 
شورای نگهبان چک سفید امضا به هیچ کسی نمی دهد، هر انتخاباتی شرایطی دارد.وی تاکید کرد: هر بار و در هر 
دوره ای صلاحیت افراد را بررسی می کنیم، هیچ کس مصون از قانون و نظارت نیست، ما در شورای نگهبان داوطلبان 
را به عادی و ویژه و درجه یک و دو تقسیم نمی کنیم.طحان نظیف افزود: ممکن است افرادی سوابق و کارنامه ای 

داشته باشند اما شرایط قانونی را از دست داده باشند

بابک زنجانی بدهی اش را بدهد می تواند مشمول عفو شود
رسول کوهپایه زاده درباره آخرین وضعیت  پرونده بابک زنجانی گفت: اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده 
است و پرونده در مرحله اجرای حکم است. اصل موضوع بحث مالی است تا  حقوق بیت المال استیفا  و   بدهی 
موکل مسترد شود.  موکلم با تمام تلاش در جهت استرداد بدهی اقدام کرده است و  به دلیل پاره ای از مشکلات 
و تحریم ها گره هایی در کار بوده که کند شده است ولی به طور کلی اقدام مثبت و موثری شده است. وی افزود: 
همان مرجعی که موکل را به عنوان محکوم  و مجازات اشد اعلام کرد؛ در ذیل دادنامه  آورده که محکوم علیه اگر 
بتواند بدهی اش را  بدهد، استحقاق بهره مندی مقررات ماده ۱۱۴ قانون مجازات اسلامی را دارد. ماده ۱۱۴ قانون 
مجازات بحث عفو و بخشودگی را مطرح می کند و از ابتدا بحث این بود که اگر اموال مسترد شود،  حقوق قانونی 

اش مدنظر قرار گیرد.

حکیمی پور: جریان اصلاحات رئیس ندارد
دبیرکل حزب اراده ملت با بیان اینکه ما طرفدار تفکر اصلاح طلبانه هستیم و قائم به شخص نیستیم، گفت: دوره 
شخص محوری تمام شده و جریان اصلاحات رئیس ندارد. حکیمی پور تأکید کرد: ما طرفدار تفکر اصلاح طلبانه 
هستیم و قائم به شخص نیستیم. حکیمی پور دلیل این اختلاف را اتخاذ تصمیم ها در خارج از جبهه عنوان کرد و 
ادامه داد: تصمیمات جبهه اصلاحات در محافلی خارج از جبهه اتخاذ می شد؛ حال آنکه جریان اصلاحات باید 
نهادمحور باشد و ما حضور اشخاص حقیقی را قبول نداشتیم و معتقدیم افراد باید با شناسنامه فعالیت سیاسی کنند.

گرم ترین آذر ۳۳ سال اخیر کشور ثبت شد
رئیس سازمان هواشناسی کشور با بیان اینکه بیشترین افزایش دمای کره زمین در عرض های ۲۰ تا ۶۰ درجه 
رخ داده است که کشور ایران نیز در همین محدوده قرار دارد گفت: امسال گرمترین آذر ۳۳ سال اخیر کشور 
ثبت شد.سحر تاج بخش مسلمان در همایش ملی تبیین دستاوردهای ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش در تهران 
اظهارکرد: سال ۲۰۲۳ رکورد دما در دنیا اتفاق افتادریال به طوری که میانگین دمای زمین  برای نخستین بار۱.۵ 

درجه سانتیگراد گرم تر از دمای  انقلاب صنعتی بود.

تعداد شهدای غزه به ۲۸ هزار و ۹۸۵ تن رسید
وزارت بهداشت فلسطین در بیانیه خود افزود: در همین مدت، ۲۰۵ شهروند فلسطینی نیز زخمی شدند.وزارت 
بهداشت فلسطین اعلام کرد که با احتساب این شهدا، آمار کل شهدای نوار غزه به ۲۸ هزار و ۹۸۵ و آمار زخمی ها 

به ۶۸ هزار و ۸۸۳ نفر از آغاز حملات به نوار غزه در هفتم اکتبر )۱۵ مهر( رسید.

 متوسط حقوق ۵۲ میلیون تومانی کارکنان ایران خودرو
اطلاعات و صورت های مالی میان دوره ای ایران خودرو نشان می دهد با توجه به تعداد کارکنان این شرکت )۲۳ هزار 
و ۲۷۶ نفر( به طور متوسط میانگین حقوق پرداختی به کارکنان ایران خودرو در سال جاری هر ماه حدود ۵۱ میلیون 

و ۹۷۵ هزار تومان بوده است.

دسترسی به سکوهای پرمخاطب خارجی امکانپذیر شد
دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی فضای مجازی صبح روزیکشنبه مصوبات جلسه نود و ششم شورای عالی 
فضای مجازی را در خصوص امکان دسترسی به سکوهای خارجی با سازوکارهای حکمرانی پذیر، ساماندهی 

پیام رسان های اجتماعی و ایجاد سامانه ملی و جامع داده ابلاغ کرد.

۵۶ داروی طب سنتی تحت پوشش بیمه
مدیر کل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت گفت :۵۶ فرآورده دارویی طب سنتی تحت پوشش خدمات 
بیمه قرار دارد.ایران توانسته است به مدت سه سال در جایگاه چهارم طب سنتی قرار بگیرد.ادغام طب سنتی در 

شبکه درمانی کشور می تواند میزان بیماری های غیر واگیر را کاهش دهد.

فرماندار قم خبرداد:

رقابت ۲۷۴داوطلب برای سه کرسی نمایندگی
فرماندار قم گفت: ۲۷۴ نفر از داوطلبان برای حضور در انتخابات مجلس شورای اسلامی از قم حضور 

دارند و به عنوان نامزدهای نهایی با هم رقابت می کنند.
عباس ذاکریان ظهر یکشنبه در جمع خبرنگاران گفت: ۲۷۴ نفر از داوطلبان برای حضور در انتخابات 

مجلس شورای اسلامی از قم حضور دارند و به عنوان نامزدهای نهایی با هم رقابت می کنند.
ذاکریان ابراز کرد: ۷۴۷ شعبه اخذ در استان قم وجود دارد که از این تعداد ۶۵۴ شعبه به صورت ثابت 

و ۹۳ شعبه به صورت سیار است.
وی بیان کرد: ۱۶ نفر از داوطلبان انتخابات مجلس از دیگر نقاط کشور درخواست انتقال به حوزه 
انتخابیه قم را دارند و ۹ داوطلب هم قصد جدایی از این حوزه انتخابیه دارد که این جابجایی ها هنوز 

قطعی نشده است.
فرماندار قم اضافه کرد: داوطلبان می توانند نمایندگان خود را تا ۵ روز قبل از برگزاری انتخابات به 

هیأت نظرات برگزاری انتخابات معرفی کنند.

قم  استان  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رئیس 
گفت: پلیس این استان با کم کردن عرض معابر 
شهری به منظور آرام سازی سرعت وسایل نقلیه در 

شهر قم مخالف است. 
سرهنگ غلامرضا صدفی در گفت و گویی اظهار 
داشت: در شورای ترافیک استان، پلیس یک رای 
بیشتر ندارد و با آرام سازی سرعت موافق هستیم 
شود  کم  خیابان ها  عرض  که  مورد  این  در  ولی 
مخالفیم و معتقدیم به جای این کار فضایی برای 

توقف و پارک وسایل نقلیه باید ایجاد شود.
وی با تاکید بر اینکه آرام سازی سرعت با استفاده 
بیان  است  پلیس  ، نظر  هوشمند  دوربین های  از 
کرد: آرام سازی معابر باید با این سیستم ها صورت 

گیرد و در کل دنیا هم به همین صورت است.
تا  افزود:  رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی قم 

زمانی که دوربین های هوشمند فراوانی در شهر قم 
راه اندازی نشده است سرعت گیرها می تواند برای 

آرام سازی ترافیک جوابگو باشد.
وی بیان کرد: هم اینک ۲۰ دوربین ثبت تخلف 
در شهر قم سرعت غیر مجاز، نداشتن معاینه فنی 
و ورود به طرح ترافیک را کنترل کرده و متخلفان را 

اعمال قانون می کند.
معابر  در  ترافیکی  دوربین   ۱۲ داد:  ادامه  وی 
شهری قم تا پایان سال به بهره برداری می رسد و 
هوشمندسازی معابر به کنترل تخلف های رانندگی 
کمک می کند و مانند گذشته نباید انتظار داشت در 

هر معبری یک پلیس وجود داشته باشد.
صدفی تاکید کرد: هوشمند سازی معابر بسیار 
به کنترل تخلف های رانندگی و کاهش تصادف ها 

کمک می کند.

وی در پاسخ به سئوالی در مورد تعداد خودروهایی 
که در سطح شهر قم تردد می کنند گفت: پیش 
بینی ما بر اساس آمار دوربین های هوشمند داخل 
شهر و برآورد پلیس این است که ۳۰۰ هزار پلاک 

خودرو در شهر قم تردد دارند.
صدفی در مورد مشکل پارکینگ هسته مرکزی 
شهر قم نیز گفت: در برخی مناسبت های مذهبی 
نزدیک به ۱۲۰ هزار خودرو وارد شهر قم می شود این 
در حالیست که ظرفیت پارکینگ های اطراف حرم 
مطهر حضرت معصومه)س( پنج هزار خودرو است. 
وی ادامه داد: کم بودن میزان پارکینگ در هسته 
مرکزی شهر باعث پارک خودروها در خیابان های 
اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س(  این در 
حالیست که خیابان های ذکر شده  برای ۴۰ سال 

پیش است و همین امر باعث تصادف می شود.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم:
با کاهش عرض معابر برای آرام سازی سرعت وسایل نقلیه مخالیم

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: همه نهاد  ها و دستگاه 
ها باید با کاهش مصارف خود به ویژه در فضای سبز، در استفاده از آب دقت 

کنند.
مهندس حسن بختیاری در جلسه کمیته فنی پیشگیری و کاهش خطر که 
با موضوع سازگاری با کم آبی و مقابله با خشکسالی و با حضور نمایندگانی 
از دستگاه های استان برگزار شد، موضوع اصلی کشور به ویژه استان قم را 
مسئله آب دانست و افزود: همه سیاست گذاری ها و برنامه ریزی ها باید با 

محوریت آب باشد در غیر این صورت با مشکلات زیادی مواجه خواهیم شد.
وی با اعلان اینکه باید بپذیریم با بحران آب مواجه هستیم، خواستار نهادینه 
شدن گفتمان کمبود آب در بین سازمان ها و دستگاه های اداری و اجرایی 
شد و گفت: بدون شک، توجه نداشتن به این موضوع لطمه و آسیب بزرگی 

به مجموعه شهر خواهد زد.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با تاکید بر لزوم برنامه ریزی تمام 
بخش ها اعم از شهرداری، کشاورزی و صنایع برای عبور از بحران کمبود آب 
افزود: آب شرب اساسی ترین موضوع برای جامعه است که همه سازمان و 
نهاد ها باید با ظرفیت هایی که در اختیار دارند یاری رسان شرکت آبفا در تامین 

آب مورد نیاز مردم باشند.
 بختیاری همچنین حرکت صنعت به سمت بازچرخانی آب را ضروری 

دانست و افزود: تسریع در انتقال ۱۰ میلیون متر مکعب پساب تخصیص یافته 
به صنعت می تواند کمک بسیاری موثری در تامین آب شرب مورد نیاز شهر 
در فصل گرم باشد. وی بر لزوم مدیریت و کاهش مصرف آب در همه مصارف 
تاکید و گفت: همه نهاد ها و دستگاه ها باید مصارف خود را به ویژه در فضای 

سبز کاهش داده و در استفاده از آب دقت کنند. 
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم همچنین خواستار تسریع در 
صدور مجوز های حفر چاه در شهر ها و روستا های استان شد و ابراز امیدواری 
کرد؛ با صدور هر چه زودتر مجوزها، قبل از ورود به فصل گرم، مقدمات کار 

فراهم شود.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم تاکید کرد:

لزوم مدیریت و کاهش مصرف آب در همه مصارف 

هشداراستاندارقم ؛

مدیران حامی کاندیداها عزل می شوند
استاندارقم گفت: در انتخابات پیش رو اگر مدیری از نامزدی حمایت کند حداکثر 
عمر مدیریتی اش ۲۴ ساعت است و او را عزل می کنیم چون هدف ما برگزاری انتخابات 

سالم است.
سیدمحمد آقامیری روز یکشنبه در جلسه توجیهی داوطلبان انتخابات دوازدهمین 
مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری در تالار شهر قم اظهار داشت: تمام 
تلاش ما بر برگزاری انتخابات سالم و باشکوه در استان قم است و به هیچ عنوان از 
کاندیدایی حمایت نکرده ایم و احدی از مسوولان استان اجازه حمایت از کاندیدایی 

را ندارد.
وی تاکید کرد: در استانداری قم حتی یک کارشناس، برای فعالیت انتخاباتی در 

حمایت از یک نامزد باید مرخصی بدون حقوق بگیرد و برای آن فرد کار کند.
استاندار قم بیان کرد: حمایت مردم باعث شده است تا نظام مقدس جمهوری 
اسلامی بر قله افتخار و اقتدار قرار گیرد و این در حالیست که پیش از انقلاب باید برای 
کارهای مملکت از کشورهای استعمارگر اجازه می گرفتیم، اما امروز به برکت انقلاب 

اسلامی دیگر کشورها برای اتفاقات مهم در منطقه باید از ما اجازه بگیرند.
وی ابراز داشت: یکی از برگ های زرین افتخارات نظام اسلامی، برگزاری انتخابات 
است و این در صورتی است که در بسیاری کشورهای مدعی دموکراسی، مردم صندوق 
رای را به خود ندیده اند ولی سران آن ها مدعی مردم سالاری هستند در حالی که مردم 

کوچکترین نقشی در امور کشورشان ندارند.
دکتر آقامیری بیان کرد: در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران که دکترین نظام آن 
را امام راحل نوشته است، نظامی مترقی داریم که به برکت خون شهدا توانسته ایم ۴۵ 

سال آن را حفظ کنیم.
وی تصریح کرد: افتخار نظام  ما به مردمی بودن آن است و در نظامی هستیم که 
مسوولان با رأی مردم انتخاب می شوند و نامزدها در معرض انتخاب مردم هستند و 
آنان با ایده و تفکرات خاصی که برای خود دارند آرا را جلب کرده و وارد مجلس شورای 

اسلامی می شوند.

مسوولان تلاش کنند تا مشارکت در انتخابات حداکثری شود 
دکتر آقامیری با اشاره به این که انتخابات اسفندماه به تاکید رهبر معظم انقلاب باید 
باشکوه برگزار شود گفت: حضور پرشور مردم در انتخابات برای وزن کشی سیاسی ایران 
در سطح بین الملل مهم است و هر چه مشارکت بیشتر باشد، اثرگذاری کنش سیاسی 
ما در مجامع بین الملل بیشتر خواهد بود. استاندار قم ابراز داشت: دشمن می خواهد 
مردم ما در انتخابات شرکت نکنند و در این راستا تلقین می کنند که دولت ایران نمی 
تواند مشکلات اقتصادی مردم را حل کند اما به همه یاوه گویان و دشمنان جمهوری 
اسلامی ایران با قاطعیت می گوییم که با وجود مشکلات معیشتی و اقتصادی در کشور 

، ایران توانسته است به رشد اقتصادی دست یابد و این همان اقتصاد مقاومتی است.
وی تاکید کرد: مسوولان باید تمام تلاش خود را خرج کنند تا مشارکت در انتخابات 
حداکثری شود، این در حالیست که دشمن سیلی اول خود را در روزهای اخیر در 
راهپیمایی پر شکوه ۲۲ بهمن خورده اند، ولی باز هم در تلاش برای ناامید کردن مردم 
ایران هستند، اما مردم ما هر روز امیدوارتر خواهند بود و همانطور که رهبر معظم انقلاب 

فرمود به قله نزدیک هستیم و به زودی بر قله اقتدار خواهیم ایستاد.

عکس: امین نظری

پرندگان پل سفید اهواز

شهردار قم گفت: تا پیش از شروع تعطیلات 
نوروز وضعیت سه راه و چهارراه بازار از نظر سیما ، 

منظر شهری و ترافیکی ساماندهی شود.
جلسه  در  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر 
شورای مدیران شهرداری قم، با اشاره به وجود 
برخی مشکلات در هسته مرکزی شهر قم اظهار 
کرد: اتفاقات خوبی در سال های اخیر در این 
زمینه رخ داده که می توان به احداث پیاده راه 
ارم، پیاده راه انقلاب، پیاده راه آیت الله مرعشی 
نجفی و ساماندهی میدان شهید مطهری اشاره 

کرد.

 وی خاطرنشان کرد: این اتفاقات هرچند بر 
اساس برنامه رقم خورده است اما برای ما کافی 
نیست و باید با اقدامات تکمیلی، شرایط بهتری 

در هسته مرکزی شهر قم رقم زده شود.
 شهردار قم با اشاره به اهمیت رفع سد معبر 
ترافیکی در هسته مرکزی شهر  و ساماندهی 
قم گفت: این فضا باید برای تردد شهروندان و 

زائران، مناسب سازی شود.
ترمیم  پیاده روها،  تعمیر  نژاد  سقائیان 
نظافت،  تقویت  معبر،  سد  رفع  خط کشی ها، 
نظارت بر عملکرد سیستم حمل ونقل عمومی 

در هسته  برقی  تقویت عملکرد خودروهای  و 
مرکزی شهر قم را ضروری دانست.

 وی ادامه داد: در این زمینه بخشی از اقدامات 
اما  است  همراه  عمرانی  پروژه های  اجرای  با 
بخش دیگری باید با تقویت نظارت و مشارکت 

پلیس راهور انجام شود.
 شهردار قم با اشاره به اینکه تسهیل دسترسی 
ویژه  برنامه  یک  به صورت  باید  به حرم مطهر 
به  مختص  کمیته ای  باید  گفت:  شود  دنبال 
ساماندهی معابر هسته مرکزی شهر قم تشکیل 

شده و مشکلات در این حوزه برطرف شود.

شهردار قم:

وضعیت هسته مرکزی شهر قم ساماندهی شود 

تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 1۴0۳ 
بخش قاهان، شهرستان جعفر آباد

تعرفه عوارض و بهای خدمات سال 
1۴0۳شهرداری قاهان شهرستان جعفرآباد

آنها در  ترتیبات وصول  و  و بهای خدمات  تعرفه عوارض 
سال ۱۴۰۳ ملاک عمل در روستاها و خارج از حریم شهر 
و محدوده روستاهای بخش قاهان، شهرستان جعفر آباد به 
تصویب شورای اسلامی بخش قاهان و تائید هیات تطبیق 
بخش رسید که مشروح آن در تابلوی اعلانات بخشداری، 
قاهان،  بخش  های  دهیاری  و  بخش  اسلامی  شورای 

شهرستان جعفر آباد در معرض دید عموم نصب گردید.

تعرفه عوارض و بهای خدمات و ترتیبات وصول آنها در سال 
شهرستان  شهرقاهان  شهرحریم  در  عمل  ملاک   ۱۴۰۳
تائید هیات  و  به تصویب شورای اسلامی شهر  جعفرآباد 
تطبیق شهرستان رسید که مشروح آن در تابلوی اعلانات 
عموم  دید  معرض  در  شهر  اسلامی  شورای   ، شهرداری 

نصب گردید.


